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Podravje � V Šolskem centru Ptuj na voljo še veliko prostih mest za novince

Najslabše se piše cvetličarjem in trgovcemNajslabše se piše cvetličarjem in trgovcem
Na Šolskem centru Ptuj bo v prihodnjem šolskem letu na treh srednjih šolah oz. 21 strokovno izobraževalnih programih Na Šolskem centru Ptuj bo v prihodnjem šolskem letu na treh srednjih šolah oz. 21 strokovno izobraževalnih programih 
na voljo 624 prostih mest za novince. Podatki informativnega vpisa kažejo na to, da so med mladimi najmanj privlačni na voljo 624 prostih mest za novince. Podatki informativnega vpisa kažejo na to, da so med mladimi najmanj privlačni 
poklici cvetličar, trgovec ter klepar-krovec. poklici cvetličar, trgovec ter klepar-krovec. Več na straneh 6 in 7.Več na straneh 6 in 7.
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Torek: Tednikov kopalni dan
Kupon za 40 % popusta lahko uveljavite v Termalnem Parku 
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Niste naročnik Štajerskega tednika, a bi to radi postali? 
Potem je sedaj pravi čas, saj smo za vas skupaj s trgovino ŽIVEX 

pripravili privlačno nagrado.

NAROČITE ŠTAJERSKI TEDNIK 
IN SI PRIDOBITE NAGRADO
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Člani Zadružne zveze Slovenije, 
ki skupaj z zadrugami obvladuje 
največji, 30-odstotni lastniški delež 
DBS, so namreč na izredni skupšči-
ni prižgali zeleno luč njeni prodaji. 
To pomeni, da bo potencialnemu 
kupcu že kmalu na voljo več kot 75 
%  DBS. Že pred tem sta se namreč 
delnice banke odločila prodati še 
dva velika lastnika – Skupina Prva 
Alenke Žnidaršič Kranjc in fi nančna 
družba KD Group. 

Vsi skupaj želijo od prodaje 
banke dobiti najmanj 77 milijonov 
evrov kupnine. Za zdaj se za na-
kup DBS zanimata dva ponudnika: 
avstrijska Sparkasse in Gorenjska 
banka, ki je v lasti srbskega tajkuna 
Miodraga Kostića.

Toda več zadružnikov prodaji na-
sprotuje. Poudarjajo, da gre za »sre-
brnino naših prednikov«, ki »nosi 
zlata jajca«, in da večina zadrug ob 
vabilu na skupščino sploh ni preje-
la gradiva za odločanje. S prstom 
kažejo na poslovneža Igorja Jurija 
Pogačarja, ki naj bi imel pomembno 
vlogo pri prodaji. Svojo veliko pri-
ložnost za vrnitev na vrh zadružne 
zveze pa je začutil tudi njen nek-
danji dolgoletni predsednik Peter 
Vrisk, sicer eden glavnih odgovor-
nih za to, da je DBS danes na prodaj.

Kako so zadružniki 
izgubili banko 

DBS ima 76 poslovalnic, med 
drugim tudi na Ptuju, v Markovcih, 

Lenartu, Ormožu, Račah in Slo-
venski Bistrici, od osamosvojitve 
naprej pa velja za fi nančni steber 
kmetijstva in podeželja. Kmetom 
in podjetjem, ki delujejo v kme-
tijsko-predelovalni dejavnosti, je 
omogočala cenejše kredite in dru-
ge bančne storitve. 

Do leta 2017 je bila večina delnic 
banke v rokah Zadružne zveze Slo-
venije, ki jo je vodil Vrisk, in njene 
Kapitalske zadruge. Toda takrat je 
zveza zašla v težave. Zapadlo ji je 
namreč 10 milijonov evrov poso-
jila, najetega pri banki BKS, ki ga 
ni mogla poplačati. Zadružni zvezi 

je zato grozilo, da bo ostala brez 
lastniškega deleža v Deželni banki 
Slovenije, s čimer bi Vrisk izgubil 
tudi velik del vpliva v fi nančno-
-lastniški verigi, ki jo je spletel ok-
rog zveze.

Vrisk se je zato za pomoč obrnil 
na Alenko Žnidaršič Kranjc. Leta 
2018 je njena Skupina Prva od za-
družnikov odkupila 25 % delnic 
DBS, za kar je po neuradnih po-
datkih plačala 10 milijonov evrov. 
Kmalu zatem se je začel boj za 
prevlado v banki. Na eni strani je 
bil Peter Vrisk kot predsednik nad-
zornega sveta, na drugi pa Alenka 

Žnidaršič Kranjc kot svetovalka 
vodstvu, a dejansko predsednica 
uprave v senci. Sporno kadrova-
nje in domnevno škodljive posle je 
presekala šele Banka Slovenije: Vri-
ska je s postopki prisilila k odstopu, 
Žnidaršič Kranjčevi pa ni izdala do-
voljenja za položaj članice uprave.

Skrita klavzula, ki jo je 
podpisal Peter Vrisk

Šele pred kratkim je prišlo na 
dan, kaj je Vrisk podpisal leta 2018. 
V pogodbi o prodaji je namreč tudi 
posebna klavzula, ki Alenki Žnidar-

šič Kranjc omogoča, da po preteku 
petih let zahteva skupno proda-
jo delnic DBS. Ta rok se je iztekel 
marca letos. Omenjena klavzula je 
običajna pri tovrstnih poslih. Dolo-
ča pa, da če se Kapitalska zadruga 
ne bi pridružila prodaji, bi sankcija 
za to znašala milijon in pol evrov.  
Prav ta klavzula naj bi bila zdaj 
tudi glavni argument aktualnega 
predsednika Zadružne zveze Slo-
venije Boruta Florjančiča, zakaj so 
se pridružili skupni prodaji. Člane 
naj bi opozarjali, da bodo morali, 
če želijo obdržati banko, prinesti 
denar, saj ga zveza nima, kar pa, 
upoštevajoč bilančne podatke, ni 
popolnoma res. 

Kako bi zadružniki lahko 
ostali lastniki banke

Denar bi namreč lahko zadružni-
ki dobili od DBS. Ta je prejšnje leto 
ustvarila več kot osem milijonov 
evrov dobička pred obdavčitvijo in 

dosegla kar 11,2-odstotni donos na 
kapital. Bilančna vsota je bila višja 
za tri odstotke in je znašala 1,19 
milijarde evrov. Konec prejšnjega 
leta je imela kar za 77 milijonov 
evrov kapitala. 

Bistvo: če bi DBS letos in prihod-
nje leto izplačala dovolj visoke di-
vidende, bi lahko zadružna zveza 
brez težav poravnala 1,5-milijonsko 
odškodnino, ki jo mora po pogodbi 
iz leta 2018 plačati Alenki Žnidaršič 
Kranjc. Po tem plačilu bi ostala 
lastnica banke.

Toda v ozadju bančnih poslov 
je veliko lobistov; med najpo-
membnejšima oz. najmočnejšima 
se omenjata Jurij Pogačar (eden 
glavnih slovenskih operativcev 
Miodraga Kostića, ki je prevzel 
tudi Gorenjsko banko, torej enega 
od interesentov za nakup DBS) in 
Tevž Tavčar (direktor Kmečkega 
glasa, ki je v lasti zadružne zveze in 
je eden od manjših lastnikov DBS). 

P. Cirman, T. Modic

Med slovenskimi kmeti se širi nezadovoljstvo. Ne le zaradi okoljskih zahtev iz Bruslja, ki jim otežujejo obdelavo 
kmetijskih površin, ampak tudi zaradi skorajšnje prodaje Deželne banke Slovenije (DBS), ki jo mnogi še danes 
vidijo kot »hišno« banko kmetov.

Slovenija, Podravje � Zakulisja napovedane prodaje Deželne banke Slovenije

Kmetje nezadovoljni zaradi prodaje »hišne« banke
Do leta 2017 je bila večina 

delnic banke v rokah Zadružne 
zveze Slovenije, ki jo je vodil 
Vrisk, in njene Kapitalske 
zadruge. Toda takrat je 
zveza zašla v težave. Zapadlo 
ji je namreč 10 milijonov 
evrov posojila, ki ga ni mogla 
poplačati. Zadružni zvezi je zato 
grozilo, da bo ostala brez lastniškega 
deleža v Deželni banki Slovenije, s čimer bi 
Vrisk izgubil tudi velik del vpliva v finančno-lastniški verigi, ki jo je 
spletel okrog zveze.

Foto: ČG

Izpostava Deželne banke Slovenije je tudi na Ptuju (na fotografi ji). 75-odstotni lastniški delež banke se prodaja za 
77 milijonov evrov. DBS je lani ustvarila več kot osem milijonov evrov dobička pred obdavčitvijo in dosegla kar 
11,2-odstotni donos na kapital.

Madžarski naftni velikan MOL, ki ima v Sloveniji več kot 50 bencinskih servisov, tudi na 
Ptuju in v Kidričevem, bo delničarjem iz lanskoletnega poslovanja izplačal 744 milijonov 
evrov dividend. Predsednik in izvršni direktor Skupine Zsolt Hernádi je povedal, da so 
presegli zastavljene cilje in leto zaključili z najboljšimi fi nančnimi rezultati doslej.

Madžarska, Slovenija � MOL v 2022 posloval več kot odlično

4,3 milijarde evrov dobička, za dividende 744 milijonov

Sodeč po več kot odličnih po-
slovnih rezultatih madžarskega 
trgovca z nafto kovid epidemija 
in ukrajinska vojna nista bili niti 
najmanj usodni za proizvajalce in 
prodajalce naftnih derivatov in go-
riv, kot so to prikazovali v javnosti, 
rast cen pa čutile nacionalne eko-
nomije, od njih navzdol pa čisto 
vsak segment gospodarstva do 
slehernega potrošnika na koncu 
verige.

Glavnina dobička iz 
rafi nerij in proizvodnje 
nafte

Celotna skupina MOL s sede-
žem v Budimpešti, ki posluje v več 
kot 30 državah in zaposluje okoli 
25.000 sodelavcev, je lani z denar-
nim tokom (EBITDA) ustvarila 4,3 
milijarde evrov dobička, kar je 43 
% več kot leto prej! Levji delež do-
bička, 4 milijarde evrov, so pridelali 
na rafi nerijah in proizvodnji suro-
ve nafte. Dobiček iz maloprodaje 
znaša dobrih 290 milijonov evrov, 
v primerjavi s predlanskim letom 
je za 47 odstotkov nižji; gre za po-
sledico regulacije cen v državah 

srednje in vzhodne Evrope. 160 
milijonov evrov dobička imajo na 
dejavnosti prodaje plina, kjer prav 
tako beležijo 20-odstotno rast. 

Letošnje dividende 
trikratnik lanskih

Letošnje izplačilo 744 milijonov 
evrov dividend bistveno presega 
lansko, ko so lastniki po delnici 
prejeli 27 centov, kar pri 800 mili-
jonih delnic pomeni 216 milijonov 
evrov dividend. Letos so delničarji 
osnovne dividende dvignili na 40 
centov po delnici, ob tem pa odo-
brili še izredne dividende v višini 

53 centov za delnico, skupaj gre 
za izplačilo 744 milijonov evrov. 
„Kljub številnim izzivom, s kakršni-
mi se še nismo srečali, smo izpol-
nili naše poslanstvo: uspelo nam 
je zagotoviti oskrbo regije z gorivi, 
hkrati pa ohraniti našo energetsko 
suverenost in konkurenčnost. Na-
daljevali smo uspešno poslovanje 
v naši rafi neriji Százhalombatta, v 
Slovnaftu pa začeli diverzifi kacijo 
predelave surove nafte. V Bratisla-
vo je že prispela prva pošiljka Azeri 
Light surove nafte iz polja ACG v 
Azerbajdžanu, v katerem smo so-
lastniki,“ je pojasnil Hernádi. Dodal 
je še, da so v lanskem letu pridobili 

koncesijo za ravnanje z gospodinj-
skimi odpadki, letno jih bodo zbrali 
in obdelali pet milijonov ton.

Po združitvi 170 
bencinskih servisov

Skupina MOL tržni položaj kre-
pi tudi na slovenskem trgu. Junija 
2021 so podpisali kupoprodajno 
pogodbo za nakup družbe OMV 
Slovenija. Dokončnega prevzema 
še niso izvedli, saj potrebujejo so-
glasje evropskih regulatornih orga-
nov za varstvo konkurence. Tako s 

postopkom nakupa OMV hkrati po-
teka prodaja bencinskih servisov, 
saj bi združitev pomenila preveliko 
koncentracijo, ki je Evropska komi-
sija glede na zahteve tržne konku-
renčnosti ne bi odobrila. MOL bo 
tako 39 bencinskih servisov, delno 
iz mreže MOL in delno iz mreže 
OMV, prodal italijanskemu naftne-
mu mogotcu, družbi Shell. Po pro-
daji jim jih bo ostalo še 170. „Gre za 
enega ključnih mejnikov v procesu 
pridobivanja soglasja Evropske ko-
misije za prevzem družbe OMV Slo-
venija. Vse storitve na vseh bencin-

skih servisih, tudi omenjenih 39, os-
tajajo za kupce nespremenjene. Za-
posleni bodo lahko na bencinskih 
servisih, ki so predmet prodaje, če 
bodo tako želeli, zaposlitev obdr-
žali,“ so v MOLu napovedali marca. 
Ta teden so za Štajerski tednik po-
vedali, da so izpolnili vse zahteve 
glede tržne konkurenčnosti, ki jih 
je postavila Evropska komisija, zato 
njeno soglasje k prevzemu pričaku-
jejo v naslednjih tednih. Zaključek 
nakupa bo sledil v nekaj tednih po 
prejetju soglasja.

Mojca Zemljarič

Foto: ČG

Kakšen poslovni rezultat beležijo v slovenskem delu Skupine, MOL ne razkriva. Povedali so le, da so poslovali 
pozitivno. Skupina MOL v Sloveniji posluje od leta 1996, bencinski servis v Kidričevem je bil eden njihovih prvih 
na slovenskih tleh, pri Qcentru na Ptuju pa precej kasneje.

MOL v Sloveniji postaja vse močnejšiMOL v Sloveniji postaja vse močnejši
Družba MOL pozicijo in moč krepi tudi v Sloveniji. V začetku 

leta 2022 so pridobili pomemben del posla z državo, vlada jih je za 
obdobje dveh let izbrala za glavnega dobavitelja goriva za službena 
vozila uslužbencev ministrstev ter organov, uradov in ustanov pod 
njihovim okriljem. MOL je na razpisu premagal Petrol in OMV, ki 
sta nastopila s skupno ponudbo.

Prav tako je MOL v Sloveniji v postopku pripojitve bencinskih 
servisov OMV, MOLova mreža bo po združitvi obsegala 170 
prodajnih mest. 

Foto: arhiv M24

Peter Vrisk
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Dvig plač v javnem sektorju, tudi 
minimalnih, napredovanje za en 
plačni razred, višja nadomestila za 
prehrano in premij za kolektivno 
dodatno pokojninsko zavarovanje 
so še kako posegli v občinske pro-
račune. Skladno z novelo Zakona 
o sistemu plač v javnem sektorju 
so se funkcionarjem oktobra lani 
plače povišale za 4,5 %, aprila letos 
še za en plačni razred. Med dru-
gim so višje tudi županske plače, 
kar vpliva na višja izplačila svetni-
k  om in članom delovnih teles. 

Skupni strošek plače  ptujske žu-
panje Nuke Gajšek (z nadomestili, 
prispevki, regresom...) se je v pri-
merjavi z doslej veljavnim proraču-
nom povišal za 9 % letno, na 56.490 
evrov, kar je za slabih pet tisočakov 
več kot v starem proračunu. Od 
tega leta naprej je z delom nastopil 
nepoklicni podžupan Boštjan Šeru-
ga, kar za občino predstavlja letni 
strošek 16.500 evrov. 

Več tudi svetnikom, 
političnim strankam...

Za politični sistem je v proračunu 
Mestne občine Ptuj zagotovlje-
nih 152.000 evrov, kar je približno 
osem tisočakov več kot so sprva 
načrtovali. V njem so zajete tudi 

nagrade svetnikom in drugim čla-
nom delovnih teles. Ta postavka je 
z 58.700 evrov narasla na 63.000 
evrov. „Povečanje je posledica 
zvišanja plače županje za en plačni 
razred, na katero so izračunane na-
grade svetnikom in članom delov-
nih teles,“ so dvig argumentirali na 

ptujski občini. Sejnina mestnih sve-
tnikov je doslej znašala 152 evrov 
(bruto) za redno sejo in 25,4 evra  
za izredno. Poslej bo nekoliko viš-
ja, letno izvedejo okrog deset sej. 
Skoraj 30.000 evrov proračunske-
ga denarja bo porabljeno za fi nan-
ciranje političnih strank in povrnitvi 

stroškov volilne kampanje. Vsaki 
svetniški skupini na posameznega 
svetnika pripada 78,87 evrov.  Stro-
ški nadzornega odbora so planirani 
v višini nekaj več  kot 11.000 evrov.

Država plače dviguje, 
plačujejo občine 
oziroma občani

Plače (tudi regres, prispevki, 
potni stroški, nadomestila...) za-
poslenih v občinski upravi so v no-
vem proračunu glede na prvotno 
sprejetega višje za 4 odstotke, kar 
predstavlja 94.000 evrov mesečno 
in 2,5 milijona evrov letno. 

Nagrade svetnikov in drugih 
delovnih teles so narasli za 4.300 
evrov, nadzornega odbora za 
1.500 evrov, približno toliko še za 
fi nanciranje političnih strank. To 
skupaj na letni ravni znese okrog 
106.000 evrov dodatnega denarja 
iz občinskega proračuna. 

Dženana Kmetec 
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Za plače v petih javnih zavodih kar 1,45 milijona evrov
MO Ptuj (so)financira stroške plač v številnih javnih zavodih. Zavod za turizem bo letos iz proračuna 

prejel okrog 175.000 evrov. Sprememb z doslej veljavnim proračunom na tej postavki ni. 
Približno 3.500 evrov več kot so sprva predvidevali (po novem 46.900 evrov) namenjajo za plače v 

Pokrajinskem muzeju Ptuj-Ormož. 
V Knjižnici Ivana Potrča Ptuj se bodo napredovanja v javnem sektorju še bolj poznala, saj je 

zaposlenih, ki jim plače zagotavlja občina, bistveno več. Skupni strošek se ocenjuje na 601.380 evrov, 
kar je za okrog 30.000 evrov letno več kot doslej. 

Tudi Mestno gledališče Ptuj bo imelo višje stroške plač od predvidenih, iz proračuna bodo prejeli 
245.850 evrov, skoraj 20.000 evrov več kot je bilo načrtovano pred rebalansom.    
Skupni strošek zaposlenih na Zavodu za šport je za okrog 15.000 evrov višji: letos bo znašal okrog 
218.000 evrov. 

Primerljiv znesek povišanja je v Centru interesnih dejavnosti, in sicer je v proračunu za plače v letu 
2023 zagotovljeno dobrih 170.000 evrov. 

Na zgolj dveh proračunskih 
postavkah jim namenjajo okrog 
650.000 evrov, kar je sto tisočakov 
več, kot so sprva načrtovali.

Dvig cen na vseh področjih živ-
ljenja, ki smo mu priča predvsem 
v zadnjem letu, povsod ni v celoti 
upravičen. Za nekatere vrste blaga 
in storitev obstajajo konkretni raz-
logi za podražitve, spet drugi so 
privlečeni za lase. 

Za dejavnosti, povezane z jav-
nim sektorjem, najpogosteje pod-
ražitve argumentirajo z dvigom 
plač in raznimi povišanji cen ma-
teriala in storitev, ki jih sami upo-
rabljajo. Kot je razvidno iz rebalan-
sa proračuna za letošnje leto, bo 
več denarja treba zagotoviti tudi 

za delovanje občinskega podjetja 
Javne službe Ptuj. Za vzdrževa-
nje parkov in zelenih površin so v 
prvotno sprejetem proračunu pla-
nirali znes ek v višini pol milijona 
evrov. Po novem temu namenjajo 
še 50.000 evrov več, razlogi za to 
pa so precej ohlapni: »Sredstva na 
postavki se z rebalansom zvišajo 
zaradi povečanja stroškov, ki so 
namenjeni za vzdrževanje zelenih 
površin in otroških igrišč v mestni 
občini Ptuj.« 

Več denarja občina zagotavlja 
tudi za pokrivanje stroškov vzdrže-
vanja javnih sanitarij, plačilo izobe-
šanja zastav, interneta, smeti, ter 
porabljene vode za posamezno 
odjemno mesto. Namesto prvotno 

planiranih 43.500 evrov po novem 
ocenjujejo, da se bo realizacija gi-
bala okrog 100.000 evrov.

V občinskem podjetju Javne 
službe Ptuj, ki ga vodi direktor Alen 
Hodnik, so razloge za dvige cen nji-
hovih storitev pojasnili: »Postavka 
se dviguje zaradi večjega obsega 
storitev, ne samo zaradi stroškov. 
Tudi  dvig minimalnih plač je velik 
razlog, podražila so se pogonska 
goriva, materiali, vzdrževanje stro-
jev ...“ 

Vsaj ena proračunska postavka 
pa je nižja od predvidene. Za po-
metanje ulic, trgov in pločnikov 
bo ptujska občina plačala skupaj 
sto tisočakov, kar je 20.000 evrov 
manj, kot je bilo potrjeno v doslej 

veljavnem proračunu. 
Omenjenemu podjetju, v kate-

rem je sicer zaposlenih 135 ljudi, 

občina za vse navedene storitve 
– vzdrževanje parkov in zelenih 
površin, sanitarij, pometanje ulic in 

trgov, izobešanje zastav ipd. – na-
menja kar 750.000 evrov.

Dženana Kmetec

Foto: ČG 

Za vzdrževanje parkov in zelenih površin, sanitarij, pometanje ulic in trgov, izobešanje zastav ipd. bo občina letos 
plačala okrog 750.000 evrov. 

Ptuj � Zakonski dvig plač močno posegel v občinski proračun 

Za plače vedno več, za naložbe vedno manj
Zakonski dvig plač oktobra lani in aprila letos se bo na občinskih proračunih močno poznal. Višji so stroški plač 
zaposlenih v občinski upravi, županov, svetnikov, nadzornikov, zaposlenih v javnih zavodih ... Že tako zelo visoki oz. 
milijonski zneski bodo od letošnjega leta še višji, posledično pa je manj denarja za nujno potrebne naložbe.  

Foto: ČG in Pexels

Poleg uslužbencev v mestni upravi in javnih zavodih bodo (posledično) bolje plačani tudi mestni svetniki. 
ČČČČČČČČČ

Ptuj � Zakaj so drevesa ostala brez krošenj

Topoli votli, veje se lomijo
Na Ptuju ne mine sečnja ali obrezovanje vej dreves, ne da bi 
se ob tem na družabnih omrežjih na spletu oglasili kritiki po-
segov. Nazadnje se je polemika vnela, ko so porezali veje na 
drevesih pri športnem igrišču ob osnovni šoli (OŠ) Ljudski vrt.

Foto: ČG

Skoraj vsakič, ko se na Ptuju oglasi motorna žaga, to sproži nemalo 
komentarjev na spletnih omrežjih. 

Avtorji zapisov so na spletu delili mnenje, da gre za nestrokovno 
opravljene obreze, predvsem pregrobo in preveč odrezane veje. Rav-
nateljica šole Tatjana Vaupotič Zemljič je povedala, da so obrezovanje 
topolov naročili zaradi nevarnosti lomljenja vej. „Drevesa so stara, 
veje se nenehno lomijo in padajo na igrišče, kjer so otroci. Obrezo-
vanje smo načrtovali že jeseni. Prejšnji mesec je veter odlomil zelo 
debelo vejo. Še dobro, da športne vzgoje nismo izvajali zunaj. Sicer 
pa topole obrezujemo že zadnjih 25 let, tudi na zahtevo sosedov, saj 
v času cvetenja veter nosi cvetje in je to zelo moteče. Obrezovanje 
je naročila OŠ Ljudski vrt, izvedli so ga gasilci PGD Ptuj – kot vsa leta 
doslej brezplačno. Veje bodo odpeljale Javne službe Ptuj, prav tako 
brezplačno.“

Vaupotič Zemljičeva je dodala, da se topoli pomlajujejo tako, da se 
stare veje porežejo. Sledili so smernicam spletne strani vrtnarica.si: 
„Topol je izjemno visoko drevo in ga je treba predvsem v mestnih sre-
diščih pomlajevati. Rastlino za nadaljnjo rast pomlajujemo iz mladik ali 
z odstranjevanjem starih in bolnih vej.“

Topoli pri šoli Ljudski vrt so glede na obseg debel že stari očaki. Res 
je, da je pod njihovo krošnjo v vročem sončnem vremenu na igrišču, 
ki je asfaltirano, prijetna naravna senca. A po drugi strani je vsekakor 
in predvsem treba upoštevati varnostni vidik. Gasilci, ki so opravili ob-
rez, so vodstvo šole opozorili, da so drevesa votla in nevarna. „V izo-
gib kakšni poškodbi bo verjetno treba razmisliti o tem, da jih podrejo 
in nadomestijo z novimi,“ je še povedala Tatjana Vaupotič Zemljič.

MZ

Občinsko podjetje Javne službe Ptuj se ukvarja s številnimi dejavnostmi, od zbiranja 
odpadkov in energetike, pokopališke dejavnosti, upravljanja stavb, tržnice pa vse do 
vzdrževanja in urejanja površin. Ptujska občina bo za nekatere izmed teh storitev letos 
plačevala precej več kot doslej. 

Ptuj � Še več denarja za občinsko podjetje Javne službe Ptuj

Za vzdrževanje parkov in zelenic letno kar 550.000 evrov

odoPoleg uslužbencev v mestni upravi in javnih zavodih bo
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»Pri kompetenčnem centru smo 
začeli z oceno 1,1 milijona evrov, a 
je bila najnižja ponudba in torej 
realna cena 1,8 milijona evrov, pri 

kolesarskih povezavah se podra-
žitve, ki bodo breme občine, ome-
njajo, njihov obseg pa bo znan šele 
ob zaključku projekta,« je pojasnil 

župan Sašo Kodrič.
V Majšperku letos načrtujejo kar 

7,58 milijona evrov odhodkov. Po-
leg že omenjenega kompetenčne-
ga centra, ki bo dokončan še letos 
in ga v celoti fi nancira občina sama, 
so v letu 2023 še okrog milijon 
evrov težke kolesarske povezave, 
za katere se rok izgradnje izteče 
konec maja. Okrog 255.000 evrov 
načrtujejo za ureditev zemljišč za 
gradnjo stanovanjskih objektov 
nasproti Jagra, za modernizacijo 
cest dobrega pol milijona evrov. 
Krepko so se povišali tudi izdatki 
za plačilo razlike do polne cene 
vrtčevskih programov, in sicer le-
tos naj bi ta strošek znašal 570.000 
evrov oz. 130.000 evrov več kot 
leto prej. Načrtovan obseg denar-
ja, to je 180.000 evrov, za ureditev 
športnega parka na Ptujski Gori pa 
so prepolovili: »Del načrtovanih 
sredstev, ki so namenjena gradnji 
objekta s kegljiščem in skladiščnim 
prostorom za različne dejavnosti, 
bomo prestavili v naslednje leto. 
Ker še niso pripravljeni projekti, 
verjetno tudi gradnja ne bo kon-
čana v tem letu,« se glasi pojasnilo 
v proračunu. Okrog 67.000 evrov 
namenjajo še za nakup novega 
gasilskega vozila za ptujskogorske 
gasilce, načrtujejo pa tudi ureditev 
gasilskih domov v Stopercah in 
Medvedcah. Kodrič je ob izvolitvi 

napovedal še uvedbo participativ-
nega proračuna, torej proračuna, ki 
ga s svojimi predlogi oblikujejo ob-
čani, in da bo to možnost uvedel že 
pri rebalansu. »Postopki so takšni, 
da tega nismo mogli vključiti v re-
balans. Letos bomo izvedli zbiranje 
predlogov, na podlagi teh bomo 
oblikovali proračun za leto 2024.«

Za domača društva 
KPC predrag?

Pri točki pobude in vprašanja, 
kjer imajo osrednjo vlogo svetniki 
in svetnice, pa je Marjan Vesenjak 
opozoril na skale v potoku ob 
cesti proti gostišču Zelena dolina, 

ki omejujejo pretok vode in lahko 
predstavljajo resno oviro ob neu-
rjih. Dušan Mesarič je predlagal, 
da bi se ob glasovanju v zapisnik 
navedli tudi priimki svetnikov, 
pohvalil pa je odzivnost občinske 
uprave ob njegovem predlogu za 
podaljšanje varnostne ograje na 
cesti Majšperk–Savinjsko. Irena 
Šerbak je na občino prenesla po-
budo uporabnikov igral na Ptujski 
Gori, ki ureditev igral pozdravljajo, 
a da je prva stopnička previsoko 
in je otroci brez pomoči staršev 
ne morejo premagati. Dragomirja 
Murka je zanimalo, kdaj bo odprtje 
kolesarske steze na Ptujski Gori, 
Branka Vedlin pa je ponovno iz-

postavila višino plačila za dvorano 
Majšperk. »Medtem ko imajo osta-
la društva brezplačne najeme kul-
turnih dvoran v svojih krajih, mora-
mo majšperška društva najemnino 
za ‘domačo dvorano’ – KPC plačati 
v višini 96 evrov. Zanima me, ali bi 
si lahko tukaj prišli kje naproti?« 
Župan Sašo Kodrič je odvrnil, da 
občina kljub podražitvam še vedno 
ohranja enake cenike ter da dvo-
rana KPC ni primerljiva z ostalimi 
dvoranami v kulturnih domovih. 
»Takšnega doma s takšno tehni-
ko ni daleč naokoli, ob tem pa so 
v strošek najemnine zajeti stroški 
dveh tehnikov in čiščenja.«

Mojca Vtič

V proračunu za naslednje leto 
predvidevajo skoraj šest milijonov 
evrov prihodkov, investicije bodo v 
glavnem v znamenju vlaganj v ko-
munalno opremo in ceste. Po opra-
vljeni javni obravnavi bo sledilo še 
drugo branje proračuna z dokonč-
no potrditvijo.

Svetniki so na seji obravnavali 
zaključni račun za lansko leto, ko 
se je v občinski blagajni zbralo 4,9 
milijona evrov prihodkov. S pomoč-
jo evropskih in državnih sredstev 
gradijo kanalizacijo in kolesarske 
steze, izvedli so tudi več manjših 
projektov. Za investicije so name-
nili 1,9 milijona evrov, je povedala 
direktorica občinske uprave Lidija 
Terbulec. Župan Stanislav Glažar je 
dejal, da se za investicije ni bilo tre-
ba zadolžiti v obsegu, kot so pred-
videvali. Tako jim možnost zadolže-
vanja ostaja odprta za investicije v 
naslednjih letih, če bo to potrebno. 
„Zadovoljen sem, da nam je načr-
tovane in glavne temeljne projekte 
ter naloge uspelo realizirati,“ je iz-
postavil prvi mož hajdinske občine.

Merc bi več poudarka 
dal gospodarstvu

Drugače kot župan lansko prora-
čunsko realizacijo ocenjuje svetnik 

Janko Merc. Meni, da bi morala biti 
vlaganja v komunalno infrastruk-
turo stvar preteklosti in da bi bilo 
smotrno občinska sredstva name-
njati za spodbujanje gospodarske 
aktivnosti. Merc je dodal, da so pri-

hodki po zaključnem računu za 1,5 
milijona evrov nižji, kot so bili pred-
videni v proračunu. Župan Glažar je 
svetniku odgovoril, naj na naslednji 
predlog proračuna pripravi predlo-
ge, saj je sedaj pravi čas za to.

Za razvoj in spodbude 
turizmu

Občina Hajdina skupaj s svojim 
Turističnim društvom Mitra daje 
pozitivne spodbude razvoju turiz-
ma, za katerega imajo še veliko 
idej. Sedaj so občinarji sprejeli od-
lok o turističnem vodenju v obči-
ni, za prihodnje obdobje vodstvo 
občine napoveduje vlaganja v in-
frastrukturo, ki bo služila turistič-
ni dejavnosti – na Mariničevi do-
mačiji, kjer so lani slovesno odprli 
info točko in v bližini katere je tudi 
eden od treh ptujskih mitrejev.

Glede bodočega razvoja občine 
je župan Glažar na seji dejal, da 
bodo začeli z oblikovanjem stra-
tegije do leta 2032. V njej bi zbrali 
bistvene cilje, ki bi jim sledili, pri-
ložnost podajanja idej pa imajo vsi 
v občini.

Obnova glavne ceste 
Hajdina–Apače 

Glažar je izrazil tudi zadovoljstvo, 
da so začeli obnovo ceste Hajdina–
Apače (mimo Kozje vasi). Obnovo 
fi nancira država, občina bo pristo-
pila z nekaj dodatnimi deli, kot so 

ureditev pločnika, priključitev kole-
sarske steze, zamenjava dela vodo-
voda … „Vrednost obnove je dva 
milijona evrov, končali bi jo v roku 
pol leta, izvajalec je podjetje Asfalti 
Ptuj,“ je pojasnil hajdinski župan in 
izrazil pričakovanje, da bi se znalo 
kaj premakniti na projektu gradnje 
doma upokojencev. „Mi smo nare-
dili vse, kar je bila naša naloga, tudi 
rezervirali denar za gradnjo komu-
nalne opreme. Lastnik pravi, da ima 
upravljavca in izvajalca dejavnosti, 
nadejamo se, da bi dom do konca 
2024 zgradili.“

Mojca Zemljarič

Foto: Mojca Vtič

Župan Sašo Kodrič je svetnike in občane povabil k spremljanju druge etape dirke Po Sloveniji, ki bo kolesarje 
vodila skozi Majšperk, in sicer 15. junija, nekje med 12. in 13. uro.

Foto: MZ

Hajdinski občinski svetniki so s sprejemanjem proračuna za naslednje leto pohiteli.

Proračun občine Majšperk za leto 2023 krojita projekta še minulega mandata, to sta iz-
gradnja kompetenčnega centra na Bregu in dokončanje kolesarskih povezav. S prvim so 
se sedaj prijavili na razpis gospodarskega ministrstva za pridobitev slabih 700.000 evrov, 
izgradnja kolesarskih povezav pa je evropski projekt. Pri obeh pa skrbi podražitev.

Hajdinski svetniki so se pred prvomajskimi prazniki sestali na 5. redni seji v tem man-
datu. Potrdili so osnutek proračuna za leto 2024, ki gre v javno obravnavo, prav tako so 
potrdili zaključni račun lanskega proračuna.

Majšperk � Participativni proračun šele naslednje leto

Kolesarke bodo dražje, a še ni znano, za koliko

Hajdina � 5. redna seja občinskega sveta

Kratki in jedrnati, v prvem branju že proračun za 2024

Merc zbira podpise za referendum
Janko Merc je pri točki pobude svetnikov najprej dejal, 

naj se na gradbišču novih vrstnih hiš uredi odvodnjavanje, 
da ne bi ob večjem nalivu poplavilo prostorov v poslovno-
stanovanjskem centru. V nadaljevanju je poudaril, da bo 
začel zbirati podpise, da bi seje občinskega sveta snemali v 
celoti in predvajali v televizijskem programu. „Pričakujem, 
da bom zbral med 800 in 1.000 podpisov.“ Župan Glažar je 
komentiral, da bo sam dal podpis za referendum, občinska 
uprava bo opravila vse tiste naloge, ki ji jih v zvezi z 
referendumom nalaga zakonodaja.

Foto: MZ

Dotrajani vodovodni vodi v MajšperkuDotrajani vodovodni vodi v Majšperku
Svetniki so se seznanili tudi s poročilom Komunalnega podjetja 

(KP) Ptuj za leto 2022, Rado Vek s Komunalnega podjetja Ptuj je 
opozoril na 459 okvar na celotnem vodovodnem sistemu ter na slabše 
stanje vodovodnih povezav tudi na območju Majšperka, in sicer na 
območjih Ptujska Gora–Medvedce–Sestrže, Bolečka vas in Majšperk–
Koritno. Petra Krošla je zanimalo, od koga je odvisna časovnica 
obnove dotrajanih vodov. Vek je pojasnil, da je KP le upravljavec 
in da je občina lastnik. Župan je dodal, da v okviru projekta vseh 
spodnjepodravskih občin načrtujejo tudi obnovo dela vodov v 
Majšperku. Dušan Mesarič pa je vprašal, zakaj KP pitne vode ne 
pridobiva v Stopercah iz vodnih virov z Donačke gore. »Vodni vir je v 
Stopercah res močen, vendar gre za površinske vode, ki ob neurjih in 
nato v jesenskem času zaradi razkrajajočega se listja niso primerne,« 
je pojasnil Vek.

Foto: MV
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Foto: MZ

Ravnatelj Matej Sužnik je poslovanje šole in vrtca predstavil vodstvu 
občine in občinskim svetnikom.

Foto: arhiv občine

Trojiški župan David Klobasa in direktor Komunale Slovenske gorice 
Janez Belna sta podpisala pogodbo za gradnjo kolesarskega odseka Sve-
ta Trojica–Zg. Senarska.

Juršinci � O delu šole in vrtca

Telovadnica potrebuje novo streho
Osnovno šolo Juršinci, ki jo vodi ravnatelj Matej Sužnik, obi-
skuje 246 otrok v 13 oddelkih, vrtec pa 102 malčka. V vrtcu ima-
jo šest skupin, od katerih je ena locirana v prostorih šole. Lani 
je OŠ Juršinci, skupaj z vrtcem, gospodarila s prihodki v višini 
dobrih dveh milijonov evrov. 

Sveta Trojica � Kolesarka Sveta Trojica–Zg. Senarska

Dva meseca za izgradnjo
Na občini Sveta Trojica so izbrali izvajalca za prvo fazo kole-
sarske trase 19 na relaciji Jarenina–Lenart–Zg. Senarska.

Vsakršno ukinjanje državnih or-
ganov v manjših mestih ali vaseh 
pomeni korak v smeri še večje cen-
tralizacije Slovenije. Dostopnost 
raznih uradov je za uporabnike 
izjemnega pomena. S tega vidika 
so odločna nasprotovanja takšnim 
idejam več kot razumljiva. Politiki 
s Ptujskega so dosegli obljubo, 
da predvidenih sprememb, ki bi 
pomenile manjšo dostopnost do 
storitev Upravne enote Ptuj, ne bo 
in da bo ta tudi v prihodnje nemo-
teno delovala. A s tem bojazni o 
oddaljitvi storitev od uporabnikov 
očitno ni konec.

Na FURS govorice 
zanikajo

Županja Nuška Gajšek je na zad-
nji seji mestnega sveta prisotne 
seznanila, da naj bi se pojavljale 
nove zaskrbljujoče informacije o 
možnosti ukinitve ptujske izposta-
ve Finančnega urada. Svetnike 

je pozvala k enotnosti v primeru 
morebitnih tovrstnih poskusov dr-
žavne politike. Pri tem je naletela 
na podporo in enotnost mestnega 
sveta. Strinjali so se, da je vse tovr-
stne poskuse treba zatreti v kali in 
se posvetiti ustanovitvi statistične 
regije oziroma pokrajine. Gajško-
va je zagotovila, da bo, ne glede 
na to, članica katere stranke je (v 

tem primeru je to vladni koalicijski 
partner SD), v prvi vrsti delala za 
dobrobit Ptujčanov. Ker ideja, ki 
naj bi »zrasla« v Ljubljani, Ptuju in 
regiji ne bi prinesla nič dobrega, ji 
odločno nasprotuje.

Številne enote že ukinili 
Služba FURS v Lenartu je de-

lovala dvakrat tedensko, a so jo 
zaprli. Spadajo pod mariborsko 
izpostavo, ki obsega še območja 
upravnih enot Maribor, Pesnica, 
Ruše in Slovenska Bistrica. V sle-
dnji je prav tako delovala pisarna, 
ki so jo v času korone najprej za-
časno, nato pa kar trajno zaprli. 
Upravna enota Ormož spada pod 
ptujsko službo FURS, za stranke je 
bila odprta enkrat tedensko, a tudi 
ta ne deluje več.

Lenarški župan Janez Kramber-
ger seveda s tem, da enota v nji-
hovi občini več ne deluje, ni zado-
voljen. Pravi, da se lokalna politika 
trudi doseči vnovično odprtje, a za 
zdaj neuspešno. Dodal je še, da to 

v praksi pomeni oddaljitev storitev 
od uporabnikov. „To smo doživeli, 
ko se je fi nančni urad iz Lenarta 
pod krinko racionalizacije preselil v 
Maribor. Analiza je pokazala, da so 
zaposlili še več ljudi, a jih umaknili 
od uporabnikov. Zdaj morajo obča-
ni iz upravne enote Lenart te stvari 
urejati v Mariboru. Res se da veliko 
urediti po spletu, vendar starejši 
ljudje tega niso vešči,“ je izpostavil 
Kramberger.

Danijel Vrbnjak, župan občine 
Ormož, pravi, da so ormoško eno-
to FURS zaprli zaradi reorganizaci-
je, dokončno pa v času korone: »Že 
ptujska izpostava je precej oddalje-
na za naše občane, v primeru, da bi 
se vse to selilo v Maribor, bi bilo 
seveda še veliko težje. Za nas je 
to nesprejemljivo. Absolutno smo 
proti takšnim spremembam, ki 
pomenijo še večjo centralizacijo.« 
Lokalna politika si je pri vprašanjih, 
ki pomenijo slabšanje dostopnosti 
do storitev državne uprave, očitno 
enotna.

Dženana Kmetec

Podravje � Številne enote fi nančne uprave ne delujejo več

Bodo tudi na Ptuju ukinili izpostavo FURS?
Že ideja o morebitni ukinitvi oziroma reorganizaciji Upravne enote Ptuj je sprožila val nezadovoljstva med ob-
čani in lokalnimi politiki. K sreči so jo – najbrž tudi na podlagi glasnih in jasnih nasprotovanj – (vsaj začasno) 
opustili. Kot je bilo slišati na zadnji seji mestnega sveta, pa naj bi se ponovno omenjala morebitna ukinitev 
Finančnega urada Ptuj.

Foto: ČG 

V Slovenski Bistrici, Lenartu in Ormožu dislocirane enote FURS-a že nekaj časa ne delujejo več. 

Zdravstveno zavarovane osebe 
so upravičene do brezplačnega 
nenujnega ali sanitetnega prevoza 
na podlagi odločitve zdravnika in 
izdanega naloga za prevoz. Pre-
vozi bolnikov so posli, ki se merijo 
v milijonih evrov, in kot je slišati, 
boji za prevlado v večini potekajo v 
zakulisju. Jasno namero po prido-
bitvi pravice za izvajanje nenujnih 
in sanitetnih prevozov na območju 
Podlehnika pa je izrazilo podjetje 
Medix. »Že sedaj izvajamo glavni-
no prevozov na območju Podleh-
nika oz. na celotnem območju Ha-
loz. Storitve nudimo 24 ur na dan 
in ne le omejen čas, kot to počnejo 
nekateri. Za predlog razpisa kon-
cesije pa smo se odločili, ker smo 
sedaj le neke vrste podizvajalci oz. 
pogodbeni partnerji,« je dejal Emil 
Ivančok, predstavnik podjetja. Me-
dix je tako že lani decembra na Ob-
čino Podlehnik naslovil prošnjo za 
odobritev in dodelitev koncesije za 
nenujne in sanitetne prevoze. 

Odbor za negospodarstvo in 

javne službe je poslano prošnjo 
obravnaval šele februarja in takrat 
sprejel sklep, da mora občinska 
uprava pridobiti dodatne infor-
macije glede izvajanja nenujnih 
in sanitetnih prevozov, izhaja iz 
gradiva. Glede na zbrane podatke 
Zdravstvenega doma Ptuj, Ministr-
stva za zdravje in pogovore z obča-

ni so na občini ugotovili, da trenu-
tna ureditev področja, ko je izbira 
prevoznika vezana na zdravstveno 
ustanovo in ne na območje občine, 
dobro deluje. »Na Občini Podleh-
nik od občanov še nismo prejeli 
informacij ali pritožb, da jim stori-
tev ni na voljo ali da storitev ni za-
dovoljivo opravljena. Ker obstoječi 

sistem, ki omogoča izbiro, deluje, 
smo oblikovali predlog, da ne zač-
nemo postopka priprave podelitve 
koncesije,« je pojasnil župan. Sve-
tniki so predlog soglasno potrdili. 

Iz podjetja Medix odločitve sve-
tnikov ne komentirajo, saj da še 
nimajo končnih informacij.

Mojca Vtič

Podlehnik � Predlog Medixa ni naletel na plodna tla

Dokler sistem deluje, sprememb ne bo
Podjetje Medix, ki že slabo leto preko pogodbenih partnerjev izvaja sanitetne in nenujne prevoze na območju 
Podlehnika, je predlagalo občini, da razpiše koncesijo za izbiro izvajalca teh storitev. S tem bi občina podelila 
izključno pravico za opravljanje sanitetnih in nenujnih prevozov izbranemu izvajalcu. 

Glavnino denarja, 1,3 milijona evrov, je prispeval državni proračun. 
Občina je za delovanje vrtca namenila okoli 370.000 evrov, nekaj manj 
kot 90.000 pa še za stroške v šoli. 

Starši so za varstvo otrok v vrtcu prispevali blizu 120.000 evrov, 
druge občine, iz katerih so otroci vpisani v juršinski vrtec, pa 20.000 
evrov. Stroški, ki so jih za šolarje pokrivali starši, na primer šola v na-
ravi, malice, kosila, ekskurzije in plavalni tečaji, so znašali dobrih sto 
tisočakov.

Stroški dela predstavljajo 84 odstotkov vseh odhodkov, lani je to 
bilo 1,7 milijona evrov. Za nakup živil je šola v lanskem letu porabila 
88.000 evrov, stroški elektrike in ogrevanja so znašali 72.000 evrov. 
Šola in vrtec imata sicer dobre pogoje za delo, a je kljub temu treba 
nenehno skrbeti za redno vzdrževanje, pa tudi investicije. Lani so v 
šoli prepleskali nekaj učilnic in hodnik, namestili energetsko varčna 
LED-svetila in servisirali klimatsko napravo. Obnovo učilnic bodo na-
daljevali v naslednjih letih. V treh učilnicah in jedilnici želijo zamenjati 
opremo (stole in klopi). Prav tako po obnovi kličejo šolske sanitarije.

Juršinska občina in šola se že tudi pripravljata na zajeten fi nančni 
zalogaj, ki ga bodo imeli z obnovo strehe na telovadnici. „Prve ak-
tivnosti so stekle,“ je dejal ravnatelj Sužnik in poudaril, da je sanacija 
strehe nujna, na dotrajanost so opozarjali že nekaj let. „Upam, da nam 
bo letos uspelo z realizacijo.“

Število otrok se je v desetletju povečalo za 50
V obdobju desetih let se je število otrok, vključenih v šolo in vrtec v 

Juršincih, povečalo za okoli 50. Tako so v šoli oblikovali dodatne štiri 
oddelke (z 9 v šolskem letu 2012/13 na današnjih 13), številko oddelkov 
vrtca pa je enako, torej šest. Ravnatelj Sužnik je v poročilu zapisal, da 
z ustanoviteljico, torej občino, dobro sodelujejo. Pri izvajanju projek-
tov in dejavnosti se povezujejo tudi z lokalnimi društvi in regijskimi 
organizacijami.

Mojca Zemljarič

Izvajalsko pogodbo sta pred dnevi podpisala župan David Klobasa 
in direktor Komunale Slovenske gorice Janez Belna. Gradnja kolesar-
ke, ki vodi od Svete Trojice do Zg. Senarske, kjer se priključi na držav-
no kolesarsko mrežo G16, se je začel takoj po prvomajskih praznikih, 
odsek pa mora biti dokončan do konca junija, torej v slabih dveh me-
secih. Ocenjena vrednost del je 119.560 evrov, od katerih bosta slabih 
50.000 evrov primaknili država in EU, in to iz Evropskega sklada za 
regionalni razvoj. Omenjeni odsek bo torej trojiški proračun stal nekaj 
manj kot 70.000 evrov.

Kot je znano, bo kolesarska mreža na območju ORP Slovenske 
gorice vodila v štiri smeri, med njimi je tudi tista na relaciji Lenart–
Cerkvenjak–Trnovska vas, na kateri bo zgrajenih dobrih 18 kilometrov 
kolesarskih poti v skupni vrednosti 4,35 milijona evrov in deležu sofi -
nanciranja dobrih treh milijonov evrov. Ker leži občina Sveta Trojica 
na križišču osrednjih Slovenskih goric, bo dobesedno prepredena s 
kolesarskimi potmi.

SD

Foto: Črtomir Goznik

Podjetje Medix s sedežem na Ptuju opravlja sanitetne in nenujne prevoze bolnikov po naročilu in za pogodbene 
partnerje, na občino Podlehnik pa so naslovili prošnjo za razpis koncesije. 

Na FURS govorice zanikajoNa FURS govorice zanikajo
O tem, kako realna je možnost ukinitve ptujske izpostave FURS, 

smo se pozanimali na Finančni upravi RS. Zanikali so, da bi to bilo v 
njihovih načrtih: »Finančna uprava RS ne ukinja Finančnega urada 
Ptuj, niti o tem ne razmišlja.« Tudi direktor ptujskega urada Janko 
Preac je zatrdil, da tovrstna reorganizacija za zdaj ni v planu: »Zato 
je v tem trenutku brezpredmetno govoriti o vplivu na zaposlene. Na 
Finančnem uradu Ptuj nas je sicer zaposlenih 83.«

A kljub tem zagotovilom je gotovo smiselno, da lokalna politika 
bdi nad tovrstnimi morebitnimi načrtovanimi spremembami. Ko se 
zanje dogovorijo in jih sprejmejo vladajoči državni politiki, čutijo vsi 
občani oziroma v tem primeru celotna regija. To dokazujejo že zaprte 
dislocirane enote, kar naj bi bili začasni ukrepi, ki so (p)ostali stalni.
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Te številke se sicer lahko do 
prvega septembra še nekoliko 
spremenijo, saj se vpisi na prosta 
mesta zaključijo konec avgusta.

Letos je največji naval na pro-
grama Tehnik računalništva in Av-
toserviser, to sta edini smeri, kjer 
je prijav več, kot je na voljo prostih 
mest. Kljub temu pa omejitve vpi-
sa ne bo, saj Ministrstvo za vzgojo 
in izobraževanje (MVI) v takih pri-
merih odobri povečanje števila di-

jakov ali oddelkov, saj spodbujajo 
poklicno izobraževanje. 

Na ŠETK za zdaj 
zapolnjenih manj kot 
polovica razpisanih mest

Na Šoli za ekonomijo, turizem 
in kmetijstvo (ŠETK) ŠC Ptuj so 
izjemno veseli, da bodo lahko ob 
70-letnici kmetovanja na Ptujskem 
ponovno vpisali dijake v prvi letnik 

programa Kmetijsko-podjetniški 
tehnik. V lanskem letu to ni bilo 
fi nančno vzdržno, saj sta se prija-
vila samo dva kandidata. Letos jih 
je še vedno samo šest, kar pa je 
dovolj za izvajanje. Drugače pa je 
pri cvetličarjih, kjer vpis že zadnjih 
nekaj let drastično upada. Letos so 
prejeli samo eno prijavo, zato vpi-
sa v prvi letnik programa Cvetličar 
ne bo. Tudi v prihodnje je njegova 
prihodnost precej negotova. Med 

kmetijskimi programi se je za zdaj 
uspelo ohraniti programu Gospo-
dar na podeželju. Lani ga je izbralo 
osem devetošolcev, letos devet. 

Med ekonomskimi programi je 
največje presenečenje prav goto-
vo Trgovec, ki jim ga je uspelo za 
las obdržati. Še lani so prejeli 18 pri-
jav, letos pa samo štiri. Zanimanje 
med mladimi je drastično upadlo. 
Zakaj se je to zgodilo, pa ne zna 
pojasniti nihče. »Res ne vemo, za-
kaj je zanimanje za Trgovca tako 
zelo upadlo. Do konca šolskega 
leta bomo prav gotovo zapolnili 
še nekaj prostih mest,« je pojasnila 

ravnateljica Darja Harb in dodala, 
da imajo vse slovenske srednje 
šole, ki izvajajo program Trgovec, 
podobne težave; v Murski Soboti 
je zanimanje za polovico manjše, 
v Slovenski Bistrici pa so prejeli 
samo tri prijave, zato vpisa v prvi 
letnik ne bo. 

Na celotni ŠETK je sicer skupno 
za novince na voljo 232 mest, od 
tega jih bodo zapolnili manj kot 
polovico. Je pa spodbuden poda-
tek, da so v primerjavi z lanskim 
letom prejeli 13 prijav več, zato so 
s podatki informativnega vpisa za-
dovoljni. Izboljšalo se je zanimanje 

za program Ekonomski tehnik, lani 
so ob tem času prejeli 21, letos pa 
kar 41 prijav. To pripisujejo uspeš-
ni promociji in predvsem temu, da 
mladi prepoznavajo ekonomske 
poklice kot privlačne in perspektiv-
ne. Prav tako se povečuje zanima-
nje za program Tehnik oblikovanja, 
ki so ga pridobili lani s preoblikova-
njem Aranžerskega tehnika. Glede 
na podatke jim bo najverjetneje 
na tem programu uspelo zapolni-
ti okoli 75 odstotkov vseh prostih 
mest. Malenkost pa se povečuje 
tudi vpis na področju gastronom-
skih in hotelskih storitev.

Na Šolskem centru Ptuj bo v prihodnjem šolskem letu na treh srednjih šolah oz. 21 
strokovno izobraževalnih programih na voljo 624 prostih mest za novince. Od tega jih 
bo jeseni najverjetneje zasedenih komaj nekaj več kot polovica. Podatki informativne-
ga vpisa kažejo na to, da se mladi še vedno premalo zanimajo za poklicno izobraževa-
nje, najmanj privlačna sta poklica cvetličar in trgovec ter klepar-krovec. 

Spodnje Podravje � Na Šolskem centru Ptuj na voljo še veliko prostih mest za novince

Najslabše se piše cvetličarjem in trgovcem, pa 

To naj bi postali člani društev 
oz. drugih organizacij proti muče-
nju živali, ki opravijo 40- ali 50-urni 
izobraževalni tečaj, nikjer pa ni za-
pisano, da bi se lahko za vlogo po-
oblaščenih svetovalcev imenikov 
živali priglasili člani rejskih društev 
in organizacij. Pooblaščeni sveto-
valec bo lahko fotografi ral nepra-
vilnosti in podal prijavo v reševanje 
veterinarskim inšpektorjem, ki mu 
bodo morali nato o ugotovitvah 

poročati. Če se pooblaščenec ne 
bo strinjal z ugotovitvami, bo lah-
ko zahteval ponovno presojo. »Po-
udariti je treba, da je odnos večine 
ljudi do živali dober. Ta novela ni 
napad na rejce, kmete ali na lastni-
ke živali. Žal pa so med nami tudi 
takšni posamezniki, ki držijo živali 
na verigah celo življenje, jih zapira-
jo v premajhne prostore ali kletke 
cele dni in noči ter jim povzročajo 
nepopisno trpljenje. In te je tre-

ba ustaviti,« je dejala poslanka in 
predlagateljica sprememb zakona 
Meira Hot.

KGZS: »Zakon uvaja 
ovaduštvo«

Osrednja skrb kmetov pa je, da 
bodo na tapeti pooblaščencev 
ravno oni. »Glede na hitro uspo-
sobljene svetovalce in aktivistično 
držo nekaterih društev za zaščito 
živali je upravičena skrb, da bodo 
pogosto prekoračena pooblastila 
in tudi neutemeljeno poseganje v 
zasebno sfero skrbnika živali,« so 
dejali na Kmetijsko-gozdarski zbor-
nici Slovenije (KGSZ). Ob tem so 
poudarili, da rejci oz. skrbniki živali 
že sedaj pri reji sledijo nasvetom in 
usmeritvam strokovnjakov, torej 
veterinarjem in kmetijskim sveto-
valcem. »Po predlogu zakona pa 
mu bodo lahko svetovali (kadar 
bodo to sami ocenili) 'hitro izobra-
ženi pooblaščenci', ki ne poznajo 
zakonitosti in načinov reje ter me-
rila dobrobiti vseh rejnih živali,« so 
še izpostavili. Kdor ni ničesar kriv, 

se ne rabi ničesar bati, pravijo. 
Toda občutek, da si ves čas nad-
zorovan, je zagotovo vse prej kot 
prijeten. In kmete, ki so glede na 
obseg nadzora po mnenju odloče-
valcev očitno največji nepridipravi, 
bodo pri delu na poljih nadzorovali 
sateliti oz. program Sopotnik, v 

hlevih pa torej pooblaščeni sveto-
valci. »Predlagana novela uzakonja 
ovaduštvo,« so jasni na KGZS.

Stroka pri zakonu 
ni sodelovala

Novela prinaša še druge no-
vosti, med večjimi je za obvezno 

označevanje mačk, ustanovitev 
prehodnih hlevov za odvzete živa-
li, popolno prepoved privezovanja 
psov, vzpostavitev obveznega in-
ternega videonadzora v klavnicah, 
ob tem pa naj bi uprava ustanovila 
še organ 15 uradnih veterinarjev, 
ki bi izvajali izključno naloge s 

Foto: ČG

Na ŠETK bodo ostali brez programa Cvetličar, slab je tudi vpis na program Trgovec.

Foto: ČG

Na Strojni šoli ŠC Ptuj je ponovno majhna generacija varilcev, tudi program Klepar-krovec je pod vprašajem. 

Pooblaščeni svetovalci bodo lahko zbirali dokaze o domnevnem mučenju živali, njihove izjave (opažanja) pa bodo inšpek-

Mučenje ali neprimerno ravnanje z živaljo je obsojanja vredno. Služba, ki skuša 
preprečevati mučenje živali in ki se odziva na prijave s terena, že deluje pod okriljem 
uprave za varno hrano, varstvo rastlin in živali. A nekateri menijo, da stroka ne opravi 
svojega dela, ker da jih je premalo. Zato koalicijske stranke predlagajo dodatno okre-
pitev v boju proti mučenju živali.

Slovenija, Podravje � Spremembe zakona o zaščiti živali razburjajo kmete in stroko

Bodo rejske kmetije postale poligon za živalske 

Število prijav in število odvzetih živali Število prijav in število odvzetih živali 
 2021 2022 2023
Št. prijav 1213 1431 474*
Št. odvzemov 269 534 /

Vir: MKGP

*v treh mesecih letos
V zadnjih treh letih je opazen porast prejetih prijav s področja zaščite živali, 
tako rejnih kot hišnih. V prvih treh mesecih letošnjega leta so na upravi za 
varno hrano in veterinarstvo prejeli skupno 474 prijav, od tega 112 glede 
rejnih živali in 362 prijav glede hišnih živali. Vse prijave so inšpektorji 
obravnavali in izvedli 99 izrednih nadzorov na kmetijah z rejnimi živalmi 
in 292 izrednih nadzorov nad izpolnjevanjem zahtev glede zaščite hišnih 
živali. Lani so inšpektorji odvzeli 534 živali, od tega 237 psov.
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tudi krovcem
Za dva razreda 
avtoserviserjev

Na Strojni šoli Ptuj so letos po-
novno zadovoljni s številom prvih 
prijav, skupno so jih za vse pro-
grame prejeli 132, kar je 30 več v 
primerjavi z lanskim letom. Izvajali 
bodo vse programe, tudi Klepar – 
krovec, kljub temu da imajo za zdaj 
samo eno prijavo. Dobra novica 
je tudi ta, da je pet devetošolcev 
izbralo program Izdelovalec ko-
vinskih konstrukcij. Vpisa v prvi 
letnik namreč zadnjih nekaj let ni 
bilo, zadnja generacija varilcev pa 

je izobraževanje zaključila v lan-
skem šolskem letu. Ravnateljica 
Anja Jesenek Grašič je dejala, da 
je zanje vsak dijak zelo pomem-
ben, prav zato klasične poklice v 
strojništvu združujejo. To pomeni, 
da so pri pouku splošnoizobraže-
valnih predmetov v razredu dijaki 
iz različnih programov, praktično 
izobraževanje pa poteka ločeno. 

Za avtoserviserje so prejeli dvak-
rat več prijav, kot je na voljo prostih 
mest, zato bodo zaprosili šolsko 
ministrstvo za dodatni oddelek. Na 
vseh drugih programih pa je število 
prijav podobno kot aprila lani.

Na prvem mestu 
računalništvo in 
mehatronika 

Na Elektro in računalniški šoli 
ŠC Ptuj vsako leto brez težav za-
polnijo štiriletne programe, to 
sta Tehnik mehatronike in Teh-
nik računalništva. Iz podatkov je 
razvidno, da so na vseh progra-
mih razpisali 164 prostih mest za 
novince, prejeli so 129 prijav, lani 
141. Vsako leto se borijo za dijake 
predvsem na poklicnih smereh 
Elektrikar in Mehatronik opera-
ter. »S številkami smo zadovoljni, 

prijave so lepo razporejene med 
posameznimi programi. Za pro-
gram Tehnik računalništva bodo 
podali vlogo za povečan obseg 
dijakov in izvajali program v dveh 
oddelkih,« je dejal ravnatelj Raj-
ko Fajt, ki se ne boji, da bi imeli 

v prihodnje prazne učilnice. Ga 
pa resno skrbi, ali jim bo uspelo 
zagotoviti učitelje za poučevanje 
strokovnih predmetov. »Na naši 
šoli se bo v prihodnjih letih kar 
nekaj učiteljev upokojilo in takrat 
bomo nujno potrebovali nov ka-

der, ki ga v tem trenutku ni, plače 
pa tudi niso dovolj stimulativne. 
Lahko si sicer pomagamo z upo-
kojenimi učitelji in študenti, ven-
dar to ni dolgotrajna rešitev,« je 
še dodal Fajt.

Estera Korošec

Foto: ČG

Med poklici je največ zanimanja za avtoserviserje, z dokaj dobrim vpisom pa se lahko pohvalijo tudi v Elektro in 
računalniški šoli, kjer je največ zanimanja za program Tehnik računalništva.

Foto: MV

torji lahko uporabili v uradnih postopkih.

aktiviste?

Šola za ekonomijo, turizem in kmetijstvo ŠC PtujŠola za ekonomijo, turizem in kmetijstvo ŠC Ptuj
Program: Predvideno št. mest Število prijav 
KMETIJSKI PROGRAMI
Kmetijsko podjetniški tehnik 28 6
Cvetličar 26 /
Gospodar na podeželju 26 9
Pomočnik v biotehniki in oskrbi 16 6
Skupaj: 96 21
EKONOMSKI PROGRAMI 
Ekonomski tehnik 56 41
Gastronomske in hotelske storitve 26 13
Tehnik oblikovanja 28 21
Trgovec 26 4
Skupaj: 136 78
Kmetijski in ekonomski programi skupaj: 232 100

Vir: MVI (april 2023)

Strojna šola ŠC PtujStrojna šola ŠC Ptuj
Program: Predvideno št. mest Število prijav 
Avtokaroserist 26 16
Avtoserviser 26 52
Inštalater strojnih inštalacij 26 4
Izdelovalec kovinskih konstrukcij 26 5
Klepar-krovec 26 1
Oblikovalec kovin-orodjar 26 12
Pomočnik v tehnoloških procesih (dvoletni) 16 7
Strojni tehnik 56 35
Skupaj: 228 132

Vir: MVI (april 2023)

Elektro in računalniška šola ŠC PtujElektro in računalniška šola ŠC Ptuj
Smer: Predvideno št. mest Število prijav 
Elektrikar 26 13
Elektrotehnik 28 20
Mehatronik operater 26 12
Tehnik mehatronike 28 26
Tehnik računalništva 56 58
Skupaj: 164 129

Vir: MVI (april 2023)

področja zaščite živali – ocenjen 
strošek 1,1 milijona evrov oz. sku-
paj z vzpostavitvijo prehodnih 
hlevov 1,4 milijona evrov. Strošek 
dela veterinarjev in tudi izobra-
ževanja ljubiteljev živali, ki bodo 
nadzirali delo inšpektorjev uprave 
za varno hrano, veterinarstvo in 

varstvo rastlin, pa naj bi krila rav-
no slednja, in to s postavke zdra-
vstveno varstvo rastlin in živali. 
»Država mora za izvajanje zakona 
o zaščiti živali zagotoviti dodaten 
denar, ne more se to zažirati v ob-
stoječe fi nanciranje mreže javne 
veterinarske službe. Stroka temu 
nasprotuje, kajti že zdaj fi nančno 
komaj zagotavljamo naloge, ki so 
nujne, da imamo varno hrano in da 
imamo pod nadzorom bolezni, kar 
vpliva tudi na dobrobit živali. Sicer 
pa stroka pri tem zakonu ni sodelo-
vala,« je povedal Ožbalt Podpečan, 
predsednik Veterinarske zbornice 
Slovenije in vodja Nacionalnega 
centra za dobrobit živali.

Predlog zakona je presenetil 
kmete in tudi stroko. Ob tem pa se 
poraja več vprašanj od izvedljivosti 
vseh predlaganih ukrepov do favo-
riziranja izbranih. Na primer, zakaj 
niso na enako raven kot so društva 
proti mučenju živali povzdignje-
ne rejske organizacije ter zakaj 
je povsem sprejemljivo zapiranje 
živali na nekaj kvadratnih metrov 
stanovanja ter oblačenje hišnih 
ljubljenčkov v trendovska oblačila 
in dodatke. Mučenje živali je pov-
sem nesprejemljivo, a zdi se, da so 
živali, ki so seveda čuteča bitja, bolj 
v ospredju skrbi odločevalcev kot 
ljudje.

Mojca Vtič

Marija Klopčič, 
predsednica sveta 
za živinorejo 

Nikjer v Evropi ni 
dovoljen vstop na privatno 
lastnino – v našem primeru 
na živinorejsko kmetijo – brez 
predhodne najave in soglasja 
z rejcem/lastnikom kmetije. Ob 
tem je popolnoma nesprejemljivo in 
nedopustno, da bi živinorejske kmetije postale prostor, kjer bi 
na hitro usposobljeni 'pooblaščeni svetovalci za zaščito živali' 
na osnovi 40-urnega tečaja presojali pravilnost oskrbe živali 
v oskrbi rejcev, ki si najbolj želijo imeti v svoji črede zdrave, 
vitalne in nepoškodovane živali.

Stanko Hernja, 
veterinar

Predlog zakona na nek 
način degradira nas, ki 
se poklicno ukvarjamo z 
zdravstvenim varstvom 
živali, saj naj bi pooblaščenci 
izvajali nadzor nad 
veterinarsko službo, čeprav 
imamo za to inšpekcijske službe. 
Ampak če je to odločitev vlade, proti temu nimamo kaj. Sicer 
pa enako kot drugod tudi tukaj velja, da ima 99 % ljudi razvit 
občutek za živali, en odstotek bo vedno odstopal, tako da 
alarmantnega stanja, ki bi zahtevalo novo zaostrovanje, ni. So 
pa včasih okoliščine npr. ostarelost, demenca, ki vplivajo na 
oskrbo živali, sicer pa mučenja, kot se prikazuje, vsaj na našem 
območju ni.

Denis Hrga, 
predsednik Društva 
rejcev govedi črno-
bele pasme

Kmetijska ministrica je 
obljubila, da t. i. živalske policije 
ne bo, a vlada bo očitno naredila po 
svoje. Rejci, ki nam živali omogočajo kruh, za svoje živali dobro 
skrbimo, zdravstveno oskrbo prejmejo celo prej kot marsikateri 
drugi državljan. Seveda se včasih zgodi, da kakšna krava šepa ali 
da tele zboli, ali pa da se enostavno telice na travi uležejo …; sedaj 
bo to nekdo fotografiral in potem bomo imeli kmetje na dvorišču 
inšpekcijo. Ob tem bomo ponovno osebam z zgolj 40-urnim 
tečajem najbolj izpostavljeni živinorejci, ki imamo odprte hleve. 
Perutninske farme so zaprte, enako prašičerejske, pri nas pa bo 
očitno lahko vsak hodil po hlevu in gledal našo lastnino. Ne vem, 
ali bodo ti pooblaščenci potem tudi vstopali v stanovanja in bloke, 
ko so mački in psi po več ur prepuščeni samim sebi, pa nihče ne 
govori o tem. Kmete pa se prikazuje v slabi luči, čeprav vemo, da 
je bil na izpostavljenih kmetijah, kjer je prišlo do mučenja živali, 
prisoten tudi alkohol.

Alojz Herga, predsednik 
območne enote KGZS 
Ptuj

Vse nevladne kmetijske 
organizacije se s predlogom 
zakona ne strinjajo in tudi 
naše stališče je enako. Že 
imamo inšpekcijske službe, 
ki nadzirajo kmete, imamo 
strokovne instuticije in zato ni prav, 
da se ustanovi še pooblaščene svetovalce, ki imajo pravico 
posegati v lastnino kmetov. Že večkrat smo dejali, da predlagamo, 
sodelujemo na sestankih, a da nismo slišani, tudi sedaj je tako.

Ne strinjajo se ne kmetje, ne strokovnjaki

Foto: NSi

Foto: Mojca Vtič 

Foto: Mojca Vtič 

Foto: VA Majšperk
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K temu je po njegovih besedah 
prispevalo to, da so vinogradniki 
in vinarji v zadnjih letih veliko na-
redili na področju kakovosti, sloga 
in prepoznavnosti vin, ki so usmer-
jena k potrošniku. »Danes so vina 
všečna,« je dejal Rebernišek. Si-
cer pa meni, da uspešne od manj 
uspešnih vinogradnikov loči jasna 
vizija, sledenje strokovnim nas-
vetom in korajža. »Kot vinogra-
dnik moraš biti korajžen in moraš 
vedeti, da je vinogradništvo tek 
na dolge proge.« Izrednega po-
mena pa je kakovosten produkt, 
je izpostavil svetovno prepoznan 
vinar Aleks Simčič, h komur na 
trgatev in izobraževanje prihajajo 
tudi študentje iz Francije. »Primar-
no smo vinarji vinogradniki, ki mo-
ramo vsako leto ustvariti dober 
proizvod in temu je tudi vse pod-
rejeno,« je poudaril. Primorskemu 
vinarju je pritrdil tudi Božo Grabo-
vac iz kleti Verus z Ormoškega. 
»Temelj je odličen produkt. V naši 
kleti smo sledili razmeram, ki jih 
naš okoliš ponuja, skušali smo jih 
izkoristiti in najbolj poudariti. Izko-
riščamo hladne noči in tople dne-
ve v času dozorevanja grozdja, da 
lahko poudarimo sortno lastnost, 
sadnost, harmonijo, temu smo pri-
lagodili delovanje v vinogradu in 
kleti, nato pa tudi izbor steklenic 
in zamaškov.«

Simčič: »Za prodajo na 
domu se moraš odločiti«

Če je kakovost temelj, je prodaja 
nadaljevanje. Vinogradništvo Edi 

Simič, ki ga sedaj vodi sin Aleks, 
dosega povprečno ceno na ste-
klenico 18 evrov. Že zgodaj so se 
podali na tuje trge, kamor prodajo 
vsaj polovico vina, ob tem pa niso 
zanemarili prodaje na domačem 
pragu. »Vinski turizem in proda-
ja na domu sta pomembna, če se 
seveda za to odločiš. Četrtino re-
aliziramo doma. Investirali smo v 
degustacijski prostor, imamo za 
to zaposleno tudi osebo, lani pa je 
skozi klet šlo 5.000 ljudi,« je dejal 
Simčič. Pomen prisotnosti na tujih 
trgih je izpostavil tudi direktor Za-
družne kleti Brda Silvan Peršolja. 
»Slovenija pridela več vrhunskih 
vin, kot jih lahko doma proda. Hit-
ro smo prišli do spoznanja, da če 
želimo iti naprej, moramo iti čez 

meje, tako smo šli na sejme in do 
kupcev, s katerimi smo že sodelo-
vali.« Glede promocije pa je dejal, 
da so zagotovo najboljši promo-
torji države športniki, želel pa bi 
si več podpore tudi na slovenskih 
ambasadah po svetu. »Več let za-
pored smo ob državnem prazni-
ku prejemali pisma ambasad, če 
bi poslali na primer 100 steklenic 
vina. Vendar to ni promocija, to je 
brezplačni catering,« je bil jasen di-
rektor zadruge.

Agencija policija, 
vinogradniki pa zanjo 
lopovi

Vinogradniki so izpostavili še 
nujnost podpor za vinogradnike 

ter izrazili pobožno željo po manj 
birokracije. »Vinogradnikom, ki 
kandidirajo na razpisih, bi morali 
uradniki pristopiti naproti. Naspro-

tno pa imam občutek, da smo že 
vnaprej obsojeni, da bomo razpis 
oz. denar zlorabili. Vendar vinar-
stva in vinogradniki smo družine, 

ne gremo drugam, tukaj bomo 
delali. Razumem, da mora biti red, 
vendar menim, da bi se enostavne-
je morale stvari urediti,« pravi Sim-
čič.  Direktor Zadružne kleti Brda je 
bil še za odtenek bolj neposreden: 
»Agencija za kmetijske trge naj ne 
bo policaj, ki nas gleda kot lopove.« 
Rebernišek pa je glede podpore 
mladim vinogradnikom dejal: »Smi-
selno bi bilo, da se mladim še bolj 
pomaga. V vinogradništvu je obrat 
kapitala dolg, saj vinogradništvo v 
prvih letih zahteva le vlaganje. Pov-
sod je težko, pri vinogradništvu pa 
je še težje, saj traja več let, preden 
si ustvariš znamko in prideš na trg.«

Ugotovitev ali rešitev, ki bi 
pretresle vinogradniško panogo, 
okrogla miza o izzivih in priložno-
stih ni podala. Kot je razumeti, je 
uspešnost vsakega vinogradništva 
še vedno najbolj odvisna od lastne 
iznajdljivosti, volje in znanja, po-
membno vlogo na področju pove-
zovanja majhnih vinogradnikov pa 
imajo zadružne kleti.

Mojca Vtič

Ob Ljutomerski cesti, v nepo-
sredni bližini supermarketa Mer-
cator, sicer mlado podjetje Mind 
inženiring, ki je v Ormožu že pri-
sotno, gradi lastne prostore. Okoli 
675.000 evrov vredna investici-
ja zajema izgradnjo skladišča in 
pomožnih prostorov za izvedbo 
dejavnosti ter ureditev pisarn in 
dostopne ceste s parkirnimi mesti. 
Z realizacijo tega projekta bodo 
zagotovili nemoteno poslovanje 
podjetja v prihodnje, moderniza-
cijo določenih delovnih procesov 
in uspešno izvajanje dejavnosti 
podjetja.

Lastnik podjetja z 10 zaposleni-
mi je Mitja Kosec. Za svoje naroč-
nike izvajajo celovite inženirske 
in projektne rešitve – od idejnega 
načrta do projekta izvedbenih del 
ter storitve nadzora med gradnjo. 

Kot ugotavljajo, je stanje na trgu 
gradbeništva z velikim obsegom 
investicij trenutno v razcvetu. 
Povpraševanje na trgu je trenutno 
večje od ponudbe, zato v podjetju 
skrbijo za razvoj novih strokovnja-
kov, s katerimi bodo lahko prevze-
mali posle v Sloveniji in tujini.

Zaključek investicije je predvi-
den v prihodnjem letu. V dobi treh 
let po izvedbi investicije pa želijo 
dodatno zaposliti enega sodelavca 
na delovnem mestu vodja projek-
tov. 

Štirimilijonska naložba 
bo končana še letos

Večjo investicijo bo v ormoški 
coni začelo tudi družinsko podje-
tje Žiher z dolgoletno tradicijo, ki 
ob že obstoječem objektu – hali za 
proizvodnjo montažnih hiš – načr-

tuje nov lesnopredelovalni center. 
Z naložbo želijo postati samooskr-
bni z glavno surovino za gradnjo 
svojih montažnih hiš.

Ob obstoječi hali bodo vzposta-
vili lasten lesnopredelovalni cen-
ter žaganja hlodovine ter izdelave 
KVH in BSH lepljenih nosilcev, ki 
so osnova za proizvodnjo njihovih 
hiš, z vso pripadajočo tehnološko 
opremo. »Investicija nam bo omo-
gočila doseganje večje stabilnosti 
prodajnih cen izdelkov na doma-
čem in tujem trgu, nemoteno 
delovanje proizvodnje, odprla se 
bodo nova delovna mesta, zmanj-
šal se bo negativen vpliv na okolje 
s krajšimi transportnimi potmi, kar 
je tudi namen sledenju trendov 
trajnostne gradnje,« je že pred 
časom pojasnil direktor podjetja 
Marko Žiher. Z realizacijo lesno-

predelovalnega centra bo podjetje 
povečalo število zaposlenih – v 
tem trenutku je že razpisanih 15 
novih delovnih mest. Objekt bo 
opremljen z vso potrebno najno-
vejšo opremo, tehnologijo in digi-
talizacijo proizvodnje od hloda do 
končnega produkta. Vključeval bo 
skladiščenje hlodov na prostem, 

razrez na posamezne produkte, 
naravno in tehnično sušenje lesa.

Zgrajeni bosta dve montažni 
hali. Prva dela bodo začeli v teh 
dneh, investicijo nameravajo kon-
čati še v tem letu. Vrednost nalož-
be je ocenjena na okoli 4 milijone 
evrov, pri čemer računajo na okoli 
1,46 milijona evrov subvencije dr-

žave (Ministrstva za gospodarski 
razvoj in tehnologijo), saj so bili 
uspešni na razpisu za spodbuja-
nje večje predelave lesa za hitrej-
ši prehod v podnebno nevtralno 
družbo. V lanskem letu so sicer 
proizvedli in postavili 40 montaž-
nih hiš, večino v Sloveniji.

Monika Horvat

Vinogradniške površine upadajo, dodatno jih krči še zlata trsna rumenica, ob tem se 
zmanjšuje še potrošnja vina, slovenski trg pa je za prodajo vsega vrhunskega vina 
premajhen. Vsaj na videz se zdi, da so nad vinogradniškim sektorjem še vedno zbrani 
črni oblaki. A te vinogradniške prognoze vinogradniki in vinarji, zbrani na 6. vino-
gradniško-vinarskem kongresu na Ptuju, ne priznavajo. »Vsi skupaj ugotavljamo, da 
vinogradništvo v zadnjem času prihaja v svetlejše čase,« je dejal vodja organizacije 
kongresa in direktor ptujskega kmetijskega zavoda v okviru Andrej Rebernišek.

Po tem, ko so pred kratkim v Ormožu namenu predali dve zajetni investiciji – 50 mi-
lijonov evrov vredno sodobno tovarno Carthago ter največji in najnovejši gradbeni 
center v okolici, poslovno-trgovski objekt Sejateh, sta v ormoški coni v teku dve novi 
podjetniški naložbi.

Ptuj, Podravje � Šesti vinogradniško-vinarski kongres

Kdor želi videti sonce, ga bo videl tudi na oblačnem nebu

Ormož � Nove naložbe dveh podjetij v poslovni coni

Poslovni objekt in lesnopredelovalni center

Foto: Črtomir Goznik

Vinogradniško-vinarski kongresi povežejo vinarje, vinogradnike, strokovnjake, organizirani so na približno pet let, 
tokratni, šesti, se je na Ptuj vrnil po 15 letih.

Foto: MH

Podjetje Mind inženiring gradi lastne prostore, podjetje Žiher pa lesnopredelovalni center.

»Na naši kmetiji se poleg 
sadjarstva in ovčereje ukvarjamo 
tudi z vinogradništvom. Med 
vinskimi sortami prevladujeta 
renski rizling in sovinjon. 
Tla in podnebne spremembe 
spodbujajo večjo pridelavo penin, 
trend pa je tudi zmanjševanje 
rabe fitofarmacevtskih sredstev. 
V Halozah imamo kar nekaj 
mladih vinogradnikov, ki so začeli 
združevati tradicijo z novimi 
modernimi znanji, tako da je napredek že tudi opazen. K ponovnemu 
razvoju vinogradništva na tem območju je veliko doprinesla tudi 
Vinarska zadruga Haloze, ki je povezala 35 vinogradnikov. Pred leti 
je zadruga izvedla nakup polnilne mobilne linije, ki z nadgradnjo 
omogoča tudi polnitev penin in ekoloških vin. Cilji zadruge so še 
izgradnja skladiščnega in prodajnega centra v Podlehniku, skupna 
blagovna znamka in promocijska spletna stran. Ključ napredka pa je 
v povezovanju in prilagajanju ter vztrajnosti.« 

»Vinorodno posestvo Familija 
povezuje okrog 13 hektarjev 
vinogradniških površin, nedavno 
smo zasadili tri hektarje rdečih 
sort, modra frankinja in modri 
pinot. Za rdeče sorte smo se 
odločili zaradi povpraševanja, ker 
je vedno dobro imeti v portfelju 
rdeča vina, ker delamo slovensko 
avtohtono sorto modro frankinjo in 
tudi zaradi klimatskih sprememb. 
V vinogradništvu vidim priložnost in bodočnost, zato sem se tudi 
popolnoma posvetil vinogradništvu, razvoju turizma v Halozah, 
pridelavi in predelavi vina. Zakaj zaraščanje vinogradov v Halozah? 
Težko odgovorim. Mi smo obnovili tri hektarje zaraščenih vinogradov, 
verjetno pa je razlog v pomanjkanju interesa. Haloška vina so vedno 
bolj znana in priznana, dosegajo visoke cene in kakovosti, zato me ni 
strah za prihodnost haloških vin in naše kleti.«

Foto: Mojca Vtič

Mateja Golc, Kmetija Pinterjevi, 
študentka agronomije Univerze v 
Ljubljani 

Foto; MV

Tine Brodnjak, Familija vina, vi-
nar, nekdaj hotelski menedžer
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Poimenovali so jo Trnovska, 
polna zgodb prijaznih ljudi, v njej 
pa so pravzaprav zgolj navedene 
možnosti promocije turizma in 
privabljanja turistov. Poleg tega 
strategija vsebuje popis stanja, 
torej so vanjo vključili glavne tu-
ristične adute iz naravne in kul-
turne dediščine, predlagani pa so 
tudi potencialni turistični produk-
ti, ki bi v občino privabili turiste. 

Dogajanje pod slamnato 
streho

»V zadnjih letih smo skupaj z 
občinsko upravo in številnimi par-
tnerji obnavljali, gradili in razvijali 
našo občino. Skozi mnoge investi-
cije v objekte in njihove vsebine se 
trudimo ustvarjati pogoje za čim 
boljše življenje, ob tem pa smo 
posebej pozorni, da z napredkom 
na vseh področjih ne izgubljamo 
tradicije. Čaka naš še veliko dela, 
naravne in kulturne znamenito-
sti pa si zdaj želimo povezati s 
ponudniki in domačimi društvi. 
Turistično ponudbo bomo gradili 
na temeljih neokrnjene narave 
z močvirskim tulipanom in sivo 
čapljo vred, ki pa ne ponuja le 
čudovitih razgledov, temveč tudi 
spoznanje, kaj pomeni imeti rad 
zemljo in z njo živeti kot dober 
gospodar,« je strategijo pospre-
mil župan Alojz Benko. Prav zato 
so razvoj destinacije osnovali na 
verzih domačina Danila Muršca, 
ki je zapisal: »Ti, čeprav v razkora-
ku, postoj, počij oko in duha, oglej 
si te kraje, lepi so in pridni ljudje 
živijo tod.«

Med znamenitostmi občine 
ima posebno mesto nedavno 
obnovljena i n več kot dve stoletji 
stara Simoničeva domačija, ki pa 
vsebinsko še ni prav zaživela in 
zdaj kot Trnuljčica čaka, da jo po-
ljubi princ in jo obudi v življenje. 

Na domačiji bo kmalu mogoče 
prespati, celotno dogajanje, pa 
naj gre za poroko, kuharsko de-
lavnico, selfi je na klopci ali večer-
ne pogovore o ohranjanju kultur-
ne dediščine, pa bo potekalo pod 
sloganom Pod slamnato streho.

Mlinov ni več, čarovnice 
ostajajo

Trnovska vas je nekoč slovela 
po mlinarstvu in lanarstvu. Od 
številnih mlinov je danes aktiven 
samo še en, lanišnice pa so pri ne-
katerih hišah zgolj spomin na nek-
danje čase. Občina se ponaša tudi 
z nekaj znanimi osebnostmi, kot 
sta denimo duhovnik in slovenski 
rodoljub Jožef Muršec Živkov ter 
pesnik, pisatelj in duhovnik Jakob 
Gomilšak, avtor pesmi Slovenec 
sem in prleške Dere sem jaz mali 
bija. Posebno mesto med njimi pa 
si gotovo zasluži Terezija Ferlinc iz 
druge polovice 19. in začetka 20. 
stoletja, znana tudi kot Humska 
teta, Humska Treza ali kar coprni-
ca Humska, o kateri se je v svojih 
črticah Kmetje včeraj in danes, ki 
so pred kratkim doživele ponatis, 
razpisal že andraški pripovednik 
Ignac Koprivec. Majhna ženica, ki 
si je pri hoji pomagala s palico, je 
živela na Humu, zraven trnovske-
ga pokopališča, po pripovedova-
njih pa naj bi zdravila bolnike od 
blizu in daleč, tudi primere, od 
katerih so celo zdravniki dvignili 
roke.

Ker čarovnice še danes burijo 
ljudsko domišljijo, jih marsikje 
po svetu uporabijo kot turistič-
no atrakcijo. Spomnimo se samo 
noči čarovnic v Gradu na Gorič-
kem, tradicionalne prireditve, ki 
je na skrajni severovzhod Slove-
nije vsako leto privabila na tisoče 
obiskovalcev, a je žal propadla 
zaradi lokalnih političnih razprtij. 

Prav coprnica Humska bi zato 
lahko bila osrednji lik, okoli ka-
terega bi Trnovska vas gradila 
svojo turistično prepoznavnost. 
Na vrtu ob Simoničevi domačiji bi 
tako članice lokalnega gospodinj-
skega društva predelovale zdra-
vilna zelišča in iz njih kot zvarke 
Humske Treze pripravljale razne 
mešanice čajev, napitke, mazila, 
mila …, obenem pa bi lahko tam 
izvedli tudi prireditve in delavnice 
na temo copranja, ki se še vedno 
prenaša iz roda v rod.

Dobrote iz ločkega 
bütola

Poleg zeliščarstva bi turizem v 
Trnovski vasi, kot rečeno, stavil 
še na kulinaričnega. Tradicional-
ne jedi trnovskih babic bi predsta-
vili na sodoben način. Med so-
dobnimi okusi preteklosti bi se 
tako znašli žganci po Murščevo, 
krapec z zablom, Gomilškova 
klobasa s pšenom in bolfenška 
pečenka, vse skupaj pa bi poplak-
nili s pristno bolfenško kapljico iz 
brajd pri Simoničevi domačiji. Pri 
tem ne smemo pozabiti na jedi 
iz stare sorte jabolk ločki bütol, 
in sicer jabolčne klojce, bütolo-
vo marmelado, sadni čaj, bütol v 
medu in bolfenški esih.

Pri Kreativni Piki, ki se je pod-
pisala pod dokument, se zaveda-
jo, da je našteto zgolj nabor idej 
za razvoj turizma v Trnovski vasi, 
zato predlagajo izvedbo ankete, 
v kateri bi občani povedali, kaj 
jih na področju turizma zanima in 
pri čem so pripravljeni sodelova-
ti. Navedene so torej osnove; ko 
bodo izbrani končna verzija sloga-
na ter nabor prireditev in domače 
kulinarike, pa bodo izdelali še na-
tančen načrt turistične ponudbe 
in njene promocije.

Senka Dreu

Trnovska vas � Turiste bodo snubili z »zgodbami prijaznih ljudi«

O zvarkih coprnice Humske
Kulinarične dobrote, značilne za trnovske vasi, in tradicionalno zeliščarstvo so te-
melji pravkar spisane občinske strategije razvoja turizma.

Foto: arhiv občine

Med znamenitostmi občine ima posebno mesto nedavno obnovljena in več kot dve stoletji stara Simoničeva do-
mačija, ki pa vsebinsko še ni prav zaživela in zdaj kot Trnuljčica čaka, da jo poljubi princ in jo obudi v življenje.

Foto: SD

Bodo trnovske gospodinje predelovale zdravilna zelišča in iz njih kot zvarke Humske Treze pripravljale razne 
mešanice čajev, napitke, mazila, mila …?

Foto: ČG 

V 30 letih bi občina po najboljšem scenariju lahko s podelitvijo stavbne pravice zaslužila kar 1,7 milijona evrov. 

8. maja se izteče rok za oddajo 
ponudb, povabilo potencialnim 
interesentom je bilo objavljeno 
17. aprila. »Stavbna pravica se us-
tanovi za zgraditev sončne elek-
trarne kot spremljajoče dejavnosti 
s pripadajočo opremo – ograja, 
elektro kablovod, transformator-
ska postaja, vključno z dostopom 
za potrebe tekočega delovanja in 
vzdrževanja,« so pojasnili na ptu-
jski občini. 

Če bo ponudb več, bo izbran tis-
ti, ki bo ponudil najvišji znesek na-
domestila. Občina ga bo imetniku 
stavbne pravice zaračunala v dveh 
delih, fi ksnem in variabilnem. Sle-
dnji bo obračunan od prihodkov 

od prodane električne energije. 
Izhodiščna ponudbena (minimal-
na) cena znaša 4.000 evrov brez 
davka. Fiksni del nadomestila se 
bo plačeval v enkratnem znesku, 
variabilni del pa bo izbrani ponu-
dnik začel plačevati z dnem obra-
tovanja sončne elektrarne.

Kot je razvidno iz izračuna, ki so 
ga pripravili na MO Ptuj, bi njihov 
prihodek od variabilnega deleža v 
najslabšem primeru znašal nekaj 
manj kot pet tisoč evrov letno, 
po najugodnejši varianti pa skoraj 
60.000 evrov. To bo odvisno od 
cene električne energije na trgu. 
Najvišja možna vrednost ob upo-
števanju variabilne komponente 

obračuna nadomestila za stavb-
no pravico je 20 % od vrednosti 
prodajne cene električne energije 
na trgu. V 30 letih bi občina lahko 
na račun tega zaslužila najmanj 
143.000 evrov in največ 1,7 milijona 
evrov. Vsak prihodek bo seveda 
dobrodošel.

Ker gre za območje okoljske 
infrastrukture, si pridržujejo služ-
nostno pravico dostopa do sose-
dnjih zemljišč in pravico izvajanja 
obratovalnega monitoringa za-
prtega odlagališča. Pogoj je tudi, 
da imetnik stavbne pravice občini 
dovoli izvajanje rednih pregledov 
stanja zaprtega odlagališča.

Dženana Kmetec

Ptuj � Občina išče partnerja za postavitev sončnih elektrarn

Izkoristiti želijo zaprto odlagališče Brstje
Ptujska občina namerava podeliti 30-letno stavbno pravico za sončne elektrarne na 
območju zaprtega odlagališča Brstje. Nepremičnini, ki ju ponujajo, merita več kot 
8.000 m2 in v naravi predstavljata travnato površino. Prihodek občine iz tega naslova 
pa bo odvisen od več dejavnikov. 

Vrhunske tapete za izjemen izgled 
prostorov dobite v Qcentru Ptuj

Toni Hamler je z enim stavkom utelešenje umetni-

Med zahtevnejše projekte, kjer kraljuje s svojimi 

prištejemo dela na rezidencah, vilah ter v avionski 

-

lahko svetujejo, kakšen stil je najprimernejši in 
-

dekoracije, ki jih zmorejo le vrhunski in izkušeni 

-
cijo lesa, popestritev vinske kleti z imitacijo unika-

-

Ponujajo dekorativne, strukturne, ornamentne, 

-

svetovanje na domu za celoten notranji dekor – to 
opravi mojstrski dekorater na podlagi dolgoletnih 

restavratorstva, štukaturstva, dekoraterstva in 
-

talogov z vzorci in prikazi tapet, stenskih tehnik, 

-



Štajerski TEDNIK petek, 5. 5. 2023     COLOR CMYK stran 10

Kultura petek � 5. maja 202310

Knjigarnica

Iz lončka v lonecIz lončka v lonec
Že nekajkrat sem potarnala v tej rubriki o tem, da pri-
manjkuje izvirnih domačih poučnih knjig za najmlajše 
bralce na slovenskem knjižnem trgu. Zadnje čase je ne-
koliko bolje med tistim poučnim gradivom za otroke, ki 
spodbuja tudi starše k vrtnarskim dejavnostim. Te knjige 
nosijo UDK (Univerzalna decimalna klasifi kacija) oznako 
630/ 635 in so v drugi sobici vrhnje etaže Mladinskega 
oddelka vaše najbližje knjižnice. Popularnost tovrstne 
literature je bilo opaziti tudi na največjem sejmu knjig za 
otroke letos v Bologni. 

Iz lončka v lonec, s podnaslovom 
Naravno vrtnarjenje za male in velike 
(2017), je delo, ki ga podpisuje doma-
ča avtorica Rada Kos in knjigo je lepo 
posvetila »Filipu, Aliju in otrokom naše 
ulice«. Knjiga je celostna, če se lahko tako 
izrazim, saj podaja celo paleto informacij 
in napotkov: od pojasnjevanja splošnih 
pojmov do natančnih podatkov in navo-
dil. Posebej so pohvalne ilustracije, res-
nične fotografi je z nekaj ilustratorskimi 

posegi, ko so ti potrebni. Tako avtorica v uvodu nagovarja bralce:

Dragi mali in veliki vrtnarji, dragi mali in veliki kuharji!
Priročnik, ki ga držite v rokah, ni namenjen le otrokom in njihovim star-

šem. Namenjen je vzgojiteljem in učiteljem pri ustvarjanju vrtov in vrtičkov 
v vrtcih in šolah, vsem, ki imate košček zemlje, in tistim, ki vrta nimate, pa 
bi želeli vzgajati rastline na balkonu, terasi ali na okenski polici. Ter vsem 
vam, ki bi se radi hitro in preprosto naučili vrtnariti in sadove svojega dela 
tudi užiti.

Naj vam prišepnem še to: vrtnariti ni težko. Prav nič vam ne more spod-
leteti!

In če boste znali prisluhniti naravi, bo vaš pridelek vsako leto bogatejši.

Iz lončka v lonec obsega 150 strani večjega formata in ima naslednja 
poglavja: Kako raste?, Vrtnarimo, Vrtni prebivalci, V lonec z njimi!. 
Opojni vonj zelišč, na zadnji strani pa so navedeni viri. Posamezna po-
glavja so v bistvu predstavitve projektov z zelo nazornimi fotografi jami in 
opisi, pravzaprav je knjiga kakor osnovni botanični učbenik za najmlajše. 
Hkrati z navedenim knjiga prinaša kup idej za kakovostno preživljanje 
prostega časa ter navaja na recikliranje oziroma na ponovno rabo. Vrtni 
lonček lahko postane stara košara, odvržena embalaža in še in še vsako-
dnevnih predmetov, ko sploh ne bi ob njih pomislili, da lahko postanejo 
domek za rastline. Rada Kos poudarja, da ima vrtnar ne glede na letni čas 
vse leto dovolj dela.

Osebno me je najbolj navdušil zapis na strani 90 z naslovom Cela ulica 
sadi, kjer so prikazani navdušeni otroci, kako uživajo ob sajenju fi žola, 
postavljanju opor tako, da bodo odrasle fi žolovke nudile zavetje igrajajo-
čim se otrokom, kakor bi imeli pravi šotor. Ob tem je naveden recept za 
grahovo pomakalo:

Potrebuješ:
300 g svežega ali zamrznjenega graha
1 strok česna
sok pol limone in njeno nastrgano lupinico
1 žlico majoneze
1 žlico kisle smetane
1–2 žlički mlete arabske kumine
drobno sesekljan peteršilj.

Za pomakanje potrebuješ:
korenčke
bučke
jabolka
hruške
storžke majne koruze
kolerabico
mehiški koruzni čips- tortilje

Seveda vam celotnega recepta ne izdam, marveč vas vabim k nam, v 
knjižnico na obisk, kjer vas čaka še veliko zanimivega branja na temo 
vrtnarjenja. Na primer: Mali ekološki vrtnar, Vrtnarimo z dušo, Zeliščne 
vile z ekološkega vrta, Otroci in vrt, Moj vrtiček za konjiček, Možic pade 
z neba: naredimo mu vrt …

Pa prijetno branje in vrtnarjenje želim
Liljana Klemenčič 

Med skupinami, ki so se predsta-
vile na regijskem srečanju odraslih 
folklornih skupin, so po mladosti 
izstopali Markovčani. »Upam, da 
bo ta trenutek trajal čim dlje,« je 
z nasmehom dejala vodja skupine 
in predsednica FD Antona-Jožeta 
Štrafela Nika Rožanc. Za pomladi-

tev oz. ponovno oživitev skupine 
pa so zaslužni vsi, je izpostavila. 
»Dober glas – se je širil, članstvo 
se je povečalo in pomladilo, sedaj 
pa je moj največji strah, da ta tem-
po ugasne.« A glede na videno in 
energijo med plesalci in plesalkami 
se tega za zdaj ni bati. Lea in Lu-

cija Janžekovič sta sestri, ki sta se 
markovskim folkloristom pridružili 
pred dvema oziroma petimi leti. 
»Ohranjanje običajev in plesov mi 
je v veselje, seveda pa je še pose-
bej prijetno druženje na vajah in po 
njih,« je dodala Lucija. 

Ne med najmlajšimi, temveč 
med najštevilčnejšimi pa je bila 
Folklorna skupina Obrež iz Središ-
ča ob Dravi. »Plese smo povezali v 
splet Šoštar. Skupina povezuje 12 
plesnih parov, plesalci pa so stari 
od 18 do 60 let. Folklora povezuje 
različne generacije, ob tem pa se 
starejši ob mlajših pomladijo, mlaj-
ši pa se od starejših lahko marsikaj 
naučijo. Ena izmed plesalk je ne-
koč v šali rekla, da je naša skupina 
neke vrste hobi program. Skupina 
namreč združuje podeželane, ple-
salce, ki jih povezuje ljubezen do 
plesa in predvsem druženja,« je 
povedala Silva Marčec, vodja sku-
pine, ki je v sodelovanju s folklorni-
ki pripravila splet Šoštar.

Splete, ki so skupek petja, odr-
ske igre in plesov, je spremljal 
Tomaž Simetinger, uveljavljen 
slovenski koreograf, etnolog in 
kulturni antropolog. Opazil je, da 
nekatere skupine izstopajo na teh-
nični ravni, a da imajo še nekaj re-
zerve na interpretacijski ravni, spet 
druge obratno. »Upošteva se celo-
ta, koreografi ja, glasba, kostumo-
grafi ja. Kot pa velja za vse oblike 
umetnosti, je treba najprej obvla-
dati tehniko. Pri folklori je enako 
kot pri pevskih zborih, kjer zbor 
najprej osvoji melodijo, intonacijo, 
nato še vse, kar sodi zraven.« Ka-
tera skupina se bo uvrstila na dr-
žavno srečanje odraslih folklornih 
skupin, še nekaj časa ne bo znano. 
»V Majšperku je bilo prvo regijsko 
srečanje, sledijo še srečanja dru-
god po Sloveniji, kar pomeni, da 
bo šele proti koncu maja mogoče 
reči, kdo se bo uvrstil naprej,« je 
napovedal Simetinger.

Mojca Vtič

Majšperk � Prvo regijsko srečanje odraslih folklornih skupin 

Folklora ne priznava starosti in slabe volje
V prvi polovici aprila so na odru KPC Majšperk, ki je postal osrednji hram folklornih prireditev, zaplesale najprej 
nožice mlajših folklornikov, v drugi polovici meseca pa so se zavrtele še odrasle folklorne skupine iz regije. »Kar 10 
skupin je preseglo območni prag in se uvrstilo na regijski nivo, kar pomeni, da je ptujski konec eden močnejših na 
področju folklorne dejavnosti,« je povedal strokovni spremljevalec prireditve Tomaž Simetinger. 

Svet Osnovne šole Ormož je 
pozval občino za mnenje o kandi-
datu za ravnatelja šole. Na razpis 
za ravnatelja se je prijavil samo 
dosedanji ravnatelj Šterman, ki je 
oddal popolno prijavo in izpolnjuje 
vse pogoje.

Občinski svet pa je dal na zad-

nji seji pozitivno mnenje k nje-
govemu imenovanju. Skladno z 
zakonom mora svet šole pred 
odločitvijo o izbiri novega ravna-
telja pridobiti mnenja učiteljskega 
zbora, občine in sveta staršev. Na 
koncu se izreče še ministrstvo za 
izobraževanje.

To bo letošnje že drugo ime-
novanje ravnatelja. Pred časom 
je namreč občinski svet podal 
tudi pozitivno mnenje k imeno-
vanju stare-nove ravnateljice Gi-
mnazije Ormož Klavdije Zorjan 
Škorjanec.

Monika Horvat 

Ormož � Stari novi ravnatelj največje šole

Na čelu ostaja Šterman
Kot kaže, bo največjo osnovno šolo v občini Ormož prihodnjih pet let še naprej vodil 
dosedanji ravnatelj Aleksander Šterman.

Foto: MH

Dosedanji ravnatelj Aleksander 
Šterman se je edini prijavil na ob-
javljen razpis.

Foto: OI JSKD Ptuj

Na regijskem Maroltovem srečanju odraslih folklornih skupin se je predstavilo 10 skupin, in sicer mlajša – odrasla folklorna skupina FD Lancova vas, 
folklorniki iz KUD Lojzeta Avžnerja Zgornja Ložnica ter KD Obrež Središče ob Dravi, nastopili sta folklorni skupini PD Anice Černejeve Makole in KD 
Sveta Ana, zaplesala je plesna skupina FD Antona-Jožeta Štrafela Markovci, člani FD Rožmarin Dolena, KD Cerkvenjak in KD Cirkulane, predstavila 
pa se je tudi mladinska folklorna skupina FS Jurovčan KD Ivana Cankarja Jurovski Dol

Foto: Mojca Vtič

Nika Rožanc, vodja plesne skupine FD Antona-Jožeta Štrafela: »Pred ko-
rono je volja plesalcev in plesalk v našem društvu usahnila, kar je običajno 
za življenjski tok v društvih. Nato se je oblikovala nova generacija plesal-
cev, ki je tri leta vadila, da smo lahko danes tukaj.« 
Markovčani so se predstavili s spletom Štelnga, ki je temeljil na odhodu 
fantov v vojsko. »Koreografi jo je pripravila Mojca Kostanjevec, sedaj smo 
jo le prenovili in obnovili. Posebno pozornost smo namenili tudi zgodbi, 
saj koreografi ja na področju folklore ne pomeni le preplesavanje plesov.«

Programski list razkriva, da se imena nekaterih vodij oz. avtorjev 
koreografij pojavljajo pri več skupinah. Ali večmentorstvo siromaši 
raznolikost folklorne dejavnosti? 

»Skupine si same izberejo vodje in nekdo, ki ima izkušnje 
in znanje, je sposoben pripraviti zanimive in dobre programe. 
K siromašenju folklorne dejavnosti kvečjemu prispeva 
nepripravljenost skupin, da bi stopile iz ustaljenih praks ter 
nekakovostni programi,« je odgovoril in pomisleke zavrnil Tomaž 
Simetinger, strokovni spremljevalec in uveljavljen koreograf.



Štajerski TEDNIK petek, 5. 5. 2023     COLOR CMYK stran 11

petek � 5. maja 2023   11Podravje

»Taka znanja pridejo še kako prav!«»Taka znanja pridejo še kako prav!«
Medgeneracijske delavnice se je udeležila tudi Angela Mlakar, 

ki pri svojih 74 letih brez težav uporablja pametni telefon. »Znam 
klicati, poslati sporočila, fotografi rati in prepošiljati slike. Zelo rada 
pridem na te učne delavnice, kjer se vedno kaj novega naučim. 
Največ pa mi pomeni sodelovanje z mladimi, ki so odlični mentorji. 
So zelo potrpežljivi in nam pomagajo pri reševanju tehničnih 
težav.« 

Silvestra Brodnjak, ki je prav tako članica DU Hajdina, sicer 
zna uporabljati pametni telefon in računalnik, je pa na delavnico 
pripeljala moža in sosedo. Oba bi se namreč rada naučila 
uporabljati pametni telefon. Pozorno sta sledila napotkom in 
pritiskala na gumbe, malo tudi s strahom. »Taka znanja pridejo še 
kako prav, tudi vsem nam, ki si mogoče mislimo, da že vse znamo. 
Na takih izobraževalnih dogodkih pa velikokrat ugotovimo, da je 
na tem področju še veliko novosti, ki jih ne poznamo, pa so zelo 
uporabne,« je dodala Brodnjakova.

Njihov cilj je digitalne veščine 
čim bolj približati starejšim ljudem, 
tudi tistim v odročnejših krajih. S 
pomočjo predelanega kombija, v 
katerem so vgrajeni računalniki in 
druga informacijsko-komunikacij-
ska tehnologija, so predstavniki 
Simbioze izpeljali že vrsto delav-
nic na terenu. Pred kratkim so se 
ustavili tudi na dvorišču Osnovne 
šole Hajdina, in sicer v okviru do-
godka Digitalne veščine v podporo 
učenju in življenju. Okoli 15 udele-
žencev, sicer tudi članov Društva 
upokojencev Hajdina, je pozorno 
gledalo v svoje pametne telefone 
in sledilo navodilom mentorja. Ob 
našem obisku so se ravnokar učili, 
kako na telefon naložiti aplikacijo. 
Pri tem so jim bili v veliko pomoč 
tudi učenci OŠ Hajdina. Taki do-
godki so pomembni tudi zato, da 
se generacije srečujejo in izmenju-
jejo znanje, predvsem pa, da mlajši 
učijo starejše digitalna znanja. Ob 

tem prinašajo drug drugemu vred-
note iz svojega okolja, kot so topli-
na, vedrost in dobrosrčnost.

Mladi so lahko v veliko 
pomoč starejšim pri 
učenju

Osmošolka Žana Ogrizek je z 
velikim veseljem in zagnanostjo 
pomagala upokojencem, ki niso 
bili tako vešči ravnanja s pametni-
mi telefoni: »Večina udeležencev 
je že znala uporabljati telefon za 
klicanje, nekoliko več težav so ime-
li pri pošiljanju sporočil, pa tudi pri 
uporabi raznih aplikacij. Zelo rada 
sodelujem v takih akcijah in poma-
gam drugim, tudi v družbi različnih 
generacij se počutim zelo prijet-
no. Vsi skupaj si prizadevamo, da 
bi tudi starostniki znali na primer 
poklicati svoje vrstnike, jim poslati 
sporočilo in uporabljati internet, 
socialna omrežja.« 

Tudi Marko Tomčič iz devetega 
razreda je pomagal hajdinskim 
upokojencem pri uporabi telefo-
na. Ko je kateri izmed udeležencev 
potreboval dodatno pomoč, se je 
takoj odzval in mu zelo prijazno ter 
potrpežljivo pokazal naslednje ko-
rake. Franc Ivančič, član DU Hajdi-
na, se je tovrstne delavnice pri svo-
jih 84 letih udeležil že drugič. Rad 
bi pridobil čim več znanja na tem 
področju. Velikokrat se mu je na-
mreč že zgodilo, da je želel na te-
lefonu kaj pogledati ali uporabiti, 
pa ni znal. »Ni mi nerodno vprašati 
mladih, da mi pojasnijo neko novo 
stvar na telefonu. Če naredim kaj 
narobe, se opravičim in potem 
gremo spet od začetka. Zelo sem 
vesel, da se lahko pri teh letih učim 
nečesa novega, hkrati pa so v po-
gonu tudi moji možgani, kar je zelo 
pomembno. Ko sem prvič slišal za 
»neke« aplikacije, sem si mislil, kaj 
to sploh je in kako pridem do njih. 

No, sedaj pa jih že znam najti in ne-
katere izmed njih tudi uporabljati.« 

Tudi 93-letniki 
uporabljajo pametno 
uro in telefon

Gorazd Garafol, vodja projekta 
Simbioza Mobiln@ – potujoča učil-
nica, je pojasnil, da so na tokratni 
delavnici udeležencem podrobne-
je predstavili trgovino Play oz. knji-
žnico za nalaganje različnih aplika-
cij, kar so pokazali na primeru nji-
hove aplikacije za starejše Magda. 
Slednja ponuja dostop do raznih 
informacij in novic ter kontaktnih 
podatkov pomembnejših ustanov, 
kot so zdravstveni domovi, uprave 
enote, lekarne … Med zelo upo-
rabnimi je tudi spletna učilnica, ki 
je namenja samoučenju uporabe 
računalnika in pametnega telefo-
na skozi različne video vsebine. 
Posameznika na primer korak za 
korakom vodi, kako naj shrani 
novo telefonsko številko v imenik 
ali pošlje elektronsko sporočilo z 
dodatno prilogo. Ponuja pa tudi 
možnost poslušanja radijskih po-
staj. »Ta skupina je zelo napredna, 

saj nekateri že znajo uporabljati 
aplikacije in družabna omrežja. Ni-
kakor si ne smemo misliti, da upo-
kojenci ne uporabljajo napredne 
tehnologije, je pa to znanje zelo 
različno. Opažamo, da zanimanje 
za učenje digitalnih veščin iz leta 
v leto narašča. Pred kratkim sem 
srečal 93-letnega gospoda, ki upo-

rablja pametno uro, telefon, raču-
nalnik, se povezuje na televizijo in 
nikakor ni osamljen primer,« je po-
vedal Garafol. Z mobilno učilnico 
obiskujejo občine, osnovne šole, 
društva in domove upokojencev, 
učne vsebine pa prilagodijo znanju 
uporabnikov.

Estera Korošec

Slovenija zaostaja na področju digitalne pismenosti. Po podatkih evropske komisije 
le nekaj več kot polovica prebivalcev med 17. in 74. letom pozna vsaj osnovne digi-
talne veščine. V starostni skupini od 65 do 74 let pa je kar 44 odstotkov takih, ki še 
niso uporabljali spleta. V podjetju Simbioza so prepoznali potrebo po digitalnem 
opismenjevanju starejše generacije in realizirali pobudo potujoče učilnice. 

Hajdina � Potreba starejših po digitalnem opismenjevanju je vse večja

Osnovne digitalne veščine pozna komaj polovica Slovencev 

Foto: ČG

Hajdinski upokojenci so se učili, kako uporabljati pametni telefon. 

Foto: ČG

Predstavniki Simbioze s pomočjo mobilne učilnice digitalno opismenjujejo starejše ljudi.

Marca letos so v ptujski bolnišnici v sodelovanju z operaterjem iz UKC Maribor začeli izvajati nov program. Gre 
za operacijo diastaze rektusov, kar pomeni razmik mišic trebušne stene. Načrtov in želja za dodatne novosti in 
programe je še veliko.

Spodnje Podravje � V Splošni bolnišnici Ptuj si želijo vedno večji nabor programov

Začeli z operacijo, ki je doslej niso izvajali

Izboklina sredi trebuha, bole-
čine v trebušni mišici ali križu in 
urinska inkontinenca so nekateri 
izmed simptomov, ki kažejo na 
morebitno diastazo rektusov. Gre 
pravzaprav za razmik trebušne ste-
ne. »Klinično se kaže kot izbočenje 
srednjega dela trebušne stene in 
je najbolj izrazito ob dvigovanju 
iz ležečega položaja, če naredimo 
trebušnjak, ali pri napenjanju. Za 
razliko od kile tukaj ne gre za de-
fekt v plasteh trebušne stene, res 
pa je lahko ob diastazi prisotna 
tudi popkovna kila. V tem primeru 
je pri operaciji treba oskrbeti obo-
je,« pojasni Simonca Kalšek, kirur-
ginja v Splošni bolnišnici dr. Jožeta 
Potrča Ptuj. V tem mesecu, odkar 
so začeli izvajati te operacije, so jih 

opravili pri treh pacientih. Največ 
jih pričakujejo v jesenskih mesecih. 
»Sodelujemo z operaterjem iz UKC 
Maribor, ostala ekipa je iz naše bol-
nišnice. Ker v SB Ptuj že več let iz-
vajamo minimalno invazivne abdo-
minalne operacije, je vsa potrebna 
oprema razpoložljiva, tudi ekipa je 
ustrezno strokovno usposobljena. 
Operacije potekajo izven rednega 
delovnega časa, torej popoldan. 
Bolniki so nameščeni na kirurškem 
oddelku in so dan po operaciji od-
puščeni domov. Nadaljnje kontrole 
nato opravijo v zasebni ambulanti. 
Do sedaj smo opravili tri operacije, 
večje število se načrtuje jeseni, saj 
se bolniki za tovrstne operacije v 
poletnem času ne odločajo,« pove 
Kalškova.

Kaj je razlog, da pride 
do razmika mišic 
trebušne stene

Dolgo časa je veljalo, da gre 
predvsem za estetsko motečo pa-
tologijo, a kot pravi naša sogovor-
nica, so novejša dognanja doka-
zala, da diastaza poruši stabilnost 
trupa, z večanjem lahko povzroči 
premik trebušnih organov naprej, 
kar ima za posledico spremenjeno 
držo telesa, bolečine v hrbtenici, 
motnje prebave in številne druge 
težave.

Pri ženskah se diastaza rektu-
sov najpogosteje pojavi med no-
sečnostjo ali porodom, pogosta je 
tudi pri osebah z oslabljeno trebu-

šno steno ali moških s centralnim 
tipom debelosti. »Diastaza med 
nosečnostjo je pravzaprav nor-
malen pojav, ki se v mesecih po 
porodu lahko popolnoma popravi. 
Svetuje se tudi telesna aktivnost in 
krepitev trebušnih mišic. Če se sta-
nje ne izboljša, je možna tudi ope-
racija,« pravijo v ptujski bolnišnici.

Gre sicer za novejšo minimalno 
invazivno tehniko operacije. Preko 
treh manjših rezov se operater mi-
šici s šivom približa in vstavi mreži-
co. V podkožje vstavijo drenažo, ki 
jo po nekaj dneh odstranijo. Bolni-
ki po operaciji prejemajo protibo-
lečinska zdravila, več tednov pa je 
potrebna nošnja trebušnega pasu.

V ptujski bolnišnici v pridobiva-
nje novih programov vlagajo velike 

napore. Vsaka novost za paciente 
pomeni večjo dostopnost, pa tudi 
krajše čakalne vrste. Teodor Pe-
vec, strokovni vodja SB Ptuj, pra-
vi, da imajo še veliko načrtov za 
dodatne programe, tudi interesa 

med pacienti je veliko: »Na ta na-
čin bolnišnica dodatno pridobiva 
prepoznavnost in zapolnjuje pro-
ste zmogljivosti v operacijskih dvo-
ranah.«

Dženana Kmetec

Foto: ČG 

V enem mesecu so opravili že tri operacije diastaze rektusov. 
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Napoved za Podravje

Danes bo pretežno jasno. Najniž-
je jutranje temperature bodo od 
5 do 10, najvišje dnevne od 18 
do 24 °C.

OBETI
V soboto in nedeljo bo delno jas-
no s spremenljivo oblačnostjo. 
Popoldne bodo nastale plohe 
ali nevihte, ki bodo pogostejše 
v nedeljo.

Velikega travna če pogosto grmi, 
se kmet dobre letine veseli.

Vir: ARSO

Foto: ČG

Smetenje v naravi je nedopustno in kaznivo. (Slika je simbolična.)

Starše � Ob Dravi spet kupi odpadkov 

Še vedno črne packe
V naravo ne sodijo prav nobeni odpadki, tudi biološki ne. Zato 
je odlaganje odpadkov v naravo kaznivo in nedopustno. Kljub 
ostremu obsojanju tovrstnih dejanj pa se še vedno najdejo po-
samezniki, ki to počnejo, celo organizirano in zavestno. 

Ptuj � Vsaj ena storitev z nižjo ceno

Cenejša dežurna pogrebna služba
V zadnjih mesecih so v domala vseh občinah potrjevali le pre-
dloge za podražitve. Ptujski mestni svetniki pa so vmes glaso-
vali za eno redkih predlaganih pocenitev za storitev, za katero 
upajo, da jo bo potrebovalo čim manj ljudi.

Kot je povedal Milan Dubravac, 
strokovni sodelavec in inštruktor 
letalske akademije Fraporta Slove-
nija, je bil cilj projekta preučitev no-
vih trendov in priprava smernic za 
usposabljanja gasilcev v prihodno-
sti, in to glede na dejstvo, da jih 
bodo precej spremenili negativni 
vplivi na okolje in vse bolj zaostre-
na evropska ekološka zakonodaja.

Škodi okolju in zdravju
Gasilci najpogosteje uporablja-

jo penila z vsebnostjo fl uorina. 
»Fluororganske spojine so pogos-
te v penah za gašenje požarov, saj 
povečajo njihovo učinkovitost, ker 
pa nekatere škodljivo vplivajo na 
zdravje ljudi in okolje, proizvajalci 
pen za gašenje požarov vlagajo 
v razvoj novih, izboljšanih penil 
brez fl uora. Kar pa predstavlja ve-
lik izziv, saj so pri gašenju požarov 
potrebne pene z največjo možno 
učinkovitostjo. Penila brez fl uorina 
so na trgu že dlje časa, njihove last-
nosti so se v zadnjih letih skokovi-
to izboljšale in so sedaj že skoraj 
tako učinkovita kot fl uorinska, če 
gasilci opravijo pravilen nanos,« 
razlagajo na Evropski agenciji za 
kemikalije ECHA, kjer se zavedajo, 
da nova generacija penil zahteva 
razvoj novih metod in taktik gaše-
nja ter nanašanja, saj bo samo na 

ta način mogoče povečati zmož-
nosti gašenja.

Pena s fl uorom ustvari fi lm, ki 
prekriva ognjena goriva, jih učin-
kovito duši tako, da ustvari oviro 
za kisik, in jih ohladi, da prepreči 
ponovni vžig. Študije pa so poka-
zale, da poleg izjemnih lastnosti 
za gašenje požarov škodi zemlji 
in vodam pa tudi ljudem, zato so 
začele nekatere države njeno upo-
rabo omejevati. Pena brez fl uora 
po drugi strani ne predstavlja no-
benega tveganja za okolje, za do-
sego želenega učinka pa zahteva 
večji volumen in posebno opremo, 
dodajajo na ECHA, kjer so obe-
nem prepričani, da je prihodnost 
v ekoloških izdelkih. »Tudi zaradi 
številnih sedanjih in predlaganih 
predpisov je verjetno, da države v 
prihodnjih letih sploh ne bodo več 
dovolile uporabe klasičnih pen, 
zlasti ko bo na voljo še več izpopol-
njenih alternativnih možnosti.« 

Proti prepovedi od danes 
na jutri 

V francoskem podjetju BIO-EX 
so prvo peno brez fl uora po treh 
letih razvoja izdelka prodali leta 
2002. Njihov glavni izziv je bil, pravi 
vodja njihove tehnične skupine Au-
drey Rossard, kako doseči ustre-
zno odpornost pen proti vročini in 

topnosti ter hkrati visoko stopnjo 
gasilne moči in odpornosti proti 
ponovnemu vžigu. »Pene brez 
fl uora v nasprotju s penami, ki vse-
bujejo fl uor, niso obstojne v okolju, 
se ne kopičijo v organizmih in ne 
povzročajo strupenih učinkov. Od-
padnih snovi tako ni treba obdelati 
v sežigalnici odpadkov.« A prizna-
va, da je kupce težko prepričati 
v nakup nove generacije zelenih 
izdelkov za gašenje, ki kljub izbolj-
šavam v zadnjih letih še vedno ne 
dosegajo povsem enakih učinkov 
kot njihove »neekološke predho-
dnice«.

Gasilci iz spodnjepodravskih 
prostovoljnih gasilskih društev se 
z ekološko gasilno peno v praksi 
še niso srečali, upajo pa, da more-
bitna prepoved uporabe klasične 
pene ne bo prišla od danes na jutri, 
da se bodo lahko na novi izdelek 
dobro pripravili, se ustrezno izuri-
li in prilagodili opremo, predvsem 
pa da bo učinkovito služil svojemu 
namenu. 

Umazana proizvodnja 
čiste energije

»Za zdaj se na terenu še gasi 
po starem, zato tudi ne moremo 
govoriti o primerjavah, ne glede 
učinkovitosti ne glede cene,« pravi 
Dušan Vižintin, poveljnik Gasilske 

regije Podravje, v katero je združe-
nih 14 gasilskih zvez in 106 gasilskih 
društev. »Prepričan sem, da bodo 
trgovci 'vlekli' prodajo klasičnih 
pen s fl uorinom, dokler ne pora-
bijo zalog in dokler jih zakonodaja 
ne prisili v nasprotno. Poleg tega 
je res, da so penilna sredstva ško-
dljiva le, če pridejo v stik s kožo, ne 
pa pri vdihavanju. Ker so gasilci v 
zaščitnih oblekah, do stika pravilo-
ma ne pride.«

Vižintin opozarja, da bomo tudi 
na področju gasilstva naleteli na 
klasično ekološko težavo. »Imamo 
polna usta zelenega prehoda, kar 
je všečno politiki in javnosti, ker s 
tem domnevno zelo pazimo nase 
in na okolje, a pri tem nič ne pove-
mo o proizvodnji te tako imeno-
vane čiste energije. Zdaj na strehe 
vsi postavljamo sončne kolektorje, 
pri tem pa se ne zavedamo, kako 
zelo umazana je njihova izdelava. 
Podobno je s proizvodnjo baterij 
za tako opevane električne avto-
mobile in še bi lahko našteval … 
Seveda podpiram vse novosti, ki 
gredo v smer zmanjšanih škodljivih 
vplivov na okolje in zdravje ljudi, 
a je treba videti širšo sliko. Kar se 
tiče ekološke pene za gašenje, pa 
bi rekel, da bo vsekakor dobrodoš-
la, če bo pri gašenju dosegala zah-
tevane standarde.« 

Senka Dreu

Slovenija, Spodnje Podravje � Gasilci pred izzivom uporabe okolju prijaznejših sredstev

Vprašljiva učinkovitost eko gasilne pene
Sredi aprila so gasilci ljubljanskega in dunajskega letališča na Brniku v okviru skupnega ekološkega projekta EcoFoam-
Fight izvedli vajo gašenja, na kateri so uporabili peno brez fl uorina.

Foto: Fraport Slovenija

Gasilci so prejšnji mesec na ljubljanskem letališču testirali gašenje z ekološko peno, ki ne vsebuje okolju škodljivega fl uorina.

V občini Starše so nedavno prejeli obvestilo zaskrbljene občanke, 
ki je na sprehodu ob reki Dravi na več mestih naletela na stare hladil-
ne skrinje, razne lesene in mešane odpadke, plastične vreče … Kot 
so pojasnili na starški občinski upravi, bodo te in tudi vse morebitne 
bodoče lokacije odpadkov v naravi prijavili medobčinski komunalni 
inšpekciji, da jih preišče. Povzročitelji bodo temu primerno kaznova-
ni, če jih bodo seveda odkrili. Tovrstna ravnanja niso samo kazniva, 
ampak tudi nepotrebna, saj je zbirni center v Staršah odprt dvakrat na 
teden, odpadke pa sprejemajo brezplačno. Občanom v sodelovanju 
s Snago Maribor prav tako brezplačno odvažajo gradbene odpadke, 
ki vsebujejo azbest. »Stanje našega okolja se je v tem času zelo izbolj-
šalo, vendar se očitno nekaterih posameznikov ne dotakne,« so za-
pisali na občini. Smetenje in odlaganje odpadkov, kamor ti ne sodijo, 
vsekakor vpliva na kakovost življenja vseh ljudi, obremenjuje okolje in 
negativno vpliva na zdravje ljudi, ogroža živali, komunalnim delavcem 
pa povzroča dodatne obremenitve.

Ne samo odpadna embalaža, tudi biološko razgradljivi odpadki ne 
sodijo v naravo, pa naj bodo to zeleni odrez, sadni olupki ali papirnati 
robčki. Če so odvrženi organski odpadki v bližini prometnih poti, lahko 
spravijo v nevarnost živali in ljudi. Poleg tega je večina človeške hrane 
za živali neprimerna in celo škodljiva. Olupki citrusov se lahko razgra-
jujejo več mesecev, banan celo dve leti. Toaletni papir se razkraja od 
enega pa vse do treh let, higienski robčki pa še dlje.

Estera Korošec

Cena 24-urne dežurne pogrebne službe v Mestni občini Ptuj je ve-
ljala od aprila lani. Znašala je 230 evrov z DDV na pokojnika. Razlogi 
za predlagano nižanje so manjši stroški v primerjavi s predvidenimi in 
hkrati začetek izvajanja te storitve v še eni občini. V letu 2022 so Javne 
službe Ptuj opravile 167 storitev dežurne pogrebne službe, kar je sicer 
več, kot so pričakovali, a so se stroški znižali za približno 3.000 evrov 
glede na plan; skupaj so znašali 23.067 evrov. Doslej so za to storitev 
v občinskem podjetju zaračunavali 230 evrov z davkom, po novem bo 
ta znesek za okrog 30 evrov nižji.

Dženana Kmetec
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V soboto in nedeljo, 6. in 7. 
maja, se v Ormožu obeta 
pravi rokometni spektakel, 
saj bo v Športni dvorani na 
Hardeku potekal zaključni 
turnir Pokala Slovenije 
2023 za moške. Za pokalno 
lovoriko se bodo borili 
rokometaši Pivovarne Laško 
iz Celja, Kopra, novomeške 
Krke ter domačini iz Ormoža.

V vlogi glavnega favorita za osvo-
jitev pokalnega naslova so Celjani, ki 
se bodo v prvem sobotnem polfi na-
lu ob 14.45 pomerili s Koprom. Drugi 

polfi nale je na sporedu ob 17.30, v 
njem pa se bosta za vstopnico v ve-
liki fi nale pomerila Krka Novo mesto 
in Jeruzalem Ormož. 

„Pokalno tekmovanje je vedno 
izjemno zanimivo in najbrž bo tako 
tudi tokrat v Ormožu. Pokalne tek-
me so vedno polne presenečenj in 
ponujajo, da nemogoče postane 
mogoče. Če bi tako na hitro, glede 
na letošnje medsebojne rezultate 
ekip moral podati končni vrstni red 
v letošnji sezoni Pokala Slovenije, bi 
rekel 1. Celje, 2. Krka, 3. Koper in 4. 
Ormož. A verjemite, da do takšnega 
scenarija ne bo prišlo. Koper je zago-
tovo sposoben namučiti in tudi pre-
magati Celjane, naša ekipa pa je v 

dvorani Hardek prav tako sposobna 
presenetiti vsakogar. Obetajo se šti-
ri vrhunske rokometne tekme, kjer 
bodo zagotovo na svoj račun prišli 
vsi ljubitelji rokometa. Glede na za-
nimanje nakupa vstopnic bo trdnja-
va Hardek polna na vseh tekmah in 
prav navijači vseh štirih klubov bodo 
dodana vrednost tega zaključnega 
turnirja. V Ormožu se bomo potru-
dili, da bo dogodek res na visokem 
nivoju,“ je povedal predsednik or-
moškega kluba Mladen Grabovac. 

Ekipa Jeruzalema je ne glede na 
praznike trenirala ves čas. Nekaj te-
žav ekipi povzročajo poškodbe, za-
radi katerih trener Saša Prapotnik ne 
bo mogel računati na Blaža Fergolo 

in Roka Žurana. Iz članske reprezen-
tance se je k treningom vrnil Alen 
Skledar, iz mladinske reprezentance 
pa Nik Čirović ter Denis Škrinjar. 

»Vsaka medalja bi bila 
presežek«

„Pred nami je zaključni turnir Po-
kala Slovenije, kjer se številni publiki 
po celotni državi želimo prikazati v 
najlepši možni luči. Naša pričakova-
nja so realna, vsaka osvojena me-
dalja bo za nas presežek. To bo naš 
četrti pokalni Final 4 in vedno smo 
osvojili bronasto medaljo. To se je 
zgodilo v Mariboru (2010), Podčetrt-
ku (2012) in Ljutomeru (2018). Tudi 
tokrat ne bi imeli nič proti bronasti 
medalji, pika na i za naš klub pa bi 
bila uvrstitev v veliki fi nale. Naš prvi 
tekmec je Krka, ki nas je v tem prven-
stvu že dvakrat premagala. Za razli-
ko izpred petih let, ko smo se s Krko 
pomerili v polfi nalu Pokala v Ljuto-
meru, so zdaj v vlogi favorita Dolenj-
ci in ne mi. Krka je tista, za katero bi 
bil poraz proti Jeruzalemu neuspeh 
in menim, da nas čaka prava čvrsta 
rokometna predstava. Z ekipo se že 
vsi veselimo tega velikega športne-
ga dogodka, ki ga bo gostil Ormož,“ 
je še dodal trener Jeruzalema Saša 
Prapotnik. 

V nedeljo bo tekma za tretje mes-
to odigrana ob 14.45, veliki fi nale je 
na sporedu ob 17.30. Dve tekmi bo 
prenašala tudi TV Slovenija. Znano je 
že, da bomo letos dobili novega po-
kalnega prvaka, saj je aktualni pokal-
ni prvak Gorenje Velenje izpadel že v 
četrtfi nalu.

Uroš Krstič

„V Dohi kakšnih posebnih ciljev 
nimam, vem pa, da sem dobro prip-
ravljen. Na treningih mi gre dobro 
in v formi sem, upam, da bo šel disk 
daleč. V zadnjem obdobju pri vadbi 
nismo merili daljav, a po občutku je 
šlo na pripravah bolje kot lani,“ je v 
uvodu povedal Čeh.

Dotaknil se je tudi tekmecev. 
„Moj največji tekmec v Dohi bo 
Daniel Stahl, tam bo tudi njegov 
rojak in olimpijski podprvak Simon 
Pettersson. Ne bo pa Mykolasa 
Alekne, ki je še na študiju v ZDA in 
bo pozneje prišel v Evropo. Mikolas 
je letos že vrgel 71 m. Moj cilj je, da 
vržem več in da ga premagam v ne-
posrednem dvoboju, ko se srečava.“

Prek meje 70 m je letos disk zalu-
čal le še Alex Rose s Samoe (70,39). 
Z daljavo 68,30 m – dosegel jo je na 
evropskem pokalu na Portugalskem 
– je tretji Čeh.

Največ časa je letos na pripravah 
preživel na Tenerifu. „Vreme je bilo 
dobro, lokacija pa naravnost idealna, 
saj sta bila blizu fi tnes in stadion. Tre-
ner Gerd Kanter je bil skoraj ves čas 
z mano, v njegovi ekipi sta ob meni 
še Katarec Moaz Ibrahim in Estonec 
Gevin Genr. Na Tenerifu je bila tudi 
moje dekle Anna Maria, pomagala 
sva si v fi tnesu, na treningu metov 
pa ne, saj sta stadiona za met kladiva 
in diska na različnih lokacijah. Želja in 
cilj je, da bi tudi Anna Maria nastopila 
na SP v Budimpešti,“ je zaključil član 
ptujskega atletskega kluba. 

JM, sta

E-mail: sport@radio-tednik.si
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Urednik športnih strani: 
Jože Mohorič.
Sodelavci: 
David Breznik, Uroš Krstič, 
Niko Šoštarič, Simeon Gönc, 
Franc Slodnjak, 
Silva Razlag,
Črtomir Goznik.

Atletika � Diamantna liga 2023

Čeh v Dohi začenja 
obrambo naslova
Svetovni prvak Kristjan Čeh bo letošnjo sezono na prostem 
začel v petek, 5. maja, na prvem mitingu letošnje diamantne 
lige v Dohi. Lani je 24-letni Podvinčan v metu diska zmagal na 
vseh mitingih tega najprestižnejšega atletskega tekmovanja 
(kjer je bil met diska na sporedu), kar je bil največji uspeh v 
tem tekmovanju za slovensko atletiko (predlani je bil drugi). 
Letos bo disk v moški konkurenci na sporedu v Dohi, Rabatu, 
Stockholmu, Londonu in Eugenu.

Rokomet � Pokal Slovenije, Final 4 v Ormožu

Lahko nemogoče postane mogoče?

Foto: AZS

Kristjan Čeh (AK Ptuj)

Največ prizorišč doslej, nagrade enake lanskim
V diamantni ligi se bodo letos merili na 15 prizoriščih, kar je največ v 

vsej 14-letni zgodovini najmočnejših atletskih tekmovanj. Organizirali jih 
bodo v 12 državah, prvič pa bo fi nalna odločitev v ZDA (doslej Zürich), 
kamor se bodo uvrstili najboljši na prejšnjih 14 tekmah.

Lani si je Čeh poleg diamantnega pokala za zmago v fi nalu prislužil 
še 30.000 ameriških dolarjev. Tako bo, kar se vrednosti zmage tiče, tudi 
letos, ko bo drugo mesto v fi nalu vredno 12.000, tretje 7.000, nato pa 
bodo nagrade še od osmega mesta, ki bo prineslo 1.000 dolarjev. Na-
grade so lepe tudi na tekmah med sezono, za prvo mesto 10.000, za 
drugo 6.000 in za tretje 3.500 dolarjev ...

Od osem do ene točke bo na voljo za posamezna mesta v disciplinah 
na mitingih, skupni zbir točk bo dal fi naliste. Po osem jih bo nastopilo v 
teku od 100 od 800 m, po 12 v tekih od 1500 m naprej, po šest pa v metih 
in skokih. Zmagovalec diamantne lige bo tisti, ki bo zmagal na fi nalni 
tekmi, skupaj bo tako 32 dobitnikov diamante trofeje, po 16 v moški in 
ženski konkurenci.

Od Slovencev bosta v Dohi nastopili tudi Tina Šutej v skoku s palico in 
Maruša Mišmaš Zrimšek v teku na 3000 m zapreke. 

Koledar diamantne lige 
2023:
5. maj: Doha (Katar)
28. maj: Rabat (Maroko)
2. junij: Rim/Firence (Italija)
9. junij: Pariz (Francija)
15. junij: Oslo (Norveška)
30. junij: Lozana (Švica)
2. julij: Stockholm (Švedska)
16. julij: Chorzow (Poljska)
21. julij: Monte Carlo (Monako)
23. julij: London (V. Britanija)
29. julij: Šanghaj (Kitajska)
2. avgust: Shenzhen (Kitajska)
31. avgust: Zürich (Švica)
8. september: Bruselj (Belgija)
16.–17. september: Eugene (ZDA)

Blaž Rola je po desetih letih znova osvojil lovoriko na turnirjih serije 
ITF. 

32-letni Ptujčan Blaž Rola, ki 
zadnja leta živi v Ljubljani, 
se po enoletnem okrevanju 
po operaciji kolena počasi 
vrača v tekmovalni ritem. 
Pred dvema tednoma je 
po uspešno opravljenih 
kvalifi kacijah dospel do 
2. kroga ITF-turnirja v 
Monastiru v Tuniziji, prejšnji 
teden pa je na podobnem 
turnirju na severu afriške 
celine že osvojil lovoriko 
zmagovalca!

Šlo je sicer za turnir najnižjega 
ranga z nagradnim skladom 15.000 
dolarjev, kakršne je Blaž osvajal na 
uvodu svoje profesionalne športne 
poti (prvega leta 2010 v Mariboru, 
zadnjega, devetega te vrste pa leta 
2013 v Armeniji). Zadnjih deset let 
turnirjev te vrste ni igral, ampak je 
nastopal na močnejših turnirjih serije 
challenger ali ATP (na prvih je osvojil 
pet lovorik, zadnjo leta 2021 v Spli-
tu). Po izgubi rankinga – trenutno 
je 1131. igralec sveta – je znova na 
začetku, ta pa je vedno težak …

A Blaž je pokazal, da mu volje ne 
manjka in da lahko kot nekdaj 78. 
igralec sveta še postreže s kakovo-
stnimi igrami. Tekmeci v Monastirju 
sicer niso bili iz svetovnega vrha, am-
pak zvečine mladi, ki se tja šele pre-
bijajo. Najvišje rangiran igralec, ki ga 
je Rola na poti do turnirske zmage 
izločil, je bil sicer 28-letni Američan 
Gage Brymer (547.). 

V fi nalu je bil tekmec slovenskega 
igralca 21-letni Francoz Adrien Gobat 
(877.), prav ta, ki ga je na prejšnjem 
turnirju ustavil v 2. krogu … Na re-
vanšo torej ni bilo treba čakati prav 
dolgo …

Tenis � Blaž Rola

Ni še pozabil igrati tenisa!
ITF-turnir v Tuniziji 
(15.000 dolarjev 
nagradnega sklada):

1. krog: Rola – Loutit (N. Ze-
landija) 6:3, 7:5

2. krog: Rola – Brymer (ZDA, 
3.) 6:7(4), 6:3, 6:1

četrtfi nale: Rola – Beauge 
(Francija, 8.) 7:5, 6:4

polfi nale: Rola – Guerrieri 
(Italija) 6:7(0), 6:2, 6:2

fi nale: Rola – Gobat (Franci-
ja) 7:6(4), 6:2

JM
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Vitanest Bilje – Aluminij 
1:3 (1:2)

Strelci: 0:1 Skiba (27.), 1:1 Jalinous 
(31.), 1:2 Marinšek (35. z 11 m), 1:3 Ma-
rinšek (82.)

Aluminij: Banić, Martič, Skiba (od 
61. Čavara), Marinšek (od 86. Baske-
ra), Šturm, Jagić, Gorenak (od 75. 
Crnčec), Jovan (od 86. Borovnik), 
Schaubach, Brest (od 61. Munić), Ko-
blar. Trener: Robert Pevnik.

Nogometaši Aluminija so odlično 
opravili svojo nalogo v Biljah in so z 
zmago nad Vitanestom s 3:1 ter po 
spodrsljaju Rogaške (op. p. vodilna 
ekipa lige iz Rogaške Slatine je v gos-
teh v Ajdovščini s 4:2 izgubila z ekipo 
Primorje eMundia) prišli na vrh 2. 
slovenske nogometne lige. Kidričani 
so bili večino tekme izrazito boljši 
nasprotnik v igri in le v kratki perio-
di drugega polčasa so bili domačini 
boljši nasprotnik. Primorci so si lahko 
oddahnili takoj na začetku obračuna, 

saj je Nik Marinšek z dobrega polo-
žaja zgrešil vrata. Sledilo je obdobje, 
v katerem je Aluminij kreiral igro in 
imel posest nad žogo, a si ni ustva-
ril prave priložnosti. To so dočakali 
v 27. minuti, ko je Danijel Šturm po-
dal s strani in Daniel Mikolaj Skiba je 
žogo z bližine poslal v mrežo. Hitro 
zatem v 31. minuti so nogometaši iz 
Bilj izenačili, saj gostujoča obramba 
po metu iz kota na mokrem igrišču 
žoge ni dobro izbila in s približno pe-
tih metrov je dosegel zadetek Dawo-
ud Dominik Jalinous. Aluminij je v 35. 
minuti ponovno prešel v vodstvo, 
saj je sodnik Amel Begič po igranju 
z roko v domačem kazenskem pro-
storu dosodil enajstmetrovko, ki jo 
je realiziral Nik Marinšek. Tudi po 
odmoru je kidričevska vrsta dobro 
nadzorovala dogajanje na zelenici in 
okrog šestdesete minute so si igralci 
Vitanesta priigrali dve zreli priložnos-
ti, ki ju niso realizirali. V končnici tek-
me so gostje še enkrat zadeli, saj so 
odvzeli domačinom žogo na sredini 
igrišča in Danijel Šturm je s hitro po-
dajo našel Nika Marinška, ki je dose-
gel že svoj enaindvajseti zadetek na 
prvenstvu. Z novo zmago so nogo-
metaši Aluminija prišli na prvo mesto 
prvenstvene lestvice in sedaj so v po-
ziciji, ko dva kroga pred koncem lah-
ko sami odločajo o napredovanju v 
Prvo ligo Telemach. Do tja sta še dve 
oviri, domača tekma s Primorjem ter 
gostujoča tekma s Krko. 

DB

Siliko Vrhnika – 
Meteorplast Šic bar 10:9 
(4:4, 0:2)

STRELCI: 0:1 Kneževič (9.), 0:2 
Kneževič (18.), 1:2 Đurič (26.), 2:2 
Vesel (35.), 2:3 Ruis (38./10-m), 3:3 
Jandrič (39./10-m), 4:3 Jandrič (40.), 
4:4 Kneževič (40.).

V Rogaški Slatini in na Vrhniki sta 
bili na sporedu tretji polfi nalni tekmi 
v 1. SFL. Dobovec, aktualni državni 
prvak v futsalu, je tudi na tretji tek-
mi premagal KMN Bronx Škofi je z 
8:0 in se uvrstil v fi nale, na drugem 
polfi nalnem obračunu pa je po treh 
tekmah bližje temu Siliko, ki je po 
kazenskih strelih ukanil Meteorplast 
Šic bar z 10:9.

V Rogaški Slatini so po dva gola 
prispevali Niko Cesarec, Vedran 
Matošević in Patrik Pasariček, med 
strelce pa sta se vpisali tudi obe ok-
repitvi iz Južne Amerike - Echavarria 
in Santos.

V drugem polfi nalnem obračunu 
je sprva boljše kazalo Ljutomerča-
nom. Varovanci trenerja Roberta 
Grdovića so dobili prvi polčas po 
zaslugi dveh golov Denisa Kneževi-
ča. Domačini so prek reprezentanta 
Uroša Đurića v 26. minuti znižali na 
1:2, potem pa je Max Vesel v 35. mi-
nuti poravnal na 2:2.

Drama se je potem šele dobro 
začela. Alen Ruis je v 38. minuti z 
10-metrovke spet poskrbel za go-
stujoče vodstvo, ki pa ga je z dve-
ma goloma povsem izničil najbolj 
izkušeni na parketu Nikola Jandrić. 
Najprej je v 39. minuti izenačil na 
3:3, v zadnji minuti pa Vrhničane 
popeljal v vodstvo (4:3). S tretjim 
golom v rednem delu je Denis Kne-
ževič poskrbel, da so o zmagi odlo-
čali kazenski streli.

V »loteriji« so bili bolj zbrani 
gostitelji, ki so zmagali z 10:9.

Četrta, morda že odločilna tekma, 
bo na sporedu danes, 5. maja, v Ljut-
omeru.

petek � 5. maja 2023Šport14

Nogomet � 2. SNL

Aluminij z zmago blizu prve lige

Futsal � 1. SFL, polfi nale

Po srhljivki domov praznih rok

»Marinšek ekspres«: 
Aluminij – Roltek Dob 3:1 (3:0)

STRELCA: 1:0 Marinšek (16.), 2:0 Marinšek (19.), 3:0 
Marinšek (24., z 11 m), 3:1 Gajič (57.).

ALUMINIJ: Banić, Jovan (od 46. Munić), Schauba-
ch, Koblar, Grajfoner (od 76. Crnčec), Frešer (od 61. 
Gorenak), Jagić, Marinšek, Šturm (od 61. Katuša), 
Brest (od 81. Baskera), Skiba. Trener: Robert Pevnik.

ROLTEK DOB: Erjavšek, Vrhovnik (od 87. Mitrović), 
Gajič, Račić, Černe (od 46. Justin), Pantelić, Gorenc 
Stankovič, Petek (od 46. Avbelj), Dajčman, Makovec 
(od 46. Židan), Kasnik (od 46. Bračun). Trener: Darko 
Birjukov.

Po pokalnem obračunu z Olimpijo je Kidričane 
čakala prvenstvena tekma z Dobom. Po energetski 

izpraznitvi v Stožicah je bila tekma z zadnjeuvrščenim 
moštvom lige kot nalašč za ponovno „polnjenje“ …

Šumarji so nalogo opravili z odliko, čeprav so imeli 
prvo priložnost na tekmi gostje. Odločilne minute tek-
me so bile med 16. in 24., ko je Nik Marinšek zadel kar 
trikrat! V vseh treh primerih sta bila v vlogah asisten-
tov Danijel Šturm in Daniel Skiba, slednji je v tretjem 
primeru iztržil najstrožjo kazen. 

Kidričani bi si lahko že v prvem polčasu zagotovili še 
višjo zmago, a so zastreljali nekaj odličnih priložnosti. 
V drugem polčasu so zapretili tudi gostje, a jim več od 
znižanja zaostanka ni uspelo. V sodnikovem podaljšku 
bi lahko domači kapetan dosegel še četrti gol na tek-
mi, a mu je vratar Doba Lucas Erjavšek ubranil strel z 
bele točke …

JM

Foto: Črtomir Goznik

Nik Marinšek (Aluminij) je proti Dobu dosegel tri zadetke, proti 
Bilju še dva, skupno v sezoni je že pri številki 21.

Pred fi nalno tekmo Pokala Pivo-
varna Union med Mariborom in Olim-
pijo, ki bo v soboto odigrana na Areni 
Z'dežele v Celju, so slovenski nogo-
metni prvoligaši odigrali zgoščen 
spored prvenstvenih tekem. Čeprav 
je na vrhu lestvice glede prvaka vse 
jasno, pa v ozadju poteka zanimiv boj 
za evropske vstopnice in za dodatne 
kvalifi kacije za obstanek v ligi. 

Mariborčani so najprej v 33. krogu 
gostovali pri neposrednih konkuren-
tih za 2. mesto Celjanih. Z novo slabo 
predstavo v gosteh (podobno kot 
proti Olimpiji) so tekmo zasluženo 
izgubili, pri čemer sta bila oba strel-
ca za domačine njihova nekdanja 
igralca – Damjan Vukliševič in Aljoša 
Matko. Edini gol za vijoličaste je zabil 
Žan Vipotnik. Z zmago so Celjani vsaj 
začasno skočili pred Mariborčane …

Nekaj dni kasneje so imeli vijoličas-
ti popravni izpit na domačem igrišču, 
ko so gostili Muro. Prekmurcem v 
zadnjem obdobju nič ne gre od rok 
tako, kot bi si želeli, novo bolečo za-
ušnico pa so si zadali kar – sami … 
Kako sploh drugače opisati tekmo, v 
kateri so si uvodna gola črno-beli za-
bili kar sami, Kai Cipot v 3. in Darick 
Kobie Morris v 16. minuti. Muraši so 
sicer kmalu delno izničili zaostanek, a 
jim rezultatske vrnitve v tekmo ni več 
uspelo narediti. Znova je bil edini stre-
lec iz vrst vijoličastih Žan Vipotnik (20 
gol v sezoni), a se je tokrat za varo-
vance trenerja Damirja Krznarja kon-
čalo povsem drugače kot v Celju …

Zanimivost: Maribor je že tretjo 
zaporedno tekmo končal z izidom 3:1 
ali 1:3, zmagal je proti Bistrici (v Poka-
lu) in Muri, izgubil pa proti Celju. 

Mura tako vse bolj peša v boju 
za 4. mesto, ki še vodi v evropska 

tekmovanja. Neposredna tekmeca 
v tem trikotniku, Koper in Domžale, 
sta v četrtek odigrala medsebojno 
tekmo. 

Zanimivo je tudi v boju za obsta-
nek, kjer sta edina preostala kandida-
ta za izpad oz. igranje dodatnih kvali-
fi kacij Gorica in Tabor. V tem dvoboju 
za zdaj bolje kaže Goričanom, ki ima-
jo tudi to prednost, da igrajo zadnji 
neposredni medsebojni obračun v 
zadnjem krogu na svojem stadionu. 

Najbolj zanimivo zgodbo pomladi 
pa so že spisali Radomljani, ki jih je 
v zimskem premoru prevzel trener 
Oliver Bogatinov. Takrat smo v na-
povedih vsi pisali o tem, da se bodo 
pred izpadom borile tri ekipe, ob 
omenjenih Gorici in Taboru še Kalcer. 
A ta je z domala neverjetno spomla-

dansko serijo že nekaj krogov pred 
koncem sezone tudi teoretično izven 
cona izpada. Strokovnjaku, ki smo ga 
dodobra spoznali v obdobju, ko je bil 
trener Aluminija, je tako uspela nova 
lepa zgodba, saj so rumeno-črni pod 
njegovim vodstvom spomladi na do-
sedanjih 13 tekmah vknjižili 5 zmag, 7 
remijev in zgolj en poraz. Ta poraz so 
doživeli z Olimpijo v Stožicah, a Kal-
cer se je državnim prvakom oddolžil, 
saj jih je v sredo premagal z 2:1. 

Do nove zmage so prišli tudi nogo-
metaši Celja, ki so v gosteh premagali 
Gorico. Domačine je v vodstvo pope-
ljal veteran Velikonja in je Primorcem 
dal upanja na prepotrebne točke v 
boju za obstanek. A v drugem delu 
so gostje preobrnili rezultat in zma-
govalni zadetek je dosegel »vroč« 

napadalec Matko, ki je zadel na tretji 
tekmi zapored.

REZULTATI 33. KROGA: 
Celje – Maribor 3:1 (1:0); strelci: 1:0 

Vuklišević (24.), 1:1 Vipotnik (59.), 2:1 
Matko (65.), 3:1 Matko (92.);

Mura – Bravo 0:1 (0:0); strelec: 0:1 
Kramarić (94.); 

Domžale – Gorica 1:1 (1:0); strel-
ca: 1:0 Topalović (33.), 1:1 Kolobarić 
(63.);

CB24 Tabor Sežana – Kalcer Ra-
domlje 1:2 (1:0); strelci: 1:0 Maraso-
vić (11.), 1:1 Sokler (74.), 1:2 Korun 
(96.);

Olimpija – Koper 3:2 (2:1); strelci: 
1:0 Krdžalić (8.), 2:0 Sešlar (15.), 2:1 
Edomwonyi (29., z 11 m), 3:1 Elšnik 
(54., z 11 m), 3:2 Kotnik (72.).

REZULTATI 34. KROGA: 
Maribor – Mura 3:1 (2:1); strelci: 

1:0 Cipot (3., ag.), 2:0 Morris (16., 
ag.), 2:1 Zličić (22.), 3:1 Vipotnik (69.);

Kalcer Radomlje – Olimpija 2:1 
(0:1); strelci: 0:1 Nukić (18.), 1:1 Sokler 
(50.), 2:1 Čuić (61.)

Gorica – Celje 1:2 (1:0); strelci: 1:0 
Velikonja (6.), 1:1 Zabukovnik (54.), 
1:2 Matko (66.)

Tekmi Bravo – Tabor Sežana in 
Koper – Domžale sta bili odigrani v 
četrtek. 
1. OLIMPIJA  34 23 4 7 59:35 73
2. CELJE 34 17 10 7 49:34 61
3. MARIBOR 34 18 6 10 68:41 60
4. KOPER 33 14 8 11 43:33 50
5. DOMŽALE 33 11 13 9 45:38 46
6. MURA 34 11 13 10 44:42 46
7. KALCER RADOMLJE 34 8 14 12 33:53 38
8. BRAVO 33 9 7 17 31:38 34
9. GORICA 34 4 12 18 28:53 24
10. TABOR SEŽANA 33 3 13 17 27:60 22

JM, DB

Nogomet � 1. SNL

Dosegli gol in izgubili 1:3, dosegli gol in zmagali 3:1 ...

Foto: Grega Wernig / m24.si

Nogometaši Maribora so z zmago proti Muri uspešno opravili gene-
ralko pred fi nalom Pokala, ko se bodo v soboto pomerili z Olimpijo. 
Proti Muri so zmagali tretjič v sezoni, enkrat so izgubili.

Foto: Črtomir Goznik

Denis Knežević (KMN Meteorplast Šic bar, desno) je na Vrhniki 
dosegel tri zadetke, a tudi to ni bilo dovolj za zmago.

2. SNL: 
Bistrica tudi čez Triglav

REZULTATI 27. KROGA: 
Aluminij – Roltek Dob 3:1 (3:0);
Triglav Kranj – Kety Emmi&Impol 

Bistrica 2:3 (0:1); strelci: 0:1 Kukovec 
(10.), 1:1 Šalja (65., z 11 m), 2:1 Šalja 
(68., z 11 m), 2:2 Ciganović (90.), 2:3 
Maher (93.);

Rogaška - Vitanest Bilje 3:1 (2:0); 
strelci: 1:0 Gradišar (4.), 2:0 Marcius 
(19.), 3:0 Pavlović (68.), 3:1 Pirtovšek 
(84., ag.);

Krško – Krka 2:2 (0:0); strelci: 0:1 
Majić (59.), 0:2 Žur (68.), 1:2 Hanžek 
(79.), 2:2 Jurečič (86.);

Ilirija 1911 – Primorje 1:0 (0:0); stre-
lec: 1:0 Zyberi (61.);

Fužinar Vzajemci – Rudar Velenje 
2:2 (1:1); strelci: 1:0 Sušić (37.), 1:1 Ko-
sić (44., z 11 m), 2:1 Nemeth (61., z 11 
m), 2:2 Jovanović (84.);

Brinje Grosuplje – Jadran Dekani 
1:1 (0:1); strelca: 0:1 Ljutić (39.), 1:1 Pi-
skule (89., z 11 m);

Nafta 1903 – Beltinci Klima Tra-
tnjek 2:2 (0:1); strelci: 0:1 Štrakl (6.), 
0:2 Kralj (71.), 1:2 Sulejmanović (74.), 
2:2 Urh (77.).

REZULTATI 28. KROGA: 
Vitanest Bilje – Aluminij 1:3 (1:2);

Kety Emmi&Impol Bistrica – Fu-
žinar Vzajemci 4:0 (4:0); strelci: 1:0 
Bralko (5.), 2:0 Kuliš (38.), 3:0 Ciga-
nović (40.), 4:0 Kuliš (43.)

Primorje eMundia – Rogaška 4:2 
(0:2); strelci: 0:1 Gradišar (18.), 0:2 
Marcius (40.), 1:2 Nunić (59.), 2:2 
Čandić (65.), 2:3 Nunić (77.), 2:4 De-
mirović (83.)

Beltinci Klima Tratnjek – Triglav 
Kranj 1:2 (0:2); strelci: 0:1 Okocha 
Gibson (10.), 0:2 Okocha Gibson 
(37.), 1:2 Kosi (90.)

Tekme Krško – Rudar Velenje, Rol-
tek Dob – Brinje Grosuplje, Jadran 
Dekani – Nafta 1903 in Krka – Ilirija 
1911 so bile odigrane v četrtek, po 
sklepu redakcije.
1. ALUMINIJ 28 19 6 3 56:20 63
2. ROGAŠKA 28 19 5 4 49:21 62
3. KRKA 27 13 10 4 41:23 49
4. ILIRIJA 1911 27 14 6 7 47:25 48
5. BELTINCI TRATNJEK 28 11 7 10 41:42 40
6. PRIMORJE EMUNDIA  28 9 10 9 49:39 37
7. BISTRICA 28 9 8 11 34:35 35
8. NAFTA 1903 27 9 7 11 45:41 34
9. BRINJE GROSUPLJE  27 10 4 13 25:32 34
10. VITANEST BILJE 28 9 7 12 36:50 34
11. JADRAN DEKANI 27 6 13 8 22:25 31
12. RUDAR VELENJE  27 7 10 10 37:44 31
13. FUŽINAR 28 8 7 13 38:49 31
14. TRIGLAV KRANJ 28 9 4 15 50:50 31
15. KRŠKO 27 5 6 16 33:53 21
16. ROLTEK DOB 27 4 8 15 34:57 20

sta

Foto: Črtomir Goznik

Kidričani so se z zmagami povzpeli na vrh lestvice, utrinek s tekme Roltek Dob.
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Štirje od petih naših tretjeliga-
ških klubov so v 22. krogu na svoj 
prvenstveni konto vpisali tri točke. 
Zmag so se veselili Drava Ptuj, Pod-
vinci, Zavrč in Bosch Bračič Videm. 
Spodrsljaj si je privoščila vodilna Dra-
vinja, saj je doma le remizirala z Ljut-
omerom. Še večji zdrs so napravili 
igralci iz Rač, ki so na svojem igrišču 
izgubili z Zavrčem. Raznolikost dose-
ženih rezultatov nam ponuja pestro 
dogajanje v zadnjih štirih tekmah in 
zanimiv boj za naslov prvaka. 

REZULTATI 22. KROGA: Dravinja 
– Avto Rajh Ljutomer 1:1 (1:0), Drava 
Ptuj – Cirkulane 2:0 (1:0), Šmartno 
1928 – Bosch Bračič Videm 2:4 (1:0), 
Koroška Dravograd – Premium Do-
brovce 1:2 (0:1), Šampion – Podvinci 
0:1 (0:0), Rače – Zavrč 1:3 (1:2).

REZULTATA 23. KROGA: Zavrč 
- Podvinci 0:2, Avto Rajh Ljutomer - 
Rače 0:1. 
1. DRAVINJA 21 12 5 4 39:18 41
2. B. BRAČIČ VIDEM 22 12 4 6 44:32 40
3. DRAVA PTUJ 21 10 7 4 39:20 37
4. P. DOBROVCE 21 11 3 7 32:27 36
5. RAČE 21 10 5 6 45:33 35
6. BREŽICE ČATEŽ 21 11 1 9 49:44 34
7. PODVINCI 21 11 1 9 37:33 34
8. ZAVRČ 21 10 3 8 42:26 33
9. ŠAMPION 22 9 4 9 45:32 31
10. A. RAJH LJUTOMER 21 9 3 9 41:32 30
11. CIRKULANE 21 7 5 9 17:27 26
12. * POSAVJE KRŠKO 13 6 2 5 28:23 20
13. K. DRAVOGRAD 22 2 2 18 23:84 8
14. ŠMARTNO 1928 22 2 1 19 21:71 7

Drava Ptuj – Cirkulane 
2:0 (1:0)

STRELEC: 1:0 Mlakar (40.), 2:0 
Mlakar (68.)

DRAVA PTUJ: Janžekovič. Đuran, 
Drevenšek, Blaj (od 57. Kramber-
ger), Erhatič, Mlakar (od 86. Sedej), 
Lovenjak, Miličić (od 57. Vogrinec). 
Jadric, Marot (od 86. Lukić), Kokić. 
Trener: Simon Dvoršak.

CIRKULANE: Zajc, Cesar B., Šen-
kiš, Lipavšek (od 86. Brlek), Borna 
(od 57. Popović), Kukovec, Travni-
kar, Ljubec, Nahberger, Golub, Cesar 
J. (od 86. Tursanović). Trener: Da-
mjan Vogrinec.

Serija lokalnih derbijev se je na-
daljevala na Mestnem stadionu na 
Ptuju, kjer sta si nasproti stali ekipi 
Drave in Cirkulan. Domačini so ce-
lotno tekmo vlekli niti igre, medtem 
ko so se gostje predvsem osredoto-
čili na defenzivne naloge in iskanje 
priložnosti iz protinapadov. Zaprta 
formacija je delala kar nekaj težav 
»modrim«, ki so na različne načine 
iskali poti proti golu. 

Tokrat si je Drava priigrala bistve-
no manj priložnosti kot na nekaterih 
drugih domačih tekmah, a je potr-
pežljivo čakala na svoj trenutek. Do-
čakala ga je ob koncu prvega polča-
sa, ko je po podaji Daniela Anthonyja 
Miličića z leve strani spretno z glavo 
dosegel zadetek Klemen Mlakar. 
Slednji je pred tem zadetkom imel še 

eno polpriložnost, ko je s strelom z 
glavo zadel zunanji del mreže, med-
tem ko so Cirkulane zapretile le v 
uvodu tekme, ko je strel Svena Golu-
ba pristal v obrambnem bloku. 

V drugem delu so gledalci vide-
li več akcije in zaključnih strelov. 
Ptujčani so povišali prednost v 68. 
minuti, ko je s prostega strela ide-
alno podal Nik Erhatič, razpolože-
ni Klemen Mlakar pa je s približno 
enajstih metrov odlično zadel žogo 
z glavo za svoj drugi zadetek na tek-
mi. Vodstvo 2:0 bi domačini lahko še 
nadgradili, saj je imel v nadaljevanju 
tekme dve lepi priložnosti Vid Sedej, 
a ju ni izkoristil. V končnici tekme so 
se opogumili tudi nogometaši Cirku-
lan, saj so nanizali dve, tri napadalne 
akcije z zaključnimi streli, najbolj ne-
varen je bil močan diagonalen strel 
Svena Goluba, ki ga je zaustavil vra-
tar Luka Janžekovič. Ta na tekmi ni 
imel veliko dela, medtem ko so nje-
govi igralci v polju svoje delo solidno 
opravili za nove tri točke. Tudi no-
gometaši Cirkulan so svoje delo na 
ptujski zelenici solidno opravili, a so 
tokrat morali priznati premoč boljši 
ekipi Drave.

Šmartno 1928 – Bosch 
Bračič Videm 2:4 (1:0)

STRELCI: 1:0 Križnik (41.), 1:1 Ro-
gina S. (51.), 1:2 Plajnšek (52.), 1:3 
Kurež (54.), 2:3 Potočnik (73.), 2:4 
Kurež (93.)

BOSCH BRAČIČ VIDEM: Klasinc, 
Špurej (od 86. Kokol), Šegula (od 77. 
Rogina Ž.), Rogina S., Kurež, Krajnc, 
Čuš, Vidovič Ž., Kelc, Plajnšek, Vido-
vič D. (od 71. Šeliga). Trener: Luka 
Gajšek.

V taboru Vidma so se zavedali, da 
bo obračun s Šmartnim zahteven in 
to se je izkazalo tudi na zelenici. Go-
stje so nastopili igralsko oslabljeni, 
zato je trener Luka Gajšek dal prilož-
nost za igro kadetoma Domnu Vido-
viču in Janu Špureju, ki sta jo dobro 
izkoristila. 

Sama igra je v prvem polčasu 
potekala v glavnem med obema 
kazenskima prostoroma z malo pri-
ložnostmi. Ob koncu prvega dela so 
domačini povedli, ko je po povratni 
podaji s približno enajstih metrov za-
del Sašo Križnik. Kljub zaostanku so 
nogometaši Vidma verjeli, da bodo 
obrnili rezultat in to jim je v nadalje-
vanju tekme tudi uspelo – v treh mi-
nutah so dosegli kar tri zadetke! Pri 
prvem je žogo po podaji Žana Plajn-
ška pod prečko poslal Simon Rogina. 
Razpoloženi Plajnšek je po izgubljeni 
žogi domačih nogometašev v drugo 
sam krenil proti vratom in je z moč-
nim strelom premagal vratarja Miha 
Aravsa. Slednji je dobil hitro še tretji 
zadetek, ki ga je s prostega strela s 
približno sedemnajstih metrov dose-
gel Robert Kurež. V nadaljevanju sta 
za goste prečki zadela še Žan Plajn-
šek in Žiga Rogina. 

Nogometaši Šmartnega so proti 
koncu postali bolj pogumni in nevar-
ni, kar jim je prineslo znižanje rezul-
tata na 2:3. Do konca so domačini 
iskali poti in načine za izenačenje, 
a je v končnici najboljši strelec lige 
Robert Kurež v protinapadu obšel 
vratarja in dosegel svoj osemnajsti 
zadetek v sezoni za končni rezultat 
tekme 2:4.

Šampion – Podvinci 0:1 
(0:0)

STRELEC: 0:1 Ziko Zajko (76.)
PODVINCI: Gorenjak, Ramšak, Pe-

trinec, Živič (od 89. Pihler), Ziko Zaj-
ko (od 85. Kocbek), Modrič, Oman, 
Anžel, Prahić, Kolenko, Zamuda Hor-
vat. Trener: Robert Hojnik.

Za nogometaše Podvincev je v 
tej sezoni značilno, da bolje igrajo 
na domačem igrišču kot v gosteh, 
kljub temu pa so v Celju prišli do po-
membne zmage. Z njo so se prebili 
na sredino prvenstvene lestvice in so 
preskočili tokratne tekmece – ekipo 
Šampiona. 

Malo število gledalcev je videlo 
kar enakovredno tekmo, v kateri pa 
so imeli več lepih priložnosti gostje. 
Podvinci so imeli v prvem polčasu 
tri velike priložnosti, iz katerih pa se 
niso med strelce vpisali David Živič, 
Luka Petrinec in Jan Oman. Najbliž-
je zadetku je bil Petrinec, ki je zadel 
prečko. Na drugi strani nogometaši 

Šampiona vse do konca prvega dela 
niso imeli kakšne izrazite priložnosti, 
takrat pa se jim je ponudila najlepša 
– enajstmetrovka. Poizkusil je Micha-
el Rakar, njegov strel pa je vratar Pa-
trik Gorenjak obranil.

V drugem polčasu so Podvinci sti-
snili Celjane na njihovi polovici in so 
si priigrali nekaj polpriložnosti. Bolj-
ša igra jih je nagradila v 76. minuti, 
ko so izpeljali lepo akcijo, povratno 
žogo Jakoba Kolenka je s približno 
desetih metrov v gol poslal Jan Ziko 
Zajko. Po zaostanku je Šampion na-
padel, od 84. minute še močneje 
zaradi igralca več na igrišču (zaradi 
drugega rumenega kartona je bil iz-
ključen Leon Anžel). Podvinčani so 
se dobro branili in vpisali enajsto le-
tošnjo prvenstveno zmago.

Rače – Zavrč 1:3 (1:2)
STRELCI: 0:1 Kajzer (4.), 1:1 Pipen-

baher (7.), 1:2 Romih (45.), 1:3 Koren 
(74.)

ZAVRČ: Maroh, Mihalić (od 90. 
Anžel), Romih, Županić, Vočanec 
(od 78. Slaček), Zanič, Kadirić (od 62. 
Jambriško), Bojnec, Kajzer, Koren, 
Draškovič.

Nogometaši Zavrča so pozitivno 
presenetili, saj so v gosteh prema-
gali papirnatega favorita, ekipo 
Rač. Gostje so taktično zelo dobro 
odigrali tekmo, v kateri so bili veliko 
boljši tekmec v sami igri in so imeli 
več izrazitih priložnosti. 

Že iz prve so dosegli zadetek, saj 
je podajo Patrika Mihalića iz kota s 
strelom z glavo v gol preusmeril Rok 
Kajzer. Domačini so ekspresno ize-
načili z golom Nejca Pipenbaherja, 
potem ko so hitro izvedli prosti strel. 

S podajami na njihovega najboljšega 
strelca so nogometaši Rač tudi sicer 
poskušali izvesti večino napadov, a 
je bila obramba Zavrča dobro prip-
ravljena na takšne situacije in jih je 
tudi uspešno reševala. Plod boljše 
igre v prvem polčasu so gostje kro-
nali ob koncu prvega polčasa, ko je 
Patrik Mihalić izvedel skrajšan kot, 
žogo po njegovi podaji na prvo vra-
tnico pa je v mrežo z glavo poslal 
Alen Romih.

V drugem polčasu sta obe ekipi 
iskali nov zadetek, a po nekaj zgre-
šenih priložnostih so ga zabili igralci 
Zavrča. Ti so preko Patrika Mihalića 
izvedli hiter polprotinapad, v kate-
rem je razpoloženi igralec vpisal svo-
jo tretjo asistenco na tekmi, potem 
ko je dobro zaposlil Marcela Korena, 
ki je še enkrat premagal vratarja Re-
neja Glušiča za čisto zmago z 1:3.

Zavrč – Podvinci 0:2 (0:1)
STRELCA: 0:1 Ziko Zajko (34.), 0:2 

Petrinec (49.)
ZAVRČ: Maroh, Mihalić (od 88. 

Jakopanec). Romih, Županić, Predi-
kaka, Vočanec, Zanič (od 75. Anžel), 
Kadirić (od 36. Jambriško), Bojnec, 
Kajzer, Draškovič.

PODVINCI: Gorenjak, Gojkošek, 
Ramšak, Petrinec (od 91. Kirbiš), 
Orovič, Ziko Zajko, Prahić (od 79. 
Marković), Modrič, Oman, Živič (od 
88. Pihler), Zamuda Horvat. Trener: 
Robert Hojnik.

Sreda je bila v znamenju nove-
ga lokalnega obračuna, saj sta se 
v Športnem parku Zavrč pomerila 
Zavrč in Podvinci. Vsaj 150 gledal-
cev je videlo odprto tekmo in kar 
nekaj priložnosti na obeh straneh. V 

prvem polčasu so si jih več priigrali 
gostje, za katere je takoj na začet-
ku tekme odlično streljal s prostega 
strela Jan Ziko Zajko, medtem ko je 
ob koncu prvega polčasa nevarno 
sprožil Luka Petrinec. Tudi vmes so 
bili Podvinčani aktivnejši nasprot-
nik in so v 34. minuti dosegli vodilni 
zadetek. Razigrani Luka Petrinec je 
prodrl po desni strani in je močno 
streljal, ubranjeno žogo vratarja Žige 
Maroha pa je v mrežo poslal s prib-
ližno desetih metrov Jan Ziko Zajko. 
Na drugi strani je Zavrč težje prihajal 
do priložnosti in zaključnih strelov. 
V prvem delu sta izstopala poizkusa 
Patrika Mihalića z velike razdalje in 
Dejana Draškoviča z glavo s približno 
osmih metrov, ki ju je zaustavil vra-
tar Patrik Gorenjak. Čisto ob koncu 
prvega polčasa sta se zapletla Ni-
kola Vočanec in Timotej Modrič, ki 
ju je sodnik Niko Mihelič kaznoval 
z rumenim kartonom. Modrič je že 
prej dobil rumeni karton, kar je po-
menilo rdeči karton in Podvinci so v 
nadaljevanju igrali z nogometašem 
manj v polju. Pravi čas, takoj po od-
moru so gostje še drugič zadeli, saj je 
lepo akcijo s prodorom in vrhunskim 
zaključkom dokončal Luka Petrinec. 
Po zaostanku z 0:2 je sledilo ves dru-
gi polčas obleganje vrat gostov in 
iskanje poti proti golu. Neumorno 
je pri Zavrču gradil igro Jaša Bojnec 
in domačini so si v drugem polčasu 
priigrali tri lepe priložnosti, ki pa jih 
niso realizirali Nikola Vočanec, Patrik 
Mihalić in Gregor Predikaka. Nogo-
metaši Podvincev so z zelo zavzeto 
in borbeno igro zdržali vse nalete 
nogometašev Zavrča ter so prišli do 
druge zaporedne zmage v gosteh.

David Breznik
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Nogomet � 3. SNL - vzhod

Štiri zmage naših klubov

Foto: Črtomir Goznik

V 23. krogu so Podvinčani slavili lokalni obračun z Zavrčem.

Foto: Črtomir Goznik

Na tekmi med Dravo in Cirkulanami so slavili Ptujčani. 

Zavzeto delo v Golf klubu Ptuj 
se kaže v dobrih rezultatih mladih 
igralcev na domačih in mednarodnih 
turnirjih. Tokrat je peterica ptujskih 
igralcev tekmovala na mednaro-
dnem turnirju v otroških in mladin-
skih kategorijah US Kids v Padovi. 

V Italiji se je najbolj izkazal Vid 

Kavnik, saj je osvojil prvo mesto v ka-
tegoriji U15–18 boys. Ob tej zmagi je 
drugo mesto v kategoriji U13–14 girls 
zasedla Teja Stergar. Tretji mesti sta 
iz ptujskega kluba osvojila Matija 
Škrut in Maj Škrut, medtem ko je bil 
Rok Kavnik peti.

David Breznik

Dvorana Tabor v Mariboru je go-
stila državno prvenstvo za veterane 
in rekreativce v namiznem tenisu za 
posameznike in dvojice. Na tekmo-
vanju, ki ga je pripravil Železničar-
ski namiznoteniški klub Maribor, je 

tekmovalo kar 168 igralcev in igralk, 
med njimi tudi člana NTK Ptuj Darko 
Drčić in Gorazd Selinšek.

Slednji je tekmoval v kategoriji od 
40 do 50 let in je najprej uspešno ig-
ral v svoji kvalifi kacijski skupini, nato 
pa je nastop zaključil v četrtfi nalu. 
Uspešnejši je bil Darko Drčić, ki je 
tekmoval v kategoriji od 60 do 65 
let. Naš odlični veteran je brez težav 
z dvema zmagama osvojil prvo mes-
to v svoji kvalifi kacijski skupini. V na-
daljevanju je bil v četrtfi nalu boljši od 
Gorazda Štora, v polfi nalu od Romea 
Štrakla in v fi nalu od Igorja Vinčeca. 
Darko Drčić je vseh pet dvobojev od-
igral zelo dobro in jih dobil z izidom 
3:0 v nizih ter s tem postal državni 
prvak. Ob tem si je priigral še tretje 
mesto med dvojicami, kjer je igral v 
paru z Juretom Pejovnikom. 

Drčić je dosegel lepa uspeha na 
državnem prvenstvu za veterane in 
rekreativce, hkrati pa je pred dnevi 
že drugič zapored postal tudi naj-
boljši igralec veteranske mariborske 
namiznoteniške lige.

David Breznik

Golf � Golf klub Ptuj

Mladim ptujskim golfistom 
stopničke v Italiji

Namizni tenis � DP za veterane

Drčiću pet zmag in naslov 
prvaka

Foto: osebni arhiv

Mladi igralci Golf kluba Ptuj na tekmovanju v Italiji

Foto: osebni arhiv

Darko Drčić s pokalom za zma-
go na državnem prvenstvu
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Šahovska zveza Slovenije je po 
izteku štiriletnega mandata izved-
la volilni občni zbor in izvolila novo 
vodstvo ter spremenila sestavo or-
ganov zveze. Mesto predsednika je 
bilo soglasno zaupano dosedanjemu 
podpredsedniku upravnega odbora 
Dušanu Mesu, sicer direktorju Slo-
venskih železnic, ki so tudi generalni 
sponzor zveze.

V 11-članski upravni odbor je bila 
izvoljen a Silva Razlag, članica Ša-
hovskega društva Ptuj, ki je bila do 

sedaj že tri mandate članica Nadzor-
nega odbora ŠZS (v zadnjem predse-
dnica), en mandat pa je bila članica 
strokovnega sveta zveze. Imenova-
na je bila tudi za predsednico Komi-
sije za promocijo.

Po funkciji je član upravnega od-
bora tudi častni predsednik Milan 
Kneževič, ki je v preteklosti vodil 
zvezo celih 30 let, prav tako pa tudi 
dolgoletni bivši član ŠD Ptuj, VM 
Adrijan Mihalčišin.

JM

Arwen Nylaander se je 
desetletje ukvarja s hokejem 
na ledu. Ptujčanka je prve 
korake na ledu naredila na 
Švedskem in od takrat naprej 
je zaljubljena v ta šport. Ob 
športni poti se 17-letnica 
pridno izobražuje in obiskuje 
športni oddelek Gimnazije 
Ptuj. 

V tekmovalni sezoni 2022/23 je 
Arwen Nylaander igrala za Hokejsko 
drsalni klub Maribor, ki nastopa v 
slovenski ženski hokejski ligi, ki zdru-
žuje štiri ekipe. Moštva so skupno v 
sezoni odigrala po dvanajst tekem, 
pri čemer so Mariborčanke dosegle 
enajst zmag. Izgubile so le uvodno 
tekmo proti Triglavu, ki pa so ga pre-
magale na zadnji tekmi sezone s 4:3. 
S to zmago so pred svojimi navijači 
proslavile naslov državnih prvakinj. 

Levji delež pri osvojitvi tega na-
slova je imela Ptujčanka, ki je bila 
najboljša strelka tekmovanja. Skup-
no je zbrala 37 točk: dosegla je kar 
32 zadetkov, ki jim je dodala še pet 
asistenc. O tem je Arwen Nylaander 
povedala: „Za naslov smo zaslužne 
vse igralke, ki smo na ledu z igrami 
dokazale, da smo najboljša ženska 
hokejska ekipa v Sloveniji. Sama se 
moram za zadetke zahvaliti pred-
vsem svojim soigralkam, saj sem 
zaradi akcij in podaj lahko dosegla 

tako lepo število zadetkov.“
Po uspešni klubski sezoni v dresu 

Maribora je Nylaandrova zaigrala v 
dresu slovenske članske hokejske 
reprezentance, ki je v sredini aprila 
tekmovala v Južni Koreji na svetov-
nem prvenstvu divizije 1 skupine B. 
Slovenke so igrale odlično, saj so 
zasedle 4. mesto in bodo tudi v nas-
lednjem letu igrale v isti diviziji, kar 
je bil tudi glavni cilj pred odhodom v 
Južno Korejo. 

David Breznik

V športni dvorani Ormož je ob 
koncu aprila v organizaciji Zavoda 
za šport Ptuj potekalo območno 
tekmovanje v rokometu za učence 
letnika 2010 in mlajše.

Najbolj razburljivo tekmo so lahko 
gledalci spremljali v uvodu tekmova-
nja, ko sta se merili ekipi OŠ Ormož 
in OŠ Gorišnica – dobili so jo doma-
čini. Sicer so bili najbolj suvereni 
igralci OŠ Velika Nedelja, ki so tako 
polfi nalno kot fi nalno tekmo suvere-
no odločili v svojo korist in se okitili 
z naslovom območnih prvakov. Tek-
movanje se na tej stopnji konča. 

Rezultati: 
OŠ Ormož – OŠ Gorišnica 9:8, OŠ 

Ljudski vrt – OŠ Velika Nedelja 3:11;
tekma za 3. mesto: OŠ Gorišnica – 

OŠ Ljudski vrt 13:7;
tekma za 1. mesto: OŠ Ormož – OŠ 

Velika Nedelja 5:13.
Vrstni red:
1. OŠ Velika Nedelja 
2. OŠ Ormož
3. OŠ Gorišnica
4. OŠ Ljudski vrt

UR
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Foto: Osebni arhiv

Arwen Nylaander

Foto: AD

Zmagovalna ekipa OŠ Velika Nedelja

Šah � Novo vodtsvo ŠZS

V organih ŠZS tudi člani 
ptujskega društva

Hokej na ledu � Arwen Nylaander

Arwen najboljša strelka državnih prvakinj

Šolski šport � Rokomet

Velika Nedelja suvereno do naslova

Planinarjenje v Dalmaciji
Od 9. do 13. junija 2023
Dalmacija vsako leto pritegne vedno več planincev in pohodnikov, 

saj sodi med najlepše pokrajine v Evropi. Njena lega ob Jadranskem 
morju in številni gorati otoki so kot nalašč za planinarjenje. Naša junij-
ska tura nas bo vodila na severni del Dugega otoka v majhno mestece 
Božava in okoliške kraje. Vabimo vas v neokrnjeno naravo, kjer so spe-
ljane številne planinske poti.

Udeleženci izleta v Dalmacijo se zberemo v petek, 9. junija 2023, ob 
4.00 na železniški postaji Ptuj, od koder se bomo odpeljali do mesta 
Zadar. S trajektom se bomo odpravili na Dugi otok in se nastanili v 
hotelu Maxim, Božava. Hotel leži neposredno ob morju in nam bo nu-
dil dobre pogoje za izvedbo planinskih izletov. V soboto se bomo po 
zajtrku podali po obalni poti do cerkvice Male Gospe. Po pohodu pa 
si bomo privoščili tudi kopanje v kristalno čistem morju. V nedeljo se 
bomo podali po planinskih poteh, ki vodijo na območju polotoka Mala 
Nedelja. V ponedeljek se bomo podali na osrednji del otoka. Pot nas 
bo najprej vodila na Orljak, nato pa v Savar, ki slovi po prelepi naravi. 
V torek se bomo tradicionalno podali iz Božave na severni del otoka, 
popoldan pa sledi vrnitev proti Zadru in v Slovenijo. 

Hrana je všteta v strošek izleta, za vožnjo priporočamo iz nahrb-
tnika. 

Strošek izleta 318 EUR. Ob prijavi poravnate akontacijo 120 EUR, 
ostalo pa najkasneje do 3. 6. 2023. Možno je doplačilo za enoposteljno 
sobo. Otroci imajo popust v skladu s pravili hotela. 

Prijave na www.pdptuj.si ali v pisarni PD Ptuj do 9. maja 2023 ozi-
roma do zasedbe prostih mest izleta. Priporočamo plačilo na TRR: 
SI56 0420 2000 0493 764 pri NKBM, sklic: SI00 2023061309, namen 
Božava. 

Pojdite z nami na Dugi otok in spoznali boste lepote neokrnjene 
narave Jadrana. Seveda pa bomo skupaj uživali skupnem druženju z 
otočani in prelepih razgledih. 

Pred odhodom je potrebno obvezno urediti članarino pri PZS – 
PD. Vodil bo Uroš Vidovič s sovodniki. 

Zaključni tabor za predšolske otroke v 
Planinskem domu na Boču

Od 26. do 28. maja 2023
Planinsko društvo Ptuj v sodelovanju z Vrtcem Ptuj in Vrtcem pri OŠ 

Duplek organizira 3-dnevni tabor za predšolske otroke (letnik 2017 ali 
starejši). Tabora se lahko udeležijo tisti, ki so že planinci in tudi tisti, ki 
še niso, a bi radi uživali v naravi in doživeli nekaj čisto posebnega. Spali 
bomo v planinski koči, kjer bomo tudi jedli in se igrali. 

Okolica doma ponuja polno možnosti raziskovanja in pohodov. Ne 
bomo pa samo hodili, ampak se bomo tudi igrali (zabavne, družabne 
in športne igre), iskali zaklad, spoznavali rastline in drevesa v gozdu, 
peli pesmi, se povzpeli na stolp na vrhu Boča in še kaj. 

STROŠEK: strošek za tabor je 110 €. Akontacija 50 € takoj ob prijavi, 
ostalo najkasneje do petka, 19. 5. 2023. Starši, ki prijavljate dva otroka 
v isti družini, je skupni prispevek 160 € (80 € na otroka).

Prispevek za tabor lahko poravnate tudi v dveh obrokih preko sple-
tne banke na TRR PD Ptuj: SI56 04202-0000493764; Koda namena: 
OTHR; namen: »ime priimek otroka BOČ«; sklic: SI00 20230526 ali na 
sedežu društva PD Ptuj v času uradnih ur: v torek, od 14. do 16. ure in 
v petek, od 17. do 19. ure. 

PRIJAVE: najpozneje do petka, 12. 5. 2023, na spletni prijavni obra-
zec na www.pdptuj.si (razpisi izletov). Prijava je veljavna šele ob pla-
čilu akontacije za tabor, v višini 50 €, ki se plača najkasneje do petka, 
12. 5. 2023.

Planinski kotiček

Foto: arhiv društva

Silva Razlag in Milan Kneževič pri razrezu torte ob 30-letnici vo-
denja ŠZS.

Nogomet � Pokal Pivovarna Union
Finale: Olimpija – Maribor (v soboto, 6. 5., ob 20.30 v Celju).

3. SNL – vzhod
RAZPORED 23. KROGA, V PETEK OB 19.00: Brežice Terme Čatež – 

Koroška Dravograd; V NEDELJO OB 17.00: Cirkulane – Dravinja, Šmar-
tno – Šampion; OB 18.00: Premium Dobrovce – Drava Ptuj. Tekmi Avto 
Rajh Ljutomer – Rače in Zavrč – Podvinci sta že bili odigrani. 

Super liga MNZ Ptuj
RAZPORED 15. KROGA, V SOBOTO OB 16.30: Markovci – Stojnci, 

Hajdina – Apače, Grajena Anpro – Središče; V NEDELJO OB 17.00: Bu-
kovci – Gerečja vas, Gorišnica – Boč Poljčane. 

1. liga MNZ Ptuj
RAZPORED 13. KROGA, V SOBOTO OB 16.30: Tržec – Hajdoše, Pod-

lehnik – Pragersko; V NEDELJO OB 10.30: Skorba – Ormož; OB 17.00: 
Makole Bar Miha – Rogoznica. 

2. liga MNZ Ptuj
RAZPORED 13. KROGA, V SOBOTO OB 16.30: Leskovec – Oplotnica 

Senčila Senica; V NEDELJO OB 17.00: Dornava Digitalpartner.si – Zgor-
nja Polskava. Prosti sta ekipi Polskava avtop. Grobelnik in Slovenja vas 
SMS sanacija. 

Rokomet � Pokal Slovenije, FINAL 4
POLFINALE, V SOBOTO OB 14.45: Celje Pivovarna Laško – Koper; 

OB 17.30: Jeruzalem Ormož – Krka. 
TEKMA ZA 3. MESTO V NEDELJO OB 14.45, FINALE OB 17.30. 

1. A SRL (ž), od 5. do 8. mesta
4. KROG: Litija – ŽRK Žiher hiše Ptuj-Ormož (v nedeljo ob 19.00). 

Futsal � 1. SFL, končnica
Polfi nale, 4. tekma: Meteorplast Šic bar – Siliko Vrhnika (v petek ob 

20.30 v Ljutomeru). 
JM

Športni napovednik

Foto: Siniša Vinovrški

Arwen na tekmi s HK Siscia
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ČVENK - lovska piščalka za klicanje sov ali šoj, SPIN - lastna vrtilna količina osnovnih delcev ali atomov, VRST - zastarel 
izraz za vrsto

Ameiurus melas
Zraste od 15 do 30 cm, največ do 61 cm. Ima 
somu podobno golo telo z veliko ploščato 
glavo, z velikimi končnimi usti, s štirimi pari 
temno pisanih brkov, dva sta na zgornji, dva 
pa na spodnji čeljusti. Hrbet je olivno do črne 
barve, boki so svetlo olivno zeleni, trebuh je 
rumen. Baza hrbtne plavuti je kratka, prva pla-
vutnica je nerazcepljena. Za hrbtno plavutjo 
leži tolščenka. Prsne plavuti so brez zobcev, 
v predrepni plavuti je od 17 do 21 plavutnic. 
Baza rahlo vbočene repne plavuti je svetla. 
Spolno dozori v tretjem letu. Drsti se od maja 
do julija. V plitvih obrežnih zatonih med pod-
vodnimi koreninami in med kamenjem samica 
pripravi gnezdo in vanj odlaga lepljive ikre. 
Oba roditelja čuvata gnezdo s potomci. Po 5 
do 8 dneh, dokler 3,5 do 4 cm dolge ribice ne 
zaplavajo, jih čuva samo samec. Je nočni ple-
nilec, ki se hrani z rastlinjem in ribjim zarodom 
in mladicami, pa tudi z vodnimi nevretenčarji.
Življenjski prostor: Živi v zarastlinjenih sto-
ječih in počasi tekočih vodah s peščenim ali 
muljastim dnom. Domovina je vzhodni del 
Severne in Srednje Amerike od južne Kanade 
do severne Mehike.

Mesec se bo začel zelo delavno 
in zadanih nalog se boste lotili 
učinkovito. Okrepila se bo zavest 
o čistem okolju in tako boste 
pobudniki za nove ideje in se 
aktivno lotili tistih problemov, 
ki pestijo vašo vas ali mesto. 
Ognjena bakla strastne ljubezni bo 
zasijala.

Zacveteli boste z neko idejo in 
drugi ljudje bodo opazili vašo 
notranjo modrost. Vsekakor vas 
nekoliko spremlja občutljivost, zato 
si urnik razporedite tako, da imate 
od tega sami korist. V ljubezni 
bo nekaj več tišine, na delovnem 
mestu pa bo zato toliko bolj 
pestro.

Oaza zabave vam bo podarila 
upanje in skozi to boste spoznali, 
da ste na pravi poti. Klepet s 
prijateljem ob kavici vam bo 
podaril nov pogled. Odprle se 
vam bodo nove poti in pri tem 
se varujte površnosti. Seveda se 
zavedajte, da se nobena juha ne 
poje tako vroča, kot se skuha. 

Skozi izkušnje korak za korakom 
napredujete. Čeprav se boste 
delno še vedno ozirali nazaj, je 
dobro, da se prepustite dinamični 
energiji. Močna volja vam bo 
narekovala tempo. In ne pozabite 
na prijatelje, kajti ravni oni so 
vino življenja.

Dinamičen čas, čeprav boste 
nekoliko bolj mirni in tako 
boste lažje ugotovili, kaj je 
bistvo. Notranji nemir bo nekaj 
normalnega in čas bo, da 
postanete nekoliko bolj ustvarjalni. 
Sreča v ljubezni vas ne bo 
zapustila, morda si bo vzela krajši 
dopust.

Ugodne povezave vas čakajo, 
če se boste odpravili na kakšno 
pot ali pa šli med prazniki na 
potovanje. Sonce bo počasi in 
vztrajno pridobivalo na moči in vi 
na samozavesti. Energično obdobje 
vas čaka med prijatelji in končno 
si naglas priznajte, da vam veliko 
pomenijo.

Imeli boste paleto sijajnih idej, 
ali jih boste realizirali ali ne, bo 
pokazal čas. Ugotovili boste, da 
je nadvse pomembno, da delate 
na sebi in da se poglobite v svet 
skrivnosti. Srčni izvoljenec 
vam bo učitelj in kot luč, ki vodi 
iz teme. Sprejmite pomoč 
prijatelja.

Predajali se boste notranjim 
občutkom in tako na pravilen 
način spoznavali, kaj vam je všeč 
in kaj ne. Spremljala vas bo oaza 
pisanih čustev in tiste stvari, ki 
jih ne morete povedati na glas, si 
pač zapišite. Ljudje, ki jih boste 
srečevali, vas bodo v veliki meri 
osrečili.

Znana mitološka zgodba govori o 
Pandori in njeni skrinjici, v kateri 
je ostalo samo upanje. Ravno to 
boste delili med ljudi. Pravzaprav 
vam ne bo zmanjkalo niti 
dobre volje in predajali se boste 
čustvenim navdihom. V ljubezni 
boste spoznali, da se sreča skriva v 
majhnih stvareh.

Vaše plezanje bo statusni lestvici 
se bo okrepilo in dosegli boste 
veliko. Nekoliko bolj vam bo 
ležalo poslovno življenje, toda 
partnerjeva vztrajnost vam bo 
pokazala pravo pot in vlila neko 
upanje. Bodite premišljeni in ne 
pretirano strogi do sebe. Srečen 
dan: četrtek.

Prihajajoči teden boste preživeli 
delavno in analitično. Naredili 
boste neko selekcijo in na podlagi 
tega ugotovili, kdo vašo pomoč 
zares potrebuje in kdo ne. 
Pomembno je, da se odločite in da 
ste notranje osvobojeni. Dom bo 
primeren prostor za ustvarjanje in 
učenje.

Vaše srce bo prijetno hrepenelo in 
imeli boste svojo muzo. Čeprav 
je pomlad že na sredi in vse cveti 
v vsej svoji lepoti, prihaja čas, v 
katerem boste znali na pravilen 
način dati stvari na svoje 
mesto. Ljubezenska sreča 
bo nekaj, kar vam porajajo 
romantiko.

BIK
(21. 4. – 20. 5.)

OVEN
(21. 3. – 20. 4.)

DVOJČKA
(21. 5. – 20. 6.)

RAK
(21. 6. – 22. 7.)

LEV
(23. 7. – 22. 8.)

DEVICA
(23. 8. – 22. 9.)

TEHTNICA
(23. 9. – 23. 10.)

ŠKORPIJON
(24. 10. – 22. 11.)

STRELEC
(23. 11. – 21. 12.)

KOZOROG
(22. 12. – 20. 1.)

VODNAR
(21. 1. – 18. 2.)

RIBI
(19. 2. – 20. 3.)

Tedenski horoskop

Dodal je, da mu rojstni dnevi 
niti ne pomenijo veliko: »Po svo-
je se sicer zavedam, da bi moral 
nekaj narediti, ker je 30 let neka 
prelomnica, ki oznanja novo ži-
vljenjsko dobo. No, če strnem, me 
prevevajo mešani občutki, sploh 
če pomislim, kako hitro je minilo 
od 18 do 30 let. Z mojim slabim 
spominom pa sem že veliko poza-
bil, kaj vse sem naredil in kaj se mi 
je zgodilo. Me je kar malo groza, 
imam občutek, da bom že jutri 
praznoval abrahama. (smeh) Po 
drugi strani se zavedam, da sem 
trenutno mogoče šele na prvi tre-
tjini življenja, če bo sreča, tako da 
imam še dve tretjini pred sabo, to 
je pa tudi še veliko.«

Pravi, da je s svojim življenjem 
doslej zadovoljen. »V največji meri 
sem hvaležen, da lahko delam, kar 
rad počnem. Hvaležen sem, da me 
ljudje podpirajo, da nisem eden 
izmed tistih, ki dobivajo samo sla-
be komentarje, ampak imam res 
podporo občinstva, ki me rado 
posluša, tudi medijev, nisem v 
sporu skoraj z nikomer. Zelo sem 
hvaležen, da se mi je do 30. leta 
uresničilo kar nekaj stvari, ki sem 

si jih želel. Da sem kot sedemletni 
mulec začel snemati Pepi vse ve 
ter se seznanil z mladinskimi seri-
jami in kamerami, da sem že kot 
otrok lahko sodeloval z imeni, kot 
sta Janez Škof in Tugo Štiglic, da 
me je RTV tako lepo sprejela in se 
mi je potem ponudilo kar nekaj 
priložnosti, na primer fi lm Temna 
stran Lune in Ježkove nagrade 
z Natašo Tič Ralijan. Da sem se 

lahko preizkusil kot plesalec v 
šovu Zvezde plešejo in celo zma-
gal. Navsezadnje, če povzamem 
glavno stvar, da lahko ustvarjam 
glasbo, ki jo rad delam, in da lah-
ko nadaljujem očetovo dediščino. 
Samo da je zdravje v redu, to je 
glavno, saj ne hrepenim po jahtah 
in podobnih materialnih dobrinah, 
pomembno je, da greš mirno spat, 
da imaš prave prijatelje, ljudi, ki te 

podpirajo, da lahko delaš, kar rad 
delaš. Jaz res rad delam, čeprav 
je kdaj tudi naporno: vsega se na-
bere, premalo spiš, je stresno, ker 
pač delamo z ljudmi … Ampak to 
so malenkosti, ki so v vsakem pos-
lu, tako da so zanemarljive. Če po-
tegnem črto, sem hvaležen in zelo 
vesel, in če bo tako še prihodnjih 
10, 20 let, bo super.«

Ur

Podravje � Znani ptujski pevec praznoval okroglo obletnico

Dejan Vunjak dopolnil 30 let 
Pevec Dejan Vunjak, sin pokojnega Brendija, je 25. aprila dopolnil 30 let. Z okroglim jubilejem se ne obremenjuje 
preveč. Si pa zelo želi, da bi mu uspelo v bližnji prihodnosti na pikniku zbrati vse svoje ljube. »Daril ne potrebu-
jem, želim si le zdravja,« je dejal.

Foto: Osebni arhiv

Dejan je pred kratkim izdal »himno vseh žurerjev«, pesem Nikol’ še nismo šli.
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Foto: Dejan Pacher

Gostitelji srečanja so pevci mešanega pevskega zbora DŽD Gerečja vas.

Hajdina � Pevska prireditev v Gerečji vasi

Pesem nas druži 
Mešani pevski zbor Društva žena in deklet (DŽD) Gerečja vas je 
v nedeljo, 23. aprila, vabil na tradicionalni spomladanski kon-
cert, ki nosi naslov Pesem druži nas.

Letošnja prostovoljka Moana 
Rohe je stara 20 let in prihaja iz 
Berlina. Zelo se razveselimo, ko 
zraven profesorice nemščine v 
učilnico vstopi tudi ona. Ure z 
naravnimi govorci so veliko bolj 
avtentične in zanimive. Na šoli je 
že od septembra 2022, zato smo 
o njej in njenem bivanju na Ptuju 
želeli izvedeti malo več. 

V Sloveniji je t. i. »gapyear«, če 
gre za potovanje, prostovoljstvo 
ali kaj tretjega, običajno slabo spre-
jeta odločitev, označena za izgub-
ljeno leto. Kako je tvojo odločitev, 
da se za eno leto preseliš v Sloveni-
jo, sprejela tvoja družina in kako to 
v splošnem sprejemajo Nemci? 

Moji starši so ta predlog takoj 
pozitivno sprejeli in me pri vsem 
podpirajo. Da si vzamem prosto 
leto pred študijem, sem se odločila 
predvsem, ker nisem vedela, kam 
naprej, kaj naj študiram, kakšna naj 
bo moja pot. Enake težave so pri 
teh letih pestile tudi moje starše, ki 
niso doštudirali in so se preizkusili v 
različnih službah, da so ustvarili ka-
riero, ki jo imajo danes. Tako so me 
razumeli in se strinjali, da je leto v 
tujini izkušnja, ki mi bo koristila pri 
iskanju interesov, poklicne poti in 
konec koncev same sebe. Sicer pa 
to ni moja prva izkušnja življenja v 
tujini, saj sem v svojih gimnazijskih 
letih 7 mesecev preživela v Kanadi, 
torej sem se že odpravila od doma 
za daljši čas in to zame ni bilo ne-
kaj novega. Nemci kot narod smo 
v nasprotju s predsodki, ki jih ima 
svet o nas, zelo odprti. Znani smo 
kot narod, ki ogromno potuje in 
tako »gapyear« sprejemamo odpr-
tih rok. V Nemčiji je precej običajno 
vzeti si prosto leto pred vpisom na 
fakulteto, opravljati prostovoljstvo 
v tujini, »interrail« vozovnica pa 
je pogosto darilo staršev po kon-
čani šoli. Živim v Berlinu, velikem 
mestu, polnem raznolikosti, kar 
menim, da pripomore k toleranci, 
sprejemanju in temu, da enostav-
no nismo tako tradicionalni.

Prihajaš iz velikega mesta. Kaj 
je najopaznejša razlika med Ber-
linom in Ptujem, kaj je tisto, kar 
najbolj pogrešaš?

Berlin je milijonsko mesto. Je 
mesto tujcev, ki na vsakem kora-
ku ponuja polno možnosti. Tam 
se vedno nekaj dogaja, na voljo 
imaš ogromno dejavnosti, izbiraš 
lahko med najrazličnejšimi hobiji. 
Odraščanje v takšnem mestu se 
mi vsekakor zdi dobra izkušnja in 
ravno to je tisto, kar najbolj pogre-
šam. Na Ptuju res ni toliko dogaja-
nja in ob sprehodu skozi mesto ne 
srečaš toliko ljudi, ampak je zato 
toliko bolj sproščujoče. Zdaj sem 
se tega že navadila in priznam, da 
uživam v občutku sproščenosti in 
miru, ki ga Ptuj ponuja.

V Sloveniji si že več kot pol leta. 
Sklepam, da si si v tem času že 
ustvarila svoje mnenje o naši drža-
vi in tudi Gimnaziji Ptuj. Kaj je tis-
to, kar ti je najbolj všeč na naši šoli  
in s čim te je navdušila Slovenija?

Z gotovostjo lahko rečem, da 

me je najbolj očarala ravno šolska 
atmosfera. Všeč mi je, da se učite-
lji res trudijo in si prizadevajo za 
dobrobit učencev. Nikakor pa ne 
smem pozabiti na vse možnosti, 
ki jih šola ponuja. Dijaki se lahko 
včlanijo v številne klube, sodeluje-
jo v raznih projektih in izmenjavah, 
a se mi zdi, da tega marsikdaj ne 
cenijo dovolj.

Slovenija je res lepa država, ki 
te s svojo naravno lepoto zlahka 
navduši. Predvsem pa mi je všeč 

gostoljubnost in sproščenost ljudi, 
še posebej ob zamujanju. 

Večkrat si izpostavila, da se je ta 
izkušnja izkazala za izredno pozitiv-
no in si zanjo nadvse hvaležna … 
Kaj ti je dala in kako bi rekla, da te 
je spremenila, če sploh? 

Vsekakor mi je ta izkušnja dala 
ogromno in vplivala na moj značaj. 
Predvsem sem postala bolj spro-
ščena, spontana in se naučila, da 
večine stvari ne moreš nadzirati, 

zato se ni smiselno preveč obreme-
njevati. Ničkolikokrat je do mene 
prihitela katera izmed profesoric in 
me prosila naj vskočim naslednjo 
uro, stopim v razred in kaj povem 
popolnoma nepripravljena. To bi 
me pol leta nazaj prestrašilo, vrglo 
s tira, zdaj pa sem umirjena, spon-
tana in bistveno bolj prilagodljiva. 
Prav tako sem se veliko o sproš-
čenosti in spontanosti naučila od 
vas, Slovencev. V Nemčiji smo na 
primer vedno pod pritiskom časa, 
povsod točni, tukaj pa je par minut 
zamude nekaj običajnega. Taka iz-
kušnja te nauči,da se zaneseš nase,  
znajdeš v dani situaciji, postaneš 
samostojen in hkrati znaš prositi 
za pomoč. Spoznala sem, da me 
obdajajo dobri ljudje in da sprejeti 
roko, prositi za pomoč ali nasvet ni 
šibkost, temveč moč. Poleg tega 
sem zelo nepričakovano v Slove-
niji začela več razmišljati o Nemčiji 
in naši kulturi, tradicionalni hrani, 
običajih. 

Moana, ogromno si prepotova-
la, dobila edinstvene izkušnje in 
navezala stike z zanimivimi ljud-
mi. Kaj bi svetovala nam, mladim, 
ki smo na življenjski prelomnici, 
postavljeni pred pomembne od-
ločitve? 

Predvsem, da o vsem skupaj 
ne razmišljate kot o prelomnici, 
življenjski odločitvi, da se ne obre-
menjujete … Ko vam je ponujena 
dobra priložnost, kot je bila zame 
ta, da pridem v Slovenijo – ne pre-
mišljujte preveč, prijavite se. Ne 
bojte se in izkoristite življenje ter 
vse, kar vam to ponuja. »Go with 
the fl ow.«

Najlepša hvala za ta pogovor.  
Želiva ti še veliko nepozabnih do-
živetij na tvoji nadaljnji poti, pred-
vsem pa upava, da se na Ptuj vrneš 
tudi po končanem prostovoljnem 
letu.

Hvala vama za prijeten pogovor. 
In zagotovo se vrnem, saj je Ptuj 
postal že del mene.

Eva Žunkovič in Eva Žlahtič, 
dijakinji 4. c

Ptuj � Prostovoljka iz Berlina Moana Rohe na Gimnaziji

Ure z naravnimi govorci so veliko bolj zanimive
Gimnazija Ptuj je ena redkih šol v Sloveniji, ki  že od leta 2009  redno sodeluje z organizacijo Jugendfreiwilligendi-
enst Kulturweit v Nemčiji, ki mladim ponuja opravljanje prostovoljnega dela na šolah po vsem svetu. Prostovoljci 
iz različnih delov Nemčije tako našim dijakom vsako šolsko leto omogočajo neposreden stik z nemško kulturo in 
jezikom. Vključujejo se v pouk nemščine, priprave na nemško jezikovno diplomo ter v različne projekte. Hkrati 
pa nas njihova mladostna energija še dodatno motivira pri učenju nemščine. 

Foto: Jelka Kosi

Eva Žunkovič in Eva Žlahtič z Moano Rohe

Pevski zbor v okviru DŽD Gerečja vas deluje 21 let, ustanovili so ga 
v letu 2002, je povedala predsednica Magda Intihar. „Ker smo zbor 
oblikovali v okviru društva žena in deklet, smo ga najprej sestavljale 
samo ženske. Da je zbor deloval v okviru DŽD, smo se odločili, da ni 
bilo treba posebej ustanavljati kulturnega društva. Kasneje so se žen-
skim pevkam pridružili moški glasovi. Prvo leto je bila zborovodkinja 
Amadeja Turnšek, nato je vajeti zbora prevzel Peter Krajnc. Zbor se 
je lepo razvijal in rastel. 2009 smo izdali prvo zgoščenko, leta 2012 je 
ob desetletnici delovanja zbora sledila druga. Prireditev Pesem dru-
ži nas je tradicionalna od leta 2009, z izjemo koronskega obdobja. 
Povabimo pevske zbore in naše pevske prijatelje iz sosednjih krajev 
in občin, pa tudi širše iz regije ali še celo čez mejo. Vabimo zbore, s 
katerimi se obiskujemo na gostovanjih. Vedno se splete kakšno novo 
prijateljstvo in znanstvo. Na našem odru v gasilskem domu je v vseh 
teh letih stalo že veliko pevskih zborov. V 2019 smo praznovali 10-le-
tnico zborovske prireditve Pesem druži nas. Nato je epidemija ustavila 
vse kolesje, prireditve tri leta ni bilo, tako da je bila letošnja 11. po vrsti. 
20-letnico delovanja zbora smo zaznamovali lani jeseni. Pesem je tista, 
ki nas povezuje, zbori se zelo radi udeležujejo naših srečanj. Z zborom 
smo pred leti posneli tudi kadre za videospot, ki ni nikoli prav zagledal 
luči sveta. Posnetke smo sicer uporabili za video projekcijo, je pa bilo 
snemanje vsekakor zanimiva izkušnja,“ je povedala predsednica DŽD 
Gerečja vas Magda Intihar.

Zbor ima tudi svoje avtorske pesmi
Gerečani so ponosni na svoje avtorske pesmi, ki jih prepevajo v 

zboru. „To so Gasilska in Kletarjeva pesem,“ je navedla Intiharjeva. 
Zborovodja Peter Krajnc je pojasnil, da se na pevskih vajah srečujejo 
enkrat tedensko, pred kakšnim pomembnejšim nastopom so vaje in-
tenzivnejše. Prepevajo slovenske narodne, ljudske in umetne pesmi.

Spomladanski koncert Pesem druži nas je osrednji pevski dogodek 
mešanega pevskega zbora DŽD Gerečja vas. Zbor nastopa na dogod-
kih v občini Hajdina in širše, sodelujejo na pevskih revijah, kot največji 
uspeh štejejo nastop v Cankarjevem domu v okviru projekta Tretje 
generacije. Izbrali so jih na avdiciji. „Ni bilo lahko priti do tja, kajti kon-
kurenca slovenskih pevskih zborov je res zelo, zelo močna. Da smo se 
kot zbor z ne tako dolgoletnim stažem uvrstili na oder Cankarjevega 
doma, si res štejemo kot lep uspeh in velik dosežek. Vsekakor gre za 
to in ostale uspehe zbora velika zahvala zborovodji Krajncu. Pravim, 
da je virtuoz brez primere za naše razmere,“ je dodala predsednica 
društva Magna Intihar.

Letos nastopili štirje zbori
Na letošnji prireditvi Pesem druži nas so nastopili štirje zbori. Po-

leg gostiteljev, mešanega pevskega zbora DŽD Gerečja vas, še moška 
zbora PGD Hajdoše in DPD Svoboda Majšperk ter vokalna skupina 
PGD Zlatoličje. Gostje so se predstavili s po dvema pesmima, domačini 
s štirimi – na začetku in koncu prireditve. Združeno so zapeli tudi Zla-
toličani in Hajdošani, s frajtonarico je nastopil Matej Panikvar. Celoten 
program je trajal dobro uro, nastopajoči in obiskovalci so s prireditve 
odšli z lepimi vtisi.

Mojca Zemljarič

O kurentih in sladkih krofi hO kurentih in sladkih krofi h
Moana je bila na Ptuju tudi v karnevalskem času. Kako ga je 

doživela? 
»Presenečena sem bila nad tem, kako hitro me je vzdušje posrkalo 

vase. Iskreno povedano nisem pričakovala, da me bo vse skupaj 
tako navdušilo. Prihajam namreč iz družine, ki festivalskega časa 
v Berlinu ni praznovala, nikoli se nismo maskirali, nekako v tem 
nismo videli globljega smisla, saj praznovanje pusta v Berlinu nima 
kulturnega vidika. Tukaj na Ptuju pa mesto zaživi, s tem pa tudi 
tukajšnji ljudje. V šoli je praznovanje karnevala postalo  glavna 
tema pogovora in nisem si mogla kaj, da ne bi v veselem vzdušju 
uživala tudi jaz. Kurenti so me s svojo pojavo vsekakor presenetili, 
a so me obenem s svojo unikatnostjo tudi prav nenavadno očarali. 
Mislim pa, da je nemogoče preživeti karnevalski čas, ne da bi 
poskusil krofe. Ena od profesoric mi je v šolo prinesla kar njene 
domače in moram priznati, da so bili zelo okusni.«

Foto: Jelka Kosi
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Podravje � Dobrodelna akcija uspela

Avto za Barbaro
Decembra 2022 smo začeli dobrodelno akcijo za Barbaro, dekle 
s cerebralno paralizo. Barbara je posebno dekle, ki komunicira 
z okoljem predvsem s svojimi očmi, varovanka Zavoda Dorna-
va, kjer se odlično počuti in je zanjo zelo dobro poskrbljeno.

Ptuj mu je še vedno drag. Z dru-
žino se vrača, da dedek in babica 
preživita čas za otrokoma, tako da 
je vedno lepo, ko lahko izkusita še 
nekaj drugačne domačnosti z ne-
kaj drugačnimi domačimi živalmi, 
več narave okoli hiše ter malce 
spremembe, da so dnevi bolj za-
nimivi.

Pred kratkim je bil s tem delom 
Slovenije še bolj povezan, ko je 
ustvarjal fi lm o svojem praprastri-
cu – pisatelju in duhovniku Francu 
Ksaverju Mešku. Ta projekt je bil 
svojevrsten poklon tem krajem in 
okolici, ki mu bo za vedno ostala v 
lepem spominu iz otroštva. 

Izbrali ste dokumentarni fi lm. 
Pomenljiv pa je tudi vaš izbor za 
vsebino. Kaj vas je vodilo pri tem?

„Z dokumentarnim fi lmom sem 
si blizu že od samega začetka 
ustvarjanja. Vedno so me privlačile 
zgodbe, ki se jih lahko pove samo 
skozi igrani fi lm, vendar se je do 
sedaj priložnost večkrat pojavila 
v dokumentarnih fi lmih, zato sem 
igrane dele nekako vrinil v doku-
mentarni del. S tem je nastala neka 
posebna forma: igrano-dokumen-
tarni fi lm. Izbira vsebine fi lmov je 
pravzaprav zmes mnogih dejavni-
kov. Ker prihajam iz krščanske dru-
žine, mi je ta tematika blizu že od 
zgodnjega otroštva, vendar je od-
ločitev, da vztrajam pri tej vsebini, 
vseeno bolj zavestna. Projekti se 
sicer vrstijo v nekem logičnem za-
poredju, saj se z vsakim novim fi l-
mom sliši nek glas, da pa 'o tem pa 
tem pa fi lm še ni bil posnet', ven-
dar je za takšnim vrstnim redom 
tudi veliko truda in dela. Slomšek 
me je spremljal vse od gimnazijskih 
let. Leta 2012 sem z njegovo vsebi-
no že napolnil dvorano v Mariboru 
z odrsko igro Čujte zvoniti, deset 
let kasneje pa mi je uspelo zaklju-
čiti še fi lm Srečen bo čas.“

Dokumentarno igrani fi lm Sre-
čen bo čas je februarja začel pot 
po slovenskih kinematografi h. 
Kakšen je odziv? Na Ptuju je bila 
dvorana nabito polna, mnogi so 
ostali brez vstopnic na prvem 
predvajanju.

„Film je bil že od začetka načrto-
van za kinematografsko distribuci-
jo. Do sedaj smo fi lme predvajali si-
cer po različnih fi lmskih festivalih, 
televizijah in kulturnih domovih, 
vendar kino še vedno nosi nek svoj 
status. Sploh, ker gre za krščanski 
fi lm in množice htrumijo v kinod-
vorane, je to nek dodaten kazal-
nik, da si ljudje takšnih vsebin želijo 
in jih (premalo) dobijo. Zavedam 
se, da je Slomšek svojevrsten su-
perstar in bi le malokdo tako vabil 
v kino kot on, a vseeno verjamem, 
da se na tem področju v fi lmskem 
svetu premalo dogaja in vesel sem, 
da smo mi tukaj tisti, ki orjemo le-
dino. Upam, da bomo imeli še več 
priložnosti za takšne podvige.«

V Sloveniji ima fi lm na splošno 
bolj malo podpore. Kako je s pod-
poro pri vašem fi lmskem ustvarja-
nju?

„Film je drag medij in veliko ce-
neje je narisati sliko, zapisati glas-
bo ali zaplesati ples. Gre za preplet 
tolikih umetnosti, da je precej tež-
ko fi lm dokončati v majhni zasedbi. 
Film Srečen bo čas je združil preko 

300 ljudi v končni izdelek. Podpo-
ro za fi lm iščem na zelo različnih 
koncih. Treba je biti vztrajen in iz-
najdljiv, da se nabere dovolj velik 
proračun za spust v tak obsežni 
projekt. Gotovo je Slovenija zelo 
specifi čna dežela za ustvarjanje 
fi lmov, saj količina potencialnih 
gledalcev ne omogoča tržnega sis-
tema, kjer bi lahko z gledalci povr-
nili investicijo. Zato v Sloveniji vse-
eno glavno spodbudo za fi lmsko 
ustvarjanje držijo javne ustanove, 
privatna sredstva pa gredo v ta 
namen le takrat, ko vsebina dobro 
sovpada z investitorjevo željo.“

Na ptujski premieri fi lma o An-
tonu Martinu Slomšku ste pove-
dali, da ste začeli ustvarjati tudi 
za ameriški trg. Kako se je iz male 
Slovenije prebijati na velike fi lm-
ske trge? 

„Recepta za prebijanje v ame-
riški trg pravzaprav ni. Najpo-
membneje je, da ustvarjaš zares s 
srcem, predano in vztrajaš tudi, ko 
se koraki naprej zdijo minimalni. 
Z ameriškimi naročniki smo začeli 
sodelovati, ko so na spletu videli 

naše prejšnje delo in smo se z njimi 
po prvem projektu dobro ujeli ter 
jim posneli veliko boljše posnetke, 
kot so pričakovali. Ob takšnih pre-
sežkih se potem tudi trg, ki je veli-
ko večji kot slovenski, začne odpi-
rati in sodelovanje z njimi je zares 
lepo in verjamem, da dolgoročno. 
Vedno znova me navdušuje korek-
tnost v odnosih, plačilna kultura in 
spoštovanje. Delujemo na zelo ni-
šnem področju, kjer tudi v ZDA ni 
veliko ustvarjalcev.“

Kaj želite Slovencem sporoča-
ti skozi vaše fi lmsko ustvarjanje, 
predstavljanje velikanov sloven-
ske zgodovine, krščanstva? 

„Verjamem, da je fi lm medij, 
ki nas lahko združuje. V vsakem 
primeru nam fi lm prinaša nekaj, 
česar v svojem življenju še nismo 
doživeli ali vsaj ne spoznali skozi 
točno takšno prizmo slike, besede 
in glasbe. Od velikih ljudi se lah-
ko marsikaj naučimo. Dajejo nam 
zgled in ob njihovih velikih dejanjih 
se ne smemo ustrašiti, saj so živeli 
v drugačnih okoliščinah in z drugač-
no nalogo, kot jo imamo mi. Čeprav 
imamo morda kakšno čisto nava-
dno službo, naše poslanstvo v tem 
svetu ni omejeno na povprečnost 
in brez možnosti, da naredimo veli-
ke stvari. Velika stvar je tudi, ko ot-
rokom rečemo, da jih imamo radi, 
in velika stvar je tudi, ko se v dnevu 
odpovemo kakšni slabi odločitvi. 
Premikanje mej in visoke funkcije 
pridejo po tem in ni vsako življenje 
poklicano k tako eksterno narav-
nani funkciji, ki jo opazijo ljudje še 
stoletja kasneje. Pripeljati Slovence 
skupaj je težka naloga in še tako 
velik človek, kot je bil Slomšek, se 
je ob tej nalogi pošteno nagaral. Ali 
mu je uspelo? Korak za korakom se 
moramo truditi in stremeti k temu 
in več kot nas bo, večja je verje-
tnost, da bodo naši potomci živeli v 
lepši in bolj enotni Sloveniji.“ 

MG

Ptuj � Pogovor z režiserjem Davidom Sipošem

»Najpomembneje je, da ustvarjaš zares s srcem«
„Prihajam iz petčlanske družine z desnega brega Drave, sem po navadi odgovoril, ko me je kdo vprašal, od kod 
prihajam. Najprej so me zanimale zvezde in ogromna drevesa, dinozavri in večne počitnice ob Petih prijateljih. 
Po OŠ Breg sem obiskoval Škofi jsko gimnazijo Antona Martina Slomška, kjer sem se prvič tudi bližje srečal s 
Slomškom. Seveda je takrat ideja o ustvarjanju fi lmov bila še precej daleč, a proti koncu gimnazije je bila že 
popolnoma izoblikovana ideja, da nadaljujem življenjsko pot s fi lmom vštric. Začel sem s študijem na Akademiji, 
vendar me je fi lm kmalu popeljal na profesionalno pot, ko sem začel s krajšimi fi lmi pridobivati naročnike. Eden 
izmed prvih fi lmov, ki mi je potem odprl še marsikatera vrata, je bil fi lm Čudež,“ se je predstavil režiser David 
Sipoš, Ptujčan po rodu, ki se je zapisal fi lmu. 

Foto: zasebni arhiv

David Sipoš: „Slomšek mi bo še naprej ostal inspiracija.“

Foto: zasebni arhiv

Film Srečen bo čas je združil več kot 300 ljudi.

Barbara ima neizmerno rada svojo družino, pa tudi osebje Zavoda 
Dornava, ki zanjo skrbi vsakodnevno. Posebna vez pa se je stkala med 
njo in Tilnom Sedlakom, medicinskim tehnikom in vinarjem, ki je bil 
zaposlen v Zavodu Dornava. Njegova poklicna pot ga je sicer odpeljala 
v sosednjo Avstrijo, a vez, ki sta jo ustvarila z Barbaro, je ostala.

Tilen je ob obiskih Barbare opazil, da družina Barbare nima primer-
nega vozila, s katerim bi lahko Barbaro večkrat prepeljali domov, v 
Zavrč. Družina je varno zavetje za vsakega in preživeti čas s svojimi 
najdražjimi je dragocena vrednota. Na Tilnovo pobudo se je tako 
začela dobrodelna akcija Za Barbaro, v okviru katere se je najprej 
odvil dobrodelni degustacijsko-koncertni dogodek Od vina do srca 
v sodelovanju s Klubom ptujskih študentov, kjer so se začela zbirati 
dobrodelna sredstva za nakup prilagojenega avtomobila. V prihodnjih 
mesecih je potekala aktivna akcija na socialnih omrežjih in z objavami 
v medijih, ki je dodatno pripomogla k nabirki sredstev, s katerimi bi 
lahko takšno vozilo tudi nabavili. Zadnja manjkajoča sredstva so zbrali 
v začetku letošnjega aprila v Zavrču, kjer se je zbralo slovensko vinsko 
kraljestvo s 26. vinsko kraljico Slovenije Majo Pečarič na čelu. Dobro-
delni dogodek je podprla tudi občina Zavrč.

V dobrodelni akciji, ki je trajala pol leta in v kateri je sodelovalo ve-
liko ljudi, je bilo zbranih 15.200 evrov, s katerimi smo kupili Citroenov 
berlingo, posebej urejen in prilagojen za prevoz oseb s posebnimi po-
trebami, ter ga predali družini.

Hvaležni smo vsem, ki so kakorkoli pomagali pri tej akciji in omo-
gočili Barbari in njeni družini lažji prevoz. Ob tem moramo poudariti, 
da je ob vseh donatorjih ves čas akcije sodelovalo Turistično društvo 
Zavrč, na pomoč je priskočil tudi OE RK Ptuj. Brez čudovitih ljudi, ki 
so ves čas te akcije veliko pomagali, nikoli ne bi mogli izpeljati vsega 
v takšnem okviru. Ob tem je treba poudariti, da je Vinsko kraljestvo 
Slovenije s kraljicami in kraljema dokazalo, da so zelo dobrodelni in 
da je njihova povezanost ne le v prezentaciji naših odličnih vin in vino-
rodnih okolišev, temveč tudi v mreženju in medsebojni pomoči.

Začetnik dobrodelne akcije in njen glavni protagonist Tilen Sedlak 
je v vseh mesecih z veliko entuziazma in dobre volje pripeljal akcijo 
do konca. Do dneva, ko smo avtomobil predali v uporabo Barbari in 
družini.

V življenju imamo neizmerno in brez dna polno vrečo možnosti in 
priložnosti. A mi večkrat tarnamo, želimo več in preveč. Šele ko se 
dotaknemo zdravja, postavimo prioritete. So ljudje, ki enostavno 
nimajo teh danosti, svet jih je sprejel v svoje nedrje brez vprašanj. Z 
usmiljenjem gledamo in rečemo, da je svet krut. Je. Krut in brezkom-
promisen. A je tak zato, ker ga naredimo sami in ker smo odvisni od 
nekih vrednot, ki so tako instantne.

Ob takšnih akcijah se postavi mnogo moralnih vprašanj, srečujemo 
se z vrednotami, do kod še seže naša toleranca. A poglejmo iz svetle 
plati. Svet je poln sončnih posameznikov, kot je Tilen, in zvezdic, kot 
je Barbara. S svojo prisotnostjo nas krepijo, povezujejo, delajo boljše 
in naš, morda včasih malo pokvarjen kompas, ki kaže na zgrešeno, 
ponovno uravnovesijo in vrnejo na pravo pot.

Dobrodelna akcija nakupa prilagojenega avtomobila za Barbaro je 
zaključena. Želimo, da skupaj z družino in prijatelji naredijo čim več 
varnih kilometrov in preživijo lepe trenutke v Sloveniji in kjerkoli jih 
bodo poti vodile.

TS
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Razpis za prosto delovno 
mesto je bil objavljen 7. marca v 
našem časopisu. Oba prijavljena 
kandidata, tako dosedanja rav-
nateljica kot njen protikandidat 

Dejan Majcen, učitelj na omenjeni 
šoli, sta izpolnjevala vse razpisne 
pogoje. Večina ptujskih svetnikov 
(21 od 29) je na predlog Komisije 
za mandatna vprašanja, volitve in 

imenovanja izkazala podporo Oc-
virkovi. Aktualna ravnateljica pa 
si je z dosedanjim delom prislužila 
tudi zaupanje večine predstavni-
kov zaposlenih in staršev, oboji 

so ji dali pozitivno mnenje. Zdaj je 
na potezi svet zavoda, ki ga vodi 
predstavnica zaposlenih Renata 
Debeljak: »Svet zavoda zaseda v 
četrtek, 11.maja, ko bomo glaso-

vali o izbiri kandidata.“ Ko bodo 
svoje delo opravili, morajo k izo-
blikovanemu predlogu pridobiti 
še soglasje ministra za vzgojo in 
izobraževanje. Šele nato bodo z 
izbranim kandidatom sklenili pet-
letno pogodbo o zaposlitvi.

Ocvirkova je na OŠ Olge Meglič 
zaposlena od leta 2005, sprva je 
delala kot specialna pedagoginja, 
delo ravnateljice opravlja od leta 
2013 naprej, torej dva mandata.

Dženana Kmetec

1. septembra letos mandat poteče Heleni Ocvirk, dosedanji ravnateljici Osnovne šole Olge Meglič. Na razpis za prosto 
delovno mesto sta se pravočasno prijavila dva kandidata, svet zavoda bo o izbiri primernejšega odločal naslednji teden.

Ptuj � Na Olgici izbirajo ravnatelja

Največ podpore Heleni Ocvirk

Dornava � Otroci pojejo slovenske pesmi in se veselijo, 9. sezona 

Dornavski pevci ponovno navdušili
V Kulturnem centru Dornava so 25. aprila peli pevski talenti OŠ dr. Franja Žgeča Dornava. Občinstvo so nav-
dušili z vsemi petnajstimi nastopi v obeh kategorijah. Videlo se je, da so na odru uživali, tako kot je uživalo 
občinstvo od nastopa do nastopa. 

Izbrali so si zabavno glasbo, no-
vejšo in tudi starejšo (Dan ljubezni, 
Na vrhu nebotičnika, Dan ljubezni, 
Malo miru), mlada kitarista in pev-
ca Tjan Janžekovič in Jaša Kokol pa 
sta poskrbela za posebno presene-
čenje s pesmijo O,Vrba z besedilom 
Franceta Prešerna in Vlada Kresli-
na, ki je doslej v projektu Otroci po-
jejo slovenske pesmi in se veselijo 
še nismo slišali. Zelo je razveseljivo, 
da se nabor pesmi iz leta v leto po-
večuje in da ga bogatijo tudi sami 
nastopajoči. Mladi pevski talenti 
pa v zadnjem obdobju navdušujejo 
tudi z lastnimi avtorskimi skladba-
mi. Tudi na dornavskem odru smo 
slišali avtorsko pesem, Moj modri 
cvet Vide Veršič. Projekt Otroci po-
jejo slovenske pesmi in se veselijo 
tako ne spodbuja samo petja slo-
venskih pesmi, temveč tudi glasbe-
no ustvarjanje, ob izobraževanju v 
solo petju, saj želijo mladi pevci čim 
bolj izbrusiti svoje glasove in biti v 
svojih nastopih čim boljši, tudi s 
čim manj treme.

Tudi zato v 9. sezoni na odru 
potekajo zanimivi pogovori med 
voditeljem Daliborjem Bedenikom 
in nastopajočimi. Največ govorijo 
o tem, kako jim gre v šoli, kako 
preživljajo prosti čas, kaj želijo 
postati. Pri premagovanju treme 
pa pomaga tudi dejstvo, da so na 
večer nastopa še vsi zmagovalci, 
saj Radio Ptuj zmagovalca v obeh 
kategorijah objavi šele naslednji 
dan v oddaji Mozaik Podravja. S 
kratkimi odlomki pa se nastopajoči 
predstavijo tudi v video verziji na 

Facebooku Radia Ptuj.
Mlade pevce je pred njihovim 

nastopom prvič v vlogi župana poz-
dravil Matej Zorko v prepričanju, da 
bodo tudi v tej sezoni njihovi pevci 
dobro nastopili, dosegli kar najbolj-
še rezultate, tudi ob podpori števil-
nih navijačev. S tem pa bodo ime 
občine in šole ponesli po celi regiji 
in širše, z nastopi razveselili vse 
poslušalce Radia Ptuj in druge, ki 
cenijo slovensko pesem in glasbo. 

V polfi nale sta iz OŠ dr. Franja 
Žgeča napredovali: Zala Paul v mlaj-
ši kategoriji in Vida Veršič v starejši.

Pevcem se je za odličen nastop 

in lep večer slovenske pesmi in 
glasbe, prežet s pozitivno ener-
gijo in prisrčnostjo ter toplino, ki 
je lastna samo mladim, zahvalil 
tudi idejni vodja projekta, direktor 
družbe Radio-Tednik Ptuj Drago 
Slameršak. Slovenija verjetno ne 
bo nikoli zmagovalka na Evroviziji, 
slovenska pesem naših otrok pa bo 
večno zmagovala, saj je najlepša na 
svetu, je še poudaril.

Na letošnji nastop v projektu Ot-
roci pojejo slovenske pesmi in se 
veselijo bo mlade pevce spominja-
lo nalivno pero Vivapen.

MG

Foto: Črtomir Goznik

Peli so: Ema Janžekovič, 4. r., pesem Kdo ti bo dušo dal (Eva Boto), Lara Janžekovič, 4. r., pesem Zate dovolj 
(Nika Zorjan), Zala Paul, 4. r., pesem Malo miru (Irena Tratnik), Julija Drobec, 5. r., pesem Kdo še verjame (Nina 
Pušlar), in Žana Vrabl, 5. a, pesem Dan ljubezni (Pepel in kri) v mlajši kategoriji, v starejši pa: Maj Terbuc, 6. r., 
pesem Umazane misli (Jocker Out), Anej Dvoršak, 6. r., pesem Pravljica za dva (Amadeja Dvoršak), Lara Rojht, 
6. r., pesem Nina, Nina, Nina (Nina Pušlar), Iza Klemenčič, 6. r., pesem Ledena (Siddharta), Tjan Janžekovič in 
Jaša Kokol 7. in 8. r., lastna spremljava na kitari, pesem O,Vrba (besedilo France Peršeren, Vlado Kreslin), Ela 
Rihtar, 7. r., pesem Bodi z mano do konca (Tinkara Kovač), Hana Orehek, 7. r., pesem Ob kavi (Anabel), Ela Petek, 
8. r., pesem Bodi z mano do konca (Tinkara Kovač), Nuša Petek, 9. r., pesem Na vrhu nebotičnika (Bele vrane), in 
Vida Veršič, 9. r., lastna pesem Moj modri cvet.

Sponzorji so bili: 
Občina Dornava, IT rešitve 
H BIT; Silkem, Zerox, AH 
Terbuc, Boštjan Bezjak, Vi-
vapen in Sazas.

Zala Paul, 4. r., pesem Malo 
miru (Irena Tratnik), zmagovalka 
v mlajši kategoriji: „Zelo sem 
vesela, navdušena, da bom 
zapela tudi v polfinalu. Letos sem 
prvič sodelovala. Za nastop sem 
se odločila po ogledu televizijskih 
oddaj s finalom tekmovanja. Rada 
pojem, igram tudi violino in klavir. Rada 
imam bolj vesele pesmi. Všeč so mi pesmi, ki jih pojejo 
Nika Zorjan, Nina Pušlar, Alya in Irena Tratnik, zato sem si tudi 
izbrala njeno pesem v slovenskem prevodu, ki mi je zelo všeč. 
Upam, da mi bo uspel tudi polfinalni nastop.“ 

Vida Veršič, 9. r., pesem 
Moj modri cvet, lastna pesem, 
zmagovalka v starejši kategoriji: 
„To je bil moj četrti nastop v 
projektu Otroci pojejo slovenske 
pesmi, četrti polfinale, doslej sem 
se vedno uvrstila tudi v finale. 
Pesem Moj modri cvet sem napisala 
za državno glasbeno olimpijado v letu 
2022 in zanjo prejela zlato priznanje. Solo petje 
obiskujem v Arsani, klavir pa v ZGŠ v samostanu sv. Petra in 
Pavla Ptuj. Z nastopom sem zelo zadovoljna, upam na uspeh tudi 
v nadaljevanju projekta, potrudila se bom.“

Foto: ČG Foto: ČG

PODROBNEJE O AKCIJSKI PONUDBI ZA NOVI RENAULT ASTRAL

renault.si

NOVI
RENAULT AUSTRAL

*Ob nakupu avtomobila preko Renault Financial Services prejmete obvezno in osnovno kasko zavarovanje za 299 € v prvem letu in bon za 50€ v drugem letu ter 8 let jamstva. V obdobju 2 let od nakupa 
vozila velja tovarniška garancija. Po preteku tovarniške garancije sledi 3 leta podaljšanega jamstva Renault oz. 100.000 km, kar koli se zgodi prej, ter nato dodatna 3 leta podaljšanega jamstva Real 
Garant oziroma 150.000 km, kar koli se zgodi prej. Kupec prejme dodatna 3 leta podaljšanega jamstva Real Garant samo ob nakupu vozila z Renault Financial Services. **Mesečni obrok velja za 
model Renault Austral equilibre mild hybrid 140 in začetno ceno 27.900 €. Navedena začetna cena je priporočena maloprodajna cena (MPC) in je neobvezujoča ter že vključuje 22-odstotni DDV 
in DMV. Informativni izračun mesečnega obroka je narejen na dan 1. 4. 2023 za skupni znesek kredita v višini 4.621,37 €, za dobo odplačila 48 mesecev in upošteva nespremenljivo obrestno mero 
6,49 % in polog v višini 8.407,93 €. EOM je 7,52 %  in se lahko spremeni, če se spremeni katerikoli element v izračunu. Kreditojemalec vrne kredit v 48 mesečnih obrokih v višini 190 € in z zadnjim 
povišanim obrokom v višini 14.870,70 €. Skupna finančna obveznost, ki jo mora odplačati kreditojemalec, brez vštetega vplačanega pologa, znaša 24.465,44 €, od tega znašata zavarovalna 
premija 225,74 € in strošek odobritve kredita 249,00 €. Fleksi akcija je pogojena s sklenitvijo obveznega in osnovnega kasko zavarovanja vozila za celotno dobo financiranja pri eni izmed 
slovenskih zavarovalnic. Kupec lahko ob koncu financiranja izkoristi možnost prodaje vozila koncesionarju, ki mu je prodal vozilo, po vnaprej določenih pogojih. Ponudba velja ob nakupu 
vozila z Renault Financial Services. Poraba pri mešanem ciklu: 4,6-6,6 l/100 km. Emisije CO2: 104-149 g/km. Emisijska stopnja: EURO6DFULL. Emisija NOx: 0,0184-0,0495 g/km. Vrednosti meritev 
porabe in emisij ustrezajo standardu meritev WLTP. Ogljikov dioksid (CO2) je najpomembnejši toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal zunanjega zraka iz 
prometa pomembno prispevajo k poslabšanju kakovosti zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam prizemnega ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih 
oksidov. Pridržujemo si pravico do napak. Več informacij o ponudbi, nakupu in pogojih nakupa je na voljo na renault.si. Slika je simbolična. GA Adriatic d. o. o., Dunajska 22, 1000 Ljubljana.

Renault priporoča

8 let jamstva*

že za 190 €/mesec**

AVTOHIŠA TERBUC d.o.o.
Dornava 116 b, SI-2252 Dornava | Tel.: 02 754 00 80

Sponzorji prireditve

��������	�

9.
SEZONA 
PROJEKTA9.
SEZONA 
PROJEKTA

Foto: ČG 

Helena Ocvirk je na čelu OŠ Olge 
Meglič od leta 2013 naprej.
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Mali oglasi

NOVO! Poleg vseh frizerskih sto-
ritev vam nudimo tudi pedikuro. 
Frizerski salon SUZANA, Suzana 
Janžel, Seliškarjeva ulica 2, Ptuj. 

OKNA, rolete, žaluzije, komarniki, 
ugodne cene. Janez Belec, s. p., 
Trnovska vas 50, tel. 041 884 
841; janez.belec@gmail.com.

STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova 
drva vseh dimenzij in bukovo hlodo-
vino ter zelo kakovostne smrekove 
pelete, brezplačna dostava, ugodna 
cena. Danilo Horvat, s. p., Moškanjci 
1d. Tel. 051 667 170.

BUKOVA drva prodam. Razrezana na 
25, 33 ali 50 cm. Tel. 041 893 305, 
e-mail: info@lesgrad.si, Lesgrad, 
d. o. o., Mlače 3, Loče.

ODKUPUJEMO vse vrste hlodovi-
ne iglavcev in listavcev, hrast, bukev, 
bor, smreka … Možnost odkupa tudi 
na panju in spravilo lesa. Aleksander 
Šket, s. p., Irje 3d, 3250 Rogaška Sla-
tina. Tel. 041 785 318. 

www.re-max.si/Poetovio

Prodamo
120 m2

2

KMETIJSTVO

KUPIMO traktor, traktorsko prikolico, 
cisterno za gnojevko, krožne brane, 
cepilnik za drva in drugo kmetijsko 
mehanizacijo. Telefon 041 923 197.

NESNICE, mlade, cepljene, hisex, 
rjave, v začetku nesnosti, prodam, 
vsak dan od 8. do 17. ure. Soršak, 
Podlože 1, Ptujska Gora. Tel. 041 
694 124.

KUPIM priključke, traktor in nekaj 
druge mehanizacije. Tel. 041 680 
684. 

PRODAM koruzo, ječmen in slamo v 
oglatih balah. Možnost dostave. Tel. 
041 394 258. 

KUPIM menjalnik za Gorenje Muto, 
stari tip, okrogli priklop, mora biti cel. 
Tel. 051 376 732.

KOLOFON
Izdajatelj: Družba za časopisno in radijsko dejavnost Radio-Tednik, d. o. o., Ptuj 

Direktor: Drago Slameršak

Odgovorna urednica: Simona Meznarič

Urednik športnih strani: Jože Mohorič

Novinarji: Mojca Zemljarič, Dženana Kmetec, Monika Horvat, Mojca Vtič, 

Senka Dreu, Estera Korošec

Fotoreporter: Črtomir Goznik 

Lektorica: Lea Skok Vaupotič

Tehnična redakcija in grafično oblikovanje: Slavko Ribarič, Daniel Rižner

Naročniška razmerja: Majda Šegula (02) 749-34-16  
Transakcijski račun: 04202-0000506665 pri Novi KBM, d. d.  
E-mail uredništva: tednik@radio-tednik.si, nabiralnik@radio-tednik.si 

Oglasno trženje: Marjana Pihler (02) 749-34-10

Sprejem oglasov po e-mailu: nabiralnik@radio-tednik.si 

Marketing: Bojana Čeh (02) 749-34-14, Marjana Gobec Dokl (02) 749-34-20, 
Patricija Majcen (02) 749-34-30, Megamarketing, d.o.o. (Ela Huzjan:  
(02) 749 34 27)

Internet: www.tednik.si, www.radio-ptuj.si

Naslov: Radio-Tednik Ptuj, p. p. 95, Osojnikova cesta 3, 2250 Ptuj; tel.: (02) 
749-34-10, faks: (02) 749-34-35. Štajerski tednik je naslednik Ptujskega 
tednika oziroma Našega dela, ki ga je ustanovil Okrajni odbor OF Ptuj leta 
1948. Izhaja vsak torek in petek. 

Cena izvoda v torek je 1,90 EUR, cena izvoda v petek z revijo Stop je 2,20 
EUR. Celoletna naročnina: 205,88 EUR, za tujino v torek 182,45 EUR, v petek 
212,94 EUR. Nenaročenih fotografij in rokopisov ne vračamo in ne honoriramo. 

Tisk: Salomon, d. o. o. Davek na dodano vrednost je vračunan v ceno izvoda in 
se obračunava v skladu z  41. členom ZDDV-1L (Uradni list 72/2019).

Vsak obiskovalec gostinske verige Mediabar z nakupom pijače, ne pa hrane in 
cigaret, prejme določeno število točk, za katere lahko dobi brezplačen izvod revije, 
časopisa ali križank. Vsak tiskan izvod ima na naslovnici označeno vrednost v 
točkah. Za vsak porabljen evro stranka pridobi eno točko. 

Več informacij o gostinski verigi Mediabar na www.mediabar.si.

NEPREMIČNINE

UGODNO: vse iz inoxa, ograje, 
deli ograj, okovja za kabine, cevi, 
cevni priključki, pločevina, pali-
ce, vijaki, dimniki. RAMAINOKS, 
d. o. o. Kidričevo, Kopališka 3, tel. 
02 780 99 26 www.ramainox.si.

OSEBNI STIKI

DOBRO situiran moški išče življenj-
sko sopotnico do 52 let. Na prvo 
ljubezensko potovanje te odpeljem 
v Črno goro na morje. Tel. 071 528 
705, lahko tudi SMS.

RAZNO

KUPIM električni bojler od 80 do 120 
l. Tel. 041 692 040.

10. in 11. junija se z nami podajte na avtobusno 
popotovanje po Italiji

V Bologni, ki slovi po svoji odlični kuhinji in opečnatih zgradbah, si bomo ogledali trg Piazza 
Maggiore z baziliko San Petronio, srednjeveško palačo Comunale in Neptunov trg z slovitim 
vodnjakom, ki je bil navdih za logotip znamenite prestižne avtomobilske znamke Maserati. Ra-
dovednost nam bo potešil že samo pogled na poševni stolp, ki kljubuje zakonom gravitacije, 
Torre degli Asinelli. Prilegla se bo kakšna pijača v kavarni, veselili pa se bomo tudi nad izjemno 
izbiro v butikih in trgovinicah. 
Navdušile nas bodo dolge bele peščene plaže Riminija, slavolok in most Tiberio. Občudovali 
bomo slikovite uličice San Marina, ki ga obkrožajo srednjeveški kamniti zidovi, se sprehodili 
po trdnjavi na vrhu Titanovega grebena s čudovitim razgledom na Apenine, si ogledali bazili-
ko sv. Marina in imeli veliko možnosti za samostojna odkrivanja ter ogled katerega od muzejev 
– Maranello Rosso Ferrari muzej, Muzej kovancev in žigov, Muzej vojakov… 

- nastanitev v hotelu *** v dvoposteljnih sobah
- 1 x polpenzion

- zunanji ogledi po programu
- vodenje in organizacija potovanja

pristojbina  4€

BRALCI IN POSLUŠALCI Radia-Tednika Ptuj 

CENA 159 €
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Naročila: tajništvo družbe Radio-Tednik Ptuj. Cena izvoda z darilno embalažo 
je zgolj 15 evrov, za naročnike Štajerskega tednika pa 10 evrov. 

Lepi spomini            
ne bledijo!

IZPOSOJA in prodaja medicinskih 
pripomočkov na naročilnico ZZZS 
(postelje, vozički, toaletni stol ...). 
NOVA REHA, Mlinska c. 1a, Ptuj, 
tel. 02 782 01 06.

www.novareha.si

Bolečina se ne da skriti,
pa tudi solze ni težko zatajiti,
le našega ateka
nihče nam ne more več vrniti.

ZAHVALA
ob boleči izgubi dragega moža, 
očeta, dedka in pradedka

Antona Kozoderca
IZ APAČ 42

Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, sosedom in znancem, 
ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti, darovali cvetje, za 
svete maše in cerkev ter nam izrekli sožalje.
Hvala gospodu župniku za opravljen cerkveni obred, gospe 
Roziki Drevenšek za poslovilne besede, pevcem za zapete 
žalostinke, sindikatu SKEI za odigrano žalostinko in sveče, 
podjetju Ekotal za sveče ter pogrebnemu podjetju Mir.

Žalujoči: žena Terezija, sin Darko z družino, 
hči Tatjana z družino, vnuki in pravnuk

Skromno si živel, v življenju mnogo delal
in trpel, ko pošle so tvoje moči,
zaprl trudne si oči.
Zdaj mirno, tiho v grobu spiš,
a v mojem srcu še živiš.

V SPOMIN
Danes, 5. maja, mineva 20 let, 
odkar me je zapustil dragi mož

Maks Kekec
BRATISLAVCI 43
24. 9. 1929–5. 5. 2023
Iskrena hvala vsem, ki se ga spominjate in mu prižgete svečko.

Žalujoča: tvoja žena Marija

Tako kot reka v daljavo se izgubi,
odšel si tiho, brez slovesa,
za seboj pustil si spomin
na naša skupna srečna leta.
Le srce in duša ve,
kako boli, ko več te ni ...

ZAHVALA
Ob boleči izgubi dragega moža, očeta, tasta, 
dedija, pradedija, brata, svaka in strica

Alojza Serdinška
upokojenca Cinkarne Celje
15. 6. 1947–25. 4. 2023

IZ TRŽCA 37
se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, znancem in 
prijateljem za izrečeno sožalje, darovano cvetje in sveče, svete 
maše in denarne prispevke.
Zahvala reševalcem ZD Ptuj, Intenzivnemu oddelku SB Ptuj, 
patru Tarziciju za molitev, patru Klemnu za opravljen obred, 
pogrebnemu podjetju Mir, nosilcem simbolov, govornici 
Zdenki Golub.
Vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti, še enkrat 
HVALA.

Žalujoči: žena Milika, sin Dušan z ženo Vido, 
vnukinja Lea z Damjanom, pravnuka Vid in Val

Nekje daleč na nebu med zvezdami spiš,
v srcih pa naših za zmeraj živiš.
Ko jutro se rodi, v dan
zazremo se s solznimi očmi.
Srce močno zaboli, ko tebe, dragi
mož, ati, tast, dedi, med nami več ni.

V SPOMIN
Danes, 5. maja, mineva pet let, odkar te ni več med nami, dragi 
mož, oče, tast in dedek

Vinko Šmigoc
IZ SP. VELOVLEKA 11A
stanujoč v Stuttgartu

Hvala vsem, ki ga ohranjate v lepem spominu in prižigate 
svečo v spomin.

Pogrešamo te.
Žalujoči: tvoji najdražji

SONČNA ELEKTRARNA ZA LASTNO RABO

PREDNOSTI ZA VAS:

neodvisnost,
10- letne izkušnje,
plačate le razliko 

Made in EU,
preprosta in hitra izvedba.

PREDNOSTI ZA VAS:

zadovoljni kupci,
monolitna

 20 - letne izkušnje,
poštena cena in kvaliteta,
Made in Germany,

35 let garancije.

Ni te več na vrtu, ne v hiši,
nič več glas se tvoj ne sliši,
če lučko na grobu upihnil bo vihar,
v naših srcih je ne bo nikdar.

SPOMIN
Danes, 5 maja, mineva 10 let, odkar je za vedno 
zaspal naš dragi mož, oče, dedek, tast in stric

Štefan Nahberger
Z ZGORNJE HAJDINE 37A
Iskrena hvala vsem, ki postojite ob njegovem grobu in mu 
namenite lepo misel ter prižgete svečko.

Njegovi najdražji

višjega svetovalca – pravnika.

SVET ZAVODA OŠ BREG, Rogaška cesta 6, 2250 Ptuj

razpisuje delovno mesto 

RAVNATELJA/RAVNATELJICE
Kandidat/-ka mora za imenovanje na funkcijo ravnatelja/-ice izpolnjevati pogoje 

-

-

-

SVET ZAVODA OŠ BREG 
Rogaška cesta 6  
2250 Ptuj  
z oznako “Prijava na razpis za ravnatelja/-ico”.

-

Občina Markovci,
11. 5. 2023, 
ob 18.00

vcii,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,

www.drazbaslik.si
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Letos je moja hortikulturnica delo na vrtu zastavila tako velikopotezno,

Letos je moja hortikulturnica delo na vrtu zastavila tako velikopotezno,

 da bo viške lahko celo leto prodajala na polžjem sejmu.

 da bo viške lahko celo leto prodajala na polžjem sejmu.

* * ** * *

Na ptujski kirurgiji sploh ne znajo opraviti laparoskopske 

Na ptujski kirurgiji sploh ne znajo opraviti laparoskopske 

odstranitve žolčnika. Moja Ksantipa namreč po njej lapa še bolj žolčno kot prej.

odstranitve žolčnika. Moja Ksantipa namreč po njej lapa še bolj žolčno kot prej.

* * ** * *

Pri naši hiši vlada takšna revščina, da še kozarci živijo iz rok v usta.

Pri naši hiši vlada takšna revščina, da še kozarci živijo iz rok v usta.

* * ** * *

S poroko se je začela višja stopnja mojega vseživljenjskega učenja na napakah.

S poroko se je začela višja stopnja mojega vseživljenjskega učenja na napakah.

* * ** * *

Starim kurcem pogajao k vstaji modre, starim pizdam pa rdeče tabletke.

Starim kurcem pogajao k vstaji modre, starim pizdam pa rdeče tabletke.

* * ** * *

Taljenje ledu na polih je Zemljina bipolarna motnja, zaradi katere se bo 

Taljenje ledu na polih je Zemljina bipolarna motnja, zaradi katere se bo 

človeku še krepko mešalo.
človeku še krepko mešalo.

AFORIZMI BY FREDI

Na šoli si namreč prizadevajo 
študentom prikazati čim več dob-
rih kmetijskih praks. Svoje znanje 
so tokrat nadgradili na področju 
pridelave zelenjave, saj so spoznali 
delovanje zadruge pod imenom 
Skupina vrtovi panonski, ki združu-
je več kot 20 zelenjadarskih kmetij 
iz Prekmurja. Predavateljica Miša 
Pušenjak, sicer tudi specialistka za 
zelenjadarstvo, je poudarila, kako 
pomembno je ravno povezovanje 
med kmetovalci: »Če kmetje ne 
držijo skupaj, nas lahko prav vsi 
izigravajo, tako trgovci kot država. 
V zadrugah je zato pomembno, da 
imajo odločilno besedo njeni člani, 
torej kmetje.« Med drugim so obi-
skali tudi kmetijo Cigüt v Noršincih, 
kjer obdelujejo več kot 400 hektar-
jev kmetijskih površin, v hlevu pa 
imajo okoli 1.200 glav govedi. Bo-
doči kmetovalci so z zanimanjem 

prisluhnili Mariji Cigüt in sinu Šte-
fanu, ki sta izpostavila pomen dru-
žinskega skupnega dela na kmetiji 
in tudi znanja. 

Primer dobre prakse prireje 
mesa, nadgrajene s predelavo in 
trženjem lastnih proizvodov, so si 
mladi ogledali na kmetiji Horvat v 
Žižkih pri Črenšovcih, kjer skupaj s 
pašniki skrbijo za okoli 100 hektar-
jev kmetijskih površin. V odprtem 
hlevu redijo mesno pasmo govedi 
rdeči angus. Poznani so po svoji 
blagovni znamki »Angus je zakon«. 
Na kmetiji je sodobno urejena klav-
nica za zakol govedi in prašičev. 
Specializirali so se za pripravo in 
prodajo zorjenega mesa, steakov 
in burgerjev. Ekskurzijo so zaklju-
čili z ogledom najsodobnejšega 
obrata pridelave jagod v sistemu 
hidroponike v Beltincih, podjetja 
Panvita.

Z ogledi praktičnih primerov 
uspešne proizvodnje in trženja 
na kmetijah želijo po besedah 
predavateljice Gabrijele Plateis 
med bodočimi prevzemniki kmetij 
spodbujati podjetniške ideje. »Naš 
končni cilj je, da bi pripomogli k 
razvoju širše kmetijske regije in 
generacijske prenove družinskih 
kmetij,« je še dodala Plateisova.

Estera Korošec

Podravje � Bodoči inženirji kmetijstva na obisku v Prekmurju

Študente zanimajo dobre kmetijske prakse 
Na Visoki strokovni šoli ŠC Ptuj se izobražuje kar nekaj študentov iz Prekmurja. Prav 
zato so bodoči inženirji kmetijstva in krajine nedavno obiskali te kraje. 

Foto: Višja strokovna šola ŠC 

Študenti so si med drugim ogledali najsodobnejši obrat pridelave jagod v sistemu hidroponike v Beltincih.

Podatke bodo poslali Guinnes-
sovi organizaciji, ki bo pred podeli-
tvijo naziva preverila vse podatke. 
Profesionalni glasbenik, ki diato-
nično harmoniko igra več kot 17 
let, se po doseženem rekordu ni 
ustavil. Njegov podvig je trajal 53 
ur, 53 minut in 53 sekund. Doku-
mentacijo rekorda bo Krevh zdaj 
poslal odgovornim za preverjanje 
rekordnih dosežkov, ti pa bodo 
preverili vse informacije, preden 
ga okitijo z nazivom Guinnesso-
vega rekorderja. V njegovem re-
pertoarju je bilo zbranih približno 
250 pesmi. Pravila so določala, da 
mora posamezna pesem trajati 
najmanj dve minuti, ponovi pa se 
lahko komaj na vsake štiri ure.

„Več kot zadovoljen sem glede 
na to, kaj nam je uspelo. Ne samo 
meni, ampak tudi moji celotni ekipi 

Foto: osebni arhiv FB

Slovenija � Anže po Guinessov rekord

Igral skoraj 54 ur
Državni, evropski in svetovni prvak Anže Krevh iz Ribnice na Pohorju je podrl svetovni 
rekord v dolžini igranja na harmoniko. Preden je začel podirati svetovni rekord v dolži-
ni igranja na harmoniko, je zaupal to: „Harmonika je doma v Sloveniji in zdi se mi, da 
moramo ta rekord spraviti na slovenska tla.“

Prvega maja je minilo 19 let od vstopa Slovenije v EU. Turistično dru-
štvo Ptuj je ob tem, za mlado državo izjemnem dogodku, ob podhodu 
leta 2004 uredilo Evropark, kjer vsako leto v tem času izobesijo zastave 
držav, članic EU. Z vstopom Slovenije v EU je povezan tudi projekt Spoz-
navajmo države EU, ki ga pripravljajo osnovne in srednje šole ter vrtci. 
Letošnji poteka danes dopoldan na Mestnem trgu, kjer si je predstavi-
tev posameznih držav mogoče ogledati že od 10. ure naprej. 

Po pozdravnih govorih, ki se bodo zvrstili ob 12. uri, bodo v Evroparku 
evropsko zastavo dvignili evropski poslanec Franc Bogovič, podžupan 
MO Ptuj Boštjan Šeruga in predsednik TD Ptuj Peter Pribožič. 

Ob 70-letnici Zavoda za usposabljanje, delo in varstvo dr. Marijana 
Borštnarja Dornava bodo danes ob 18. uri v Centru interesnih dejavnosti 
na Ptuju odprli razstavo uporabnikov VDC. Letošnja slovenska turistična 
borza, ki je največji poslovni dogo-
dek slovenskega turizma, bo pote-
kala od 9. do 11. maja v Portorožu. 
Na njej bodo sodelovali slovenski 
ponudniki in tuji organizatorji 
potovanj, turistične in specialne 
agencije. Borza, že 25. po vrsti, je 
namenjena spoznavanju in trženju 
turistične ponudbe Slovenije, kre-
pitvi partnerstva in spodbujanju 
novih povezav.

Slovenija ima več kot 10.000 
kilometrov označenih planinskih 
poti in več kot pet tisoč km ozna-
čenih lažjih tematskih pohodnih 
poti. Tematskih pohodnih poti je 
več kot 700. Na vsaki od njih poti 

NAGRADNO TURISTIČNO VPRAŠANJE

Kako dolga je Ormoška planinska pot?

........................................................................................................

Ime in priimek: .........................................................................

Naslov: ….................................................................................

Davčna številka: .......................................................................

Kupon pošljite ali prinesite na naslov: Radio-Tednik Ptuj, Osojnikova 3, 2250 Ptuj.Foto: Črtomir Goznik

V Evroparku so člani TD Ptuj izobesili zastave članic EU, ki spominjajo na vstop Slovenije leta 2004 v EU. 

Nagradno turistično vprašanje

izjemno vodnostjo in pitno vodo, prav tako z izjemno kulturno dediščino. 
Posebna stran z napotki za zelen način raziskovanja Slovenije je v sedmih 
jezikih na voljo na portalu www.slovenija.info 

Na vprašanje o tem, kdo so ambasadorji glasbenega festivala Arsana, 
letošnji bo že 15. po vrsti, nismo prejeli pravilnega odgovora. Organiza-
torji se vsako leto izjemno potrudijo in natisnejo 10.000 programskih bro-
šur, v katerih predstavljajo festivalsko dogajanje kot tudi tim, ki pripravlja 
festival in kjer je tudi zapisano, kdo so ambasadorji festivala. To so: New 
York Voices, Stefan Milenkovich, Rade Šerbedžija, Vlado Kreslin in Tadej 
Toš, častni ambasador festivala pa je Ferdinand Veingerl, skratka vsi tisti, 
ki so še posebej zaslužni za promocijo in uveljavitev festivala v sloven-
skem in mednarodnem prostoru. Gramijevci New York Voices so s Ptujem 
povezani že od leta 2014, ko so ga prvič obiskali in ga zapisali na svetovni 
glasbeni festival. Na Ptuju so kot doma, pravijo. Danes sprašujemo, kako 
dolga je Ormoška planinska pot. Nagrada za pravilen odgovor je vstopni-
ca za kopanje v Termah Ptuj. Odgovore pričakujemo v uredništvu Štajer-
skega tednika, Osojnikova 3, do 12. maja.

Spoznavajmo države EU, dvig evropske državeSpoznavajmo države EU, dvig evropske države
lahko uživamo v njeni raznolikosti. Na te poti se lahko podamo vse dni 
v letu, ob upoštevanju vremenskih in vseh drugih pogojev. V brošuri 
Pohodništvo v Sloveniji so zbrani zapisi posameznih poti in možnosti za 
nastanitev. Nekatere od teh poti spremljajo tudi priložnostni pohodniški 
festivali, kar jih delajo še privlačnejše in zanimivejše za obiskovalce. 

Pri raziskovanju Slovenije bomo izbrali zelen način raziskovanja, po-
meni, da bomo lepote Slovenije odkrivali z veliko mero odgovornosti in 
spoštovanja do naravne in kulturne dediščine. Le s skupnimi močni nam 
bo namreč uspelo ohraniti našo deželo zeleno za prihodnje rodove. Slo-
venija spada med okolju najbolj prijazne države na svetu. Good country 
index jo glede na njen pozitiven doprinos k planetu in podnebju uvršča 
na 4. mesto med 154 državami. Slovenija se ponaša z izjemnim gozdnim 
bogastvom, biotsko raznolikostjo, številnimi zaščitenimi območji in parki, 

in vsem podpornikom. Brez njih in 
moje ekipe ne bi bilo takega rezul-
tata. Kaj naj povem. Fenomenal-
no,“ je po igranju povedal Anže.

Rekord je pred 22-letnim Sloven-

cem v rokah držala francoska glas-
benica Christelle, ki je junija lani 
neprekinjeno igrala 51 ur, 43 minut 
in 40 sekund.

Sta


	01str35t
	02str35t
	03str35t
	04str35t
	05str35t
	06str35t
	07str35t
	08str35t
	09str35t
	10str35t
	11str35t
	12str35t
	13str35t
	14str35t
	15str35t
	16str35t
	17str35t
	18str35t
	19str35t
	20str35t
	21str35t
	22str35t
	23str35t
	24str35t

